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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 4 
Caràcter: Ordinària  
Data: 27 de març de 2014 
Horari: de 10’05 a 14’58 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSIB-PSOE) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (PSIB-PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Roman (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Neus Truyols Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MËS) 
 

Interventor: Juan Canyelles Vich 
Cap de Departament: Antoni Pol 
Secretari general del Ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb alteracions: 

 
1.- Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 27 de febrer de 2014 i de la sessió 
extraordinària de dia 18 de març de 2014. 

 
2.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels criteris d’ordenació de la intervenció de les 
entitats als plens acordats per la Junta de Portaveus. 
 
3.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a febrer de 2014. 

 
4.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 27 de febrer de 2014 i al Ple extraordinari de 
18 de març de 2014. 
 
5.- Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de febrer de 2014. 
 
6.- Declaració Institucional de condolença amb motiu de la defunció del Sr. Adolfo Suárez 
González. 
 
7.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 2.820 de dia 24 de febrer de 2014 fins al numero 4.827 de dia 21 
de març de 2014, inscrits en el llibre de resolucions. 
 
8.- Assabentar-se del veredicte de la sentència núm. 829 de 10 de desembre de 2013, de la 
Sala del contenciós administratiu del TSJIB, dictada en el procediment núm. 73/12. 
 
9.- Proposta d’aprovació de modificació del darrer paràgraf de l’art 18.3 de l’Acord regulador 
de les condicions de treball relatiu a la publicitat dels concursos per a constituir un borsí 
d’aspirants per als nomenaments interins. 

 
10.- Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a “Coordinadora de Gestión de ingresos 
S.A.” per import de 252.221’58€. 

 
11.- Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de l’Àrea 
d’Infraestructures per import de 31.478’53€. 
 
12.- Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1, de suplement de crèdit finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014 i 
esmena de substitució. 

 
13.- Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014. 
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14.- Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 3, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 

 
15.- Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 

 
16.- Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de suplement de crèdit finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 
 
17.- Proposta d’aprovació inicial de modificació del PGOU tendent a aconseguir que el 
planejament no superi les previsions de creixement assignades a la Norma 6 del Pla Territorial 
Insular de Mallorca. PA13/0002. 01prai224.   
 
18.- Proposta d’aprovació inicial de modificació del PGOU de Palma que té per objecte 
l’exclusió de l’àmbit de la UE/44-06 d’una part de la parcel·la cadastral 04601-25. PA13/0009. 
01prai220.  
 
19.- Proposta d’aprovació de desestimar les al·legacions formulades i Aprovar definitivament 
l’Estudi de Detall per l’eliminació de les zones de retranqueig en la mitgera de dues parcel·les per 
poder edificar dues vivendes unifamiliars adossades al C/ Colombia 6.  PE13/0003. 05PRAD162 
 
20.- Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un 
ascensor a l’Edifici “Es Triquet”, ubicat a l´Av. Alexandre Rosselló núm. 9 i al C/ Sindicat núm. 
74. PE13/0004. 05PRAD161.   
 
43.- Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a la remodelació del Club Marítim Molinar 
de Llevant (171/2014). 
 
40.- Proposició conjunta dels Grups municipals PSIB-PSOE i MÉS sobre ciutat lliure de 
desnonaments (168/2014). 
 
21.- SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la prostitució 
(862/2013). 
 
41.- Proposició del Grup municipal MÉS relativa a salvar el comerç emblemàtic (169/2014). 
 
26.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a retirar l’amiant de les escoles i instituts 
públics (165/2014) 
 
29.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als problemes laborals i del servei de 
Biblioteques municipals (197/2014). 
 
30.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a apostem fermament per la lectura púiblica: 
millorem les biblioteques municipals (196/2014) 
 
45.- Sol·licitud de compareixença del regidor de Cultura  per tal d’explicar el tema relatiu a les 
biblioteques municipals (199/2014). 
 
34.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a millor qualitat de l’aire, imprescindible per 
una Palma habitable (163/2014). 
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35.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  mobilitat i infraestructures a Son Ferriol 
(164/2014). 
 
44.- Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a la nefasta gestió del Govern municipal del 
projecte d’un nou casino a Palma (174/2014). 
 
23.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a renous, de la normativa a l’acció (157/2014) 
 
24.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Policia turística o “de reforç” (158/2014) 
 
27.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les conseqüències dels dos anys de la 
destrucció de l’accés a la salut a Espanya i el copagament de medicaments i pròtesi 
(178/2014). 
 
28.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la problemàtica plantejada a les 
famílies i centres educatius pel canvi de llibres de text com a conseqüència de la LOMCE 
(181/2014) 
 
37.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir el manteniment en matèria 
d’infraestructures urbanes en els barris més desfavorits de Palma (180/2014). 
 
22.- SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS  relativa a més i millor ocupació per 
més autonomia de les dones (108/2014). 
 
25.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  facilitem la feina al Club esportiu Sant Jordi 
(159/2014). 
 
31.- SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Palma recolza la banca 
ètica i cooperativa FIARE (13/2014). 
 
32.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al fons de pagament a proveïdors en els 
ajuntaments (173/2014). 

 
33.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’elecció del Cap de la Policia Local de 
Palma (175/2014). 
 
36.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al consens amb el comitè d’empreses de 
l’EMT en la convocatòria del borsí de xofers (179/2014).  
 
38.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a clàusules socials per a la contractació 
pública sostenible (182/2014). 
 
39.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’acusació de corrupció a EMAYA 
(183/2014). 
 
42.- Proposició del Grup municipal MÉS relativa a tanques publicitàries dins sòl rústic (170/2014). 
 
46.- Informe d’Intervenció 64/2014 sobre resolucions de discrepàncies.  
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47.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa a transferir beneficis d’EMAYA 
(200/2014). 
 
48.- Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa als indicadors de transparència 
(201/2014). 

 
PRECS I PREGUNTES  
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 27 de febrer de 2014 i de la sessió 

extraordinària de dia 18 de març de 2014. 
 
 “Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 27 de març de 2014,  per si escau, l’aprovació de  
l’esborrany de les actes de la sessió ordinària de dia 27 de febrer i de la sessió extraordinària 
de dia 7 de març de 2014” 
 
S’aproven per unanimitat. 
 
2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels criteris d’ordenació de la intervenció de les 

entitats als plens acordats per la Junta de Portaveus. 
 
Sr. Secretari: 
 
“Es dona compte al Ple de l’Ajuntament dels criteris d’ordenació de la intervenció de les entitats als 
plens acordats per la Junta de Portaveus. Criteris d’ordenació de la intervenció de les entitats als plens, 
acordats per la Junta de Portaveus. Amb la finalitat de fomentar la participació de les entitats ciutadanes 
en els punts de l’ordre del dia sobre els quals tinguin un interès específic, i ordenar-ne en la mesura del 
que sigui possible, la intervenció al Ple, de manera que es garanteixi la possibilitat d’expressió de l’opinió 
del màxim d’entitats i el respecte al dret de totes que la seva opinió pugui ser escoltada, la Junta de 
Portaveus, en la seva funció d’assistència al Batle, ha considerat convenient proposar-li els següents 
criteris: primer. Moments per a la intervenció de les entitats ciutadanes. Quan, d’acord amb el 
Reglament de participació ciutadana, les entitats ciutadanes sol·liciten intervencions davant el Ple 
aquestes s’han de produir en dos moments de la sessió: primer moment, s’han d’agrupar les sol·licituds 
d’intervenció respecte de propostes a l’inici de l’apartat 3.2 de l’ordre del dia, anomenat Propostes de la 
Junta de Govern, dels seus membres i dels/de les altres regidors, regidores amb responsabilitat de 
Govern. Segon moment. S’han d’agrupar les sol·licituds d’intervenció respecte de proposicions a l’inici 
de l’apartat 3.4 de l’ordre del dia, anomenat Proposicions dels grups polítics. Respecte dels altres 
apartats de l’ordre del dia, no s’han de produir intervencions de les entitats, d’acord amb els informes 
de la Secretaria General del Ple del 25 de juliol i del 27 d’octubre de 2011: apartat 1 Secretaria, apartat 2 
Declaracions Institucionals, apartat 4 Informació, impuls i control, compareixences, informes 
d’Intervenció i preguntes de resposta oral, apartat 5 Mocions d’urgència, i apartat 6 Precs i preguntes. 
Dos. Temps de les intervencions. Cada entitat pot intervenir fins a un màxim de 5 minuts en cada 
moment d’intervenció. Si s’ha sol·licitat intervenir en més d’un punt, s’ha d’administrar aquest temps 
durant la seva intervenció. Tres. Alteració de l’ordre del dia. No es pot alterar l’ordre del dia a les 
propostes. A les proposicions només es pot alterar l’ordre del dia, avançant el debat pels grups 
municipals, dels punts demanats per les entitats que han sol·licitat intervenir en un únic punt o en dos 
com a màxim. S’han de tractar en primer lloc els punts sobre els quals ha sol·licitat intervenir el major 
nombre d’entitats. Els punts demanats per entitats que han sol·licitat intervenir en tres punts o més 
s’han de debatre a continuació i, en darrer lloc, s’han de tractar els punts que no tenen cap sol·licitud 
d’intervenció. Quatre. Ordre de les intervencions. Quan sol·liciten intervenir la Federació d’Associacions 
de Veïns de Palma i la Federació Palmesana d’Associacions i Entitats Ciutadanes (FEPAE), han 
d’intervenir en primer lloc, per aquest ordre. S’ha d’avançar el debat del punt o punts sol·licitats. En 
cada un dels dos moments d’intervenció ha de parlar primer l’entitat que ha sol·licitat intervenir al 
major nombre de punts i així successivament, seguint l’ordre establert a l’ordre del dia. El Batle, segons 
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el seu criteri, pot alterar l’ordre del debat quan diverses entitats han sol·licitat intervenir sobre un 
mateix punt o quan les circumstàncies ho aconsellen. Palma 12 de març de 2014. Els Portaveus.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé Secretari, si li pareix, jo volia, vist que hi ha gent aquí que pareix que està en desacord amb 
aquesta proposta, volia fer la següent explicació. Miri, aquí ens trobem davant un acord unànime de la 
Junta de Portaveus. La voluntat d’aquest acord no és un altre, com no pot esser d’altre manera, de que 
és facilitar la intervenció de les associacions. El problema que s’havia detectat fins ara, és que el model 
que dúiem feia pues que les intervencions, o la duració dels plenaris, arribessin casi a 10 hores, i feia que 
les persones que volien intervenir, pues no tenien pues un mínim, una mínima referència temporal, de 
quan els corresponia intervenir, lo qual feia que a vegades molta gent renunciés, perquè començàvem a 
les 10 i a lo millor havien d’intervenir a les 2 o a les 3 de l’horabaixa, i crec que amb aquest nou sistema, 
lo que s’aconsegueix és fer una petita diferenciació de les intervencions ciutadanes, respecte d’aquella 
gent que venen a punts puntuals i concrets, que és lo que en definitiva preveu el propi ordenament. I un 
altre és legítimes associacions, que han pseudo professionalitzat les seves intervencions, i fent 
intervencions en sis, set, vuit, nou, deu punt, i s’havien convertit pràcticament en un 30 o 31 o 32 
regidor de l’Ajuntament de Palma. Per lo tant, aquí no es tracta de que ningú no xerri, sinó es tracta de 
tot lo contrari, qui dins un ordre, i dins uns criteris, pues que puguin esser acceptables per a tothom, 
regular novament aquesta intervenció, xerrar tothom que pugui xerrar, però que cada associació, 
complint el Reglament. Esperin, esperin. Complint el Reglament, xerri de lo que li correspon i sobretot, 
aquí es donarà preferència a les intervencions dels punts que facin, que siguin defensats per 
associacions que tinguin un interès directe en aquest punt que es debati, i per això també seran els 
primers punts que es debatran una vegada acabades totes les intervencions, a fi de que durant la 
primera o les dues primeres hores, totes les intervencions d’aquesta gent que no ve d’una manera 
habitual, o no ha professionalitzat les seves intervencions, sàpiguen que vendran, seran escoltats, 
podran intervenir, i saben que en un plaç temporal, no més enllà d’una hora i mitja o dues hores, hauran 
pogut vist atesa la seva intervenció, i també hauran pogut escoltar la resposta del plenari. Sense cap 
dubte, si estic seguríssim, jo lo que vull traslladar és que això és una decisió no del Batle, no de cap 
regidor, no de cap grup, sinó és una decisió que s’ha fet de forma unànime, per la Junta de Portaveus, 
amb aquest objectiu. Ja veig Sr. Pere Felip, que vostè no ho comparteix, ara li deixaré xerrar perquè 
vostè doni tota la, però jo li estic dient lo que hi ha. Això és una decisió unànime, de tota la Junta de 
Portaveus, que a partir d’aquests moments, ja se l’ha avisat a vostè fa un parell de dies, aplicarà, 
aplicarà aquests criteris, a partir d’aquests moments en el Plenari. Això és lo que jo volia explicar-los. I 
ara, crec que és avinent que els que vulguin intervenir per fer els comentaris que vulguin respecte en 
aquesta nova modalitat, ho facin i puguin esser escoltats per tot el Plenari. Sr. Pere Felip, per favor.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, en primer lloc li diré que aquest acord és totalment il·legal, vostès ens volen 
posar un morral, volen atemptar contra la llibertat d’expressió de les entitats ciutadanes, i això és molt 
greu. A demés al Reglament la Junta de Portaveus, no poden canviar res, res, per canviar l’article 19, que 
diu clarament que les entitats ciutadanes, tenim 5 minuts. Qui són els Portaveus per canviar això? És 
que inclús a vostè l’han traït, perquè vostè té bona disponibilitat, i vostè va xerrar amb jo i amb el Sr. 
Ferrer de La Defensa, per millorar el Reglament i per donar més possibilitats. Sin embargo, ha estat lo 
contrari, i a esquena seva, PSOE, PP i MÉS. Ens sap molt de greu que MÉS s’hagi afegit en això, perquè 
PP i PSOE son los mismos perros con diferentes collares. I ens sap molt de greu, que realment MÉS, que 
és un partit aquí a Cort que ens mereix respecte, s’hagi aliat amb aquest tema il·legal, perquè per 
canviar això Sr. Batle, ha d’esser a base d’un Ple, que hi hagi un debat, i llavors s’hagi de votar. Per lo 
tant nosaltres, el nostre advocat que està aquí, en Francisco Fernández Ochoa, impugnarà aquest acord 
il·legal i a part d’impugnar-lo, si es desestima, posarem un contenciós administratiu, i anirem al Tribunal 
Superior de Justícia, anirem al Tribunal Constitucional, i a La Haya si és necessari, perquè això és una 
galtada, és una potada a un puesto que no dic, a les entitats ciutadanes. En 35 que venim aquí, mai, mai 
havia passat això, i vostè que és un Batle condescendent, que inclús deixa intervenir a entitats, a entitats 
no, a persones, que venen aquí, que no tenen NIF, ni tenen RMEC, ni tenen res, i sin embargo nosaltres 



 

- 7 - 

que som entitats, les que jo represento, d’utilitat pública municipal, ens volen posar el morral, ens volen 
silenciar. Que volen que els Plens siguin uns espècie, i ho dic amb tots els respectes, d’un camp de 
concentració per nosaltres? A demés aquí ja ningú ve, no venen les entitats ciutadanes, els que venim 
som La Defensa, que intervé 10 o 12 vegades, i l’entitat que jo represento. Els altres estan hastiats, 
perquè vostès ni ens escolten, s’aixequen, llegeixen el diari, xerren pel mòbil, això és un escàndol, ens 
volen posar un bozal i nosaltres declarem la mare de totes les batalles en aquests portaveus, que tan 
inconscientment han fet un algo il·legal, i vostè és innocent, a vostè no el culpem de res, a vostè li han 
endoquinat un mort d’armes tomar, perquè no es mereix que li facin lo que li han fet. Visca les entitats 
ciutadanes.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Bernat també per favor quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Parlo en nom de cinc entitats ciutadanes, que hem signat un manifest. Manifest en 
relació al retall del temps dels representants d’entitats ciutadanes. Sr. Batle de Palma de Mallorca: Els 
sota signats, representants d’entitats inscrites en el RMEC, participants actius en els plenaris de 
l’Ajuntament que vostè presideix manifesten: 1. El total desacord en la mesura presa per la junta de 
portaveus en relació al temps assignat de 5 minuts, sigui quin sigui el nombre de punts a intervenir. 2. El 
rebuig a la forma en que se ens ha assabentat del fet, concretament despús-ahir i verbalment. És a dir, 
no podem considerar realment com rebuda cap comunicació de canvi, que ha de ser per escrit i, segons 
llei, de forma in dubitada. 3. Considerem una manca de respecte i una ofensa personal, i a les nostres 
associacions i a les persones a les quals representem, la forma en que s’ha dut a terme aquests fet. 4. 
Aquesta crítica va dirigida a tots els grups polítics presents en el plenari, sense cap excepció. Cap s’ha 
posat en contacte en nosaltres fins avui, i avui encara amb jo hi ha qualcú que no s’ha posat en contacte. 
I bé que ho fan quan el tema els interessa especialment!. 5. Preparam individualment una resposta 
adient, i defensarem el que diu, literalment, l’article 19 del Reglament Orgànic de Participació 
Ciutadana, que figura a la pàgina web de l’Ajuntament, i avui encara figura. I aquest article 19, en el 
punt 2 diu: així mateix podran sol·licitar expressar la seva opinió davant la corporació, sobre alguna, no 
una, alguna qüestió que figuri a l’ordre del dia del Ple, sempre que estigui relacionada amb l’objecte 
social o àmbit de l’entitat. El punt 19.5. diu: les intervencions es fan anteriorment a la lectura, que no es 
fa mai per cert, al debat i a la votació de la proposta inclosa a l’ordre del dia. I el punt 19.6. diu, cada 
intervenció, cada intervenció pot tenir una durada màxima de cinc minuts, i quan hi hagi diferents 
intervencions entorn al mateix punt, el conjunt d’aquestes no pot sobrepassar els quinze minuts. Els 
signants són La Defensa, Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina, Unió d’Associacions de 
Mallorca, Associació d’Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base, Comissions Obreres de les Illes Balears 
i Associació Anem de temps lliure. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Bernat. Idò, continuem, continuem amb l’ordre del dia. Sr. Secretari.” 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT de:  
 
“Amb la finalitat de fomentar la participació de les entitats ciutadanes en els punts de l’ordre 
del dia sobre els quals tinguin un interès específic i d’ordenar-ne en la mesura que sigui 
possible la intervenció al Ple, de manera que es garanteixi la possibilitat d’expressió de l’opinió 
del màxim d’entitats i el respecte al dret de totes que la seva opinió pugui ser escoltada, la 
Junta de Portaveus, en la seva funció d’assistència al batle , ha considerat convenient 
proposar-li els següents criteris: 
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1. Moments per la a intervenció de les entitats ciutadanes 
Quan, d’acord amb el Reglament de participació ciutadana, les entitats ciutadanes sol·liciten 
intervencions davant el Ple aquestes s’han de produir en dos moments de la sessió: 
  
Primer moment. S’han d’agrupar les sol·licituds d’intervenció respecte de propostes a l’inici de 
l’apartat 3.2. de l’ordre del dia, anomenat “Propostes de la Junta de Govern, dels seus 
membres i dels/de les altres regidors/res amb responsabilitat de govern”. 
 
Segon moment. S’han d’agrupar les sol·licituds d’intervenció respecte de proposicions a l’inici 
de l’apartat 3.4. de l’ordre del dia, anomenat“Proposicions dels grups polítics”. 
 
Respecte dels altres apartats de l’ordre del dia no s’han de produir intervencions de les 
entitats d’acord amb els informes de la Secretaria General del Ple del 25 de juliol i del 27 
d’octubre de 2011: apartat 1, “Secretaria”; apartat 2. “Declaracions Institucionals”; apartat 4, 
“Informació, impuls i control” (compareixences, informes d’Intervenció i preguntes de resposta 
oral); apartat 5, “Mocions d’urgència”, i apartat 6. “Precs i preguntes”. 
 
2. Temps de les intervencions 
 
Cada entitat pot intervenir fins a un màxim de 5 minuts en cada moment d’intervenció. Si ha 
sol·licitat intervenir en més d’un punt s’ha d’administrar aquest temps durant la seva 
intervenció. 
 
3. Alteració de l’ordre del dia 
 
No es pot alterar l’ordre del dia a les propostes. 
 
A les proposicions només es pot alterar l’ordre del dia avançant el debat pels grups municipals 
dels punts demanats per les entitats que han sol·licitat intervenir en un únic punt o en dos com 
a màxim. S’han de tractar en primer lloc els punts sobre els quals ha sol·licitat intervenir el 
major nombre d’entitats. 
 
Els punts demanats per entitats que han sol·licitat intervenir en tres punts o més s’han de 
debatre a continuació i, en darrer lloc, s’han de tractar els punts que no tenen cap sol·licitud 
d’intervenció. 
 
4. Ordre de les intervencions 
 
Quan sol·liciten intervenir la Federació d’Associacions de Veïns de Palma i la Federació 
Palmesana d’Associacions i Entitats Ciutadanes (FEPAE) han d’intervenir en primer lloc, per 
aquest ordre. S’ha d’avançar el debat del punt o punts sol·licitats. 
 
En cada un dels dos moments d’intervenció ha de parlar primer l’entitat que ha sol·licitat 
intervenir al major nombre de punts i així successivament, seguint l’ordre establert a l’ordre 
del dia. 
 
El batle, segons el seu criteri, pot alterar l’ordre del debat quan diverses entitats han sol·licitat 
intervenir sobre un mateix punt o quan les circumstàncies ho aconsellen” 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
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3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 

que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a febrer de 
2014. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
“Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, 
la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a febrer de 2014, les 
quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a febrer de 2014”. 
 
4.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 

complimentats corresponents al  Ple ordinari de 27 de febrer de 2014 i al Ple 
extraordinari de 18 de març de 2014.  

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
“Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels acords del ple 
ordinari de dia 27 de febrer de 2014 i del ple extraordinari de 18 de març de 2014. Per això, se 
sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de dia 27 de febrer de 2014 i del ple extraordinari de 18 de 
març de 2014 de l’Ajuntament”.  
 
5. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 

Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de febrer de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT de:  
 
“Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 27 de març de 2014, de la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant 
al mes de febrer, amb el corresponent número de registre: 

 
1392. Addenda al Conveni de Col·laboració entre l’Administració de la Comunitat 

Autònoma de les Illes Balears i l’Ajuntament de Palma per a la millora de la seguretat 
pública subscrit en data de 30 de desembre de 2011 (31.12.13) 

 
1393. Conveni de col·laboració entre l’Institut Municipal d’Esports i la Universitat de les 

Illes Baleares (09.01.14) 
 
1394. Acuerdo entre la Fundación Turismo Palma de Mallorca 365 y Riusa II, S.A. para la 

formalización de las aportaciones en concepto de colaboración para llevar a cabo las 
finalidades y actividades fundacionales de la Fundación. (15.06.13). 
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1395. Acuerdo entre la Fundación Tuirsmo Palma de Mallorca 365 y MALLA S.A. para la 

formalización de las aportaciones en concepto de colaboración para llevar a cabo las 
finalidades y actividades fundacionales de la Fundación (15.10.13) 

 
1396. Acuerdo entre la Fundación Turismo Palma de Mallorca 365 y Arabella Hospitality 

España S.L. para la formalización de las aportaciones en concepto de colaboración 
para llevar a cabo las finalidades y actividades fundacionales de la Fundación 
(17.12.13) 

 
1397. Addenda al Conveni intermunicipal amb l’Ajuntament d’Inca (28.11.13) 
 
1398.  Protocol de col·laboració entre la Universitat de les Illes Balears i l’Ajuntament de 

Palma pel desenvolupament de la investigació científica i tecnológica en el camp de 
la recerca i avaluació de la millora de les capacitats cognitives de les persones majors 
al municipi de Palma. 

 
1399. Conveni marc, que substitueix al suscrit el 14 de junio de 2013, entre Sucessió Miró 

C.B. i Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca (05.11.2013)”. 
 
 
6.   Declaració Institucional de condolença amb motiu de la defunció del Sr. Adolfo 

Suárez González. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma vol expressar el condol més sentit per la irreparable pèrdua, 
el passat 23 de març, del Sr. Adolfo Suarez González , qui fou president del govern de l’Estat 
del 1976 al 1981,  figura clau de la transició i  un dels artífexs de l’actual sistema democràtic 
espanyol. 
  
Cal destacar la transcendència de la seva aportació personal a la concòrdia democràtica 
entre els espanyols la qual es projecta com exemple a l’àmbit internacional. Per aquest 
motiu va esser distingit  amb el premi “Príncipe d’Astúries de la concòrdia” (1996) i  se li va 
concedir el títol de Duc de Suárez per la Casa Reial (1981). 
 
Va ser una gran figura política,  i un gran esser humà  que destacà pel diàleg, la concòrdia i la 
defensa dels valors democràtics.  
 
Avui ens sentim trists per la seva desaparició ja que també va tenir una forta vinculació amb 
Palma, on hi va residir temporalment després de deixar la vida política. 
 
Els regidors i regidores d’aquest consistori volem manifestar el reconeixement de la seva 
persona i la seva tasca al capdavant del primer govern democràtic durant el període històric 
de la transició política; i per aquest motiu se li dedicarà un carrer o una plaça del municipi de 
Palma, que es consensuarà en un futur. 
 
Des de l’Ajuntament de Palma volem traslladar el nostre condol a tota la seva família. 
 
S’APROVA per unanimitat 
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7.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 2.820 de dia 24 de febrer de 2014 fins al número 4.827 de 
dia 21 de març de 2014, inscrits en el llibre de resolucions. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT de:  
 
 “Es dona compte al Ple de la Corporació dels decrets de Batlia, des del número 2.820 de dia 
24 de febrer de 2014 fins al número 4.827 de dia 21 de març de 2014, inscrits en el llibre de 
resolucions.” 
 
8.  Assabentar-se del veredicte de la sentència núm. 829 de 10 de desembre de 2013, de 

la Sala del contenciós administratiu del TSJIB, dictada en el procediment núm. 73/12. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dona per ASSABENTAT de:  
 
“Per la Sala contencioso administrativa del Tribunal Superior de Justícia de  Palma, s’ha dictat 
sentència que es dirà, finalitzant el recurs contenciós administratiu; per la qual cosa podria 
dictar-se el següent: 
 
ACORD   
 
L’Ajuntament de Palma s’assabenta del veredicte de la sentència núm. 829 de la Sala 
contencioso Administrativa del Tribunal Superior de Justícia, de data 10 de desembre de  
2013, dictat en el procediment núm. 73/12, interposat per ANA MARÍA CALVO SASTRE I 
ALTRES, contra acord de l’Ajuntment Ple de data 22-12-11 publicat en el BOIB 194 de data 
29-12-11 pel qual es va aprovar la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de la taxa 
per ocupació de terrenys de domini públic local amb taules, cadires i altres elements, per 
extensió de l’activitat i de l’Ordenança Fiscal reguladora de la taxa pro serveis relatius al 
tractament de residus sòlids urbans, desestimant el recurs. 
 
Aquest Ajuntament Ple com a responsable de la seva execució, acusa rebut del veredicte i 
disposa que el departament municipal adient prengui les mesures pertinents per a 
l’efectivitat  d’allò que ha resolt el poder judicial”. 
 
9. Proposta d’aprovació de modificació del darrer paràgraf de l’art 18.3 de l’Acord 

regulador de les condicions de treball relatiu a la publicitat dels concursos per a 
constituir un borsí d’aspirants per als nomenaments interins. 

 
Dictamen favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El 2 de juny de 2010 la Junta de Govern va aprovar l’Acord regulador de les condicions de 
treball del personal funcionari i eventual, i dels òrgans directius de l’Ajuntament de Palma per 
al període 2010-2013, subscrit a la Mesa General de Negociació de 18 de maig de 2010, 
formada per l’Ajuntament de Palma i les organitzacions sindicals. 
 
L’article 18 de l’Acord regula el procediment de selecció del personal funcionari interí i el punt 
3 la constitució de un borsí d’aspirants si escau. Sobre això, el tercer paràgraf diu el següent: 
“Aquestes convocatòries s’han de publicar mitjançant anuncis al web de l’Ajuntament i a la 
seva Intranet. Si les peculiaritats de la convocatòria ho aconsellen es poden publicar al butlletí 
oficial corresponent o a les intranets o webs d’altres administracions públiques.” 
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La Mesa General de Negociació del 13 de febrer de 2014 va tractar en el punt 18 de l’ordre del 
dia la publicitat de les convocatòries dels concursos per a crear borsins. L’Administració i les 
organitzacions sindicals de manera unànime varen acordar que en tots els casos les 
convocatòries de concursos per a constituir un borsí d’aspirants per als nomenaments interins 
s’han de publicar en el BOIB. 
 
Per tot això, i atès l’article 127.1.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local, modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del règim local, propòs a la regidora de l’Àrea de Funció Pública i Govern 
Interior que elevi a la Junta de Govern l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1. Modificar el darrer paràgraf de l’art. 18.3 de l’Acord regulador de les condicions de treball 
del personal funcionari i eventual, i dels òrgans directius de l’Ajuntament de Palma, relatiu a 
la publicitat dels concursos per a constituir un borsí d’aspirants per als nomenaments 
interins, que queda redactat com s’indica a continuació (en cursiva el nou text): 
 
“Aquestes convocatòries s’han de publicar mitjançat anuncis al web de l’Ajuntament, a la 

seva intranet i al BOIB. Si les peculiaritats de la convocatòria ho aconsellen es poden publicar 

a les intranets o webs d’altres administracions públiques” 

 
2. Que aquest acord tingui efecte des de l’endemà que s’aprovi. 

 
3. Elevar aquest Acord a la consideració del Ple de l’Ajuntament. 

 
4. Publicar aquest Acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears”. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
ES TRACTA CONJUNTAMENT PUNTS 10 i 11. 
10.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Coordinadora de Gestión de 

ingresos SA per import de 252.221’58€. 
 
Dictamen favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Durant l’any 2013 varen quedar sense tramitar les factures corresponents a la empresa, 
col·laboradora amb el Dept. Tributari – Servei d’inspecció Tributaria d’aquest Ajuntament, 
Coordinadora de Gestión de Ingresos S.A (CGI) amb NIF A81982225 que es relacionen a 
continuació per un import total de 252.221,58 €   ( IVA inclòs) .  
Dites factures es varen reclamar  una  vegada esgotades les partides pressupostàries del any 
esmentat, per això s’ha considerat convenient cancel·lar el deute existent, per la quantitat 
total de 252.221,58 € i efectuar el corresponent reconeixement de deute  
D’acord  amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local ;arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim  jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals; les Bases d’execució del pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del 
Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 
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del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, 
s’informa que la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans podria informar 
favorablement l’elevació al Ple de la proposta següent: 
 
ACORD  
 
Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 252.221,58€ ( 
IVA inclòs) corresponents a les factures de Coordinadora de Gestión de Ingresos S.A. (NIF 
A81982225) que es relacionen a continuació, amb càrrec a la consignació de la partida 02 
93100 227 58 del pressupost de despeses vigent. L’ingrés es farà efectiu en el compte 0049-
4634-17-2516028855.” 
 

Factures Nº: Concepte: Import en € 
 IVA inclòs: 

2613001 Liquidació per actes cobrades en Desembre 2012 i 
Gener 2013 

30.919,80 

2613002 Liquidació per actes cobrades en Febrer 2013 13.008,92 

2613003 Liquidació per actes cobrades en Març 2013 11.213,09 

2613004 Liquidació per actes cobrades en Abril–Maig 2013 16.785,91 

2613005 Liquidació per actes cobrades en Juny 2013 15.036,23 

2613006 Liquidació per actes cobrades en Juliol 2013 94.057,75 

2613007 Liquidació per actes cobrades en Agost 2013 19.605,80 

2613008 Liquidació per actes cobrades en Setembre 2013 22.950,58 

2613009 Liquidació per actes cobrades en Octubre 2013 19.611,39 

2613010 Liquidació per actes cobrades en Novembre 2013 9.032,11 

 TOTAL 252.221,58 

 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
11.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de l’Àrea 

d’Infraestructures per import de 31.478’53€. 
 
Dictamen favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“En data 22 de gener de 2014, el Servei de Logística, va trametre a aquest Servei Administratiu 
les factures relacionades a continuació per tramitar el corresponent reconeixement de deute i 
el seu abonament, ja que aquestes factures varen tenir entrada al Servei de Logística en data 
posterior a la màxima establerta per la Secció de Comptabilitat per fer la corresponent Reserva 
de Crèdit, o bé van arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014.  Les  factures  estan 
degudament conformades pel tècnic responsable i no existeix impediment o limitació alguna 
per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent; tot això d’acord amb els 
informes del Servei de Logística que s’adjunten  a aquest acord (Annex I):   
 
FACTURES DE TECNOMOTOR MALLORCA S.L. 
 
- Fra. Núm. 32.749 de data 29/11/2013, per un import de 144,73 €. 
- Fra. Núm. 32.579 de data 20/11/2013, per un import de 636,23 €. 
- Fra. Núm. 32.416 de data 11/11/2013, per un import de 190,76 €. 
- Fra. Núm. 32.280 de data 31/10/2013, per un import de 1.277,64 €. 
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- Fra. Núm. 33.046 de data 20/12/2013, per un import de 1.508,22 €. 
- Fra. Núm. 32.875 de data 10/12/2013, per un import de 468,25 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.128 de data 30/10/2013, per un import de 242,00 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.451 de data 20/11/2013, per un import de 32,27 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.450 de data 20/11/2013, per un import de 27,33 €. 
 
Import total de les factures: 4.225,83 € IVA inclòs.  L’import a percebre per l’empresa una 
vegada descomptades les factures d’abonament puja a la quantitat de 3.924,23 € IVA inclòs. 
amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ 
VEHICLES. 
 
FACTURA  DE RECAMBIOS MIGUEL BALDO S.L. 
 
- Fra. Núm. 0100001796 de data 30/11/2013, per un import de 358,29 € IVA inclòs  amb càrrec 
a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
FACTURA DE POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA S.L. 
 
- Fra. Núm. FAF1300930 de data 11/12/2012 per un import de 161,73 € IVA inclòs amb càrrec a 
la partida 11.45900.20400 LOGÍSTICA-LLOGUER MATERIAL TRANSPORT. 
 
FACTURA DE CARROCERIAS FRANCISCO HIJOS S.L. 
 
- Fra. Núm. 1615 de data 18/12/2013 per un import de 48,40 € IVA inclòs  amb càrrec a la 
partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
FACTURES DE MECÁNICA BALEAR S.A. 

 
- Fra. Núm. R02/002376  per un import de 44,14 € 
- Fra. Núm. R02/002488 per un import de 68,73 € 
- Fra. Núm. CH2/000519 per un import de 378,73 € 
 
Import total de les factures: 491,60 €. IVA inclòs amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 
LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
FACTURES DE HISPANOMOCIÓN, S.A. 
 
Fra. Núm. T02131604 de data 23/12/2013 per un import de 461,65 € 
Fra. Núm. R02130959 de data 30/11/2013 per un import de 124,03 € 
 
 mport total de les factures: 585,68 € IVA inclòs amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 
LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
FACTURA DE EUROMASTER AUTOMOCIÓN Y SERVICIOS S.A. 
 
- Fra. Núm. 2013/1/203.072 de data 30/11/2013, per un import de 112,97 € IVA inclòs amb 
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 

 
FACTURES  DE EQUIPAMOVIL S.L. 
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- Fra. Núm.  11.671 de data 30/11/2013 per un import de 272,25 € 
- Fra. Núm. 12.812 de data 31/12/2013 per un import de 143,26 € 
- Fra. Abono Núm. 11.263 de data 30/11/2013 per un import de 161,75 € 
 
Import total de les factures: 415,51 €  IVA inclòs que descomptant l’abono per import de 
161,75 € fan un total a percebre de 253,76 € IVA inclòs amb càrrec a la partida 
2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
FACTURES  DE GRUP TRUI MALLORCA S.L.  
 
- Fra. Núm. A/2110496 de data 16/06/2013 per un import de 2.844,04 € 
- Fra. Abono Núm. A/2110763 de data 30/17/2011 per un import de 474,01 € 
 
Import total de les factures: 2.844,04€  IVA inclòs que una vegada descomptat d’abonament 
fan un total a percebre de 2.370,03 € IVA inclòs, amb càrrec a la partida  11.33800.22609 
LOGÍSTICA.- DESPESES MUNTATGE FESTES. 
 
FACTURA DE ALMACENES RULLAN S.A. 
 
- Fra. Núm. B3 2097 de data 30/11/2013, per un import de 271,42 € IVA inclòs amb càrrec a la 
partida  11.45900.22199 LOGÍSTICA.- SUBM. MATERIALS DIVERSOS. 
 
FACTURES DE DIELECTRO BALEAR S.A.U. 
 
- Fra. Núm. 26273 de data 15/11/2013 per un import de 523,48 € 
- Fra. Num. 27463 de data 30/11/2013  per un import de 794,97 € 
 
Import total  de les factures  1.318,45 €  amb càrrec a la partida 11.45900.22199 LOGÍSTICA-
SUBM. MATERIALS DIVERSOS. 
 
En data 21 de gener de 2014, el Servei d’Edificis Municipals (annex II) va trametre a aquest 
Servei Administratiu les factures que a continuació es relacionen  per a tramitar el 
corresponent reconeixement de deute i el seu abonament ja que no es van  poder tramitar al 
seu moment perquè aparentment es proposava una partida no  adequada. Les  factures  estan 
degudament conformades pel tècnic responsable i no existeix impediment o limitació alguna 
per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent; tot això d’acord amb 
l’informe del Servei d’Edificis Municipals que s’adjunta a aquest acord (Annex II): 
 
 FACTURES DE CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMON S.A.: 

 
- Fra. Núm. EA 130251 de data 30/10/2013 per un import de 8.330,27 € 
- Fra. Núm. EA 130252 de data 30/10/2013 per un import de 340,00 € 
Import total de les factures 8.670,27 € IVA inclòs, amb càrrec a la partida 11.93501.63200 
EDIFICIS MPALS.-OBRES  DE REPOSICIÓ. 

 
En data 29 de gener de 2014, el Servei d’Edificis Municipals (annex III) va trametre a aquest 
Servei Administratiu les factures que a continuació es relacionen  per a tramitar el 
corresponent reconeixement de deute i el seu abonament ja que segons consta a l’informe 
adjunt no es van  poder tramitar al seu moment donat que van arribar al Servei d’Edificis 
Municipals la darrera setmana del mes de desembre de 2013. Les  factures  estan degudament 
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conformades pel tècnic responsable i no existeix impediment o limitació alguna per a la 
imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent; tot això d’acord amb els informes 
del Servei d’Edificis Municipals que s’adjunten  a aquest acord (Annex III): 
  
FACTURA DE SCHINDLER S.A.  

 
- Fra. Núm. 3472614523 de data 14/11/2013 per un import de 857,91 € IVA  inclòs amb càrrec 
a la partida 11.93501.21301 EDIFICIS-CONSERV. I REPOSICIÓ MAQ. INST. ASCENSORS. 

 
FACTURA DE   INSTALACION Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP BALEARES, S.L.  

 
- Fra. Núm. 858 de data 11/10/2013 per un import de 741,48 € IVA inclòs  amb càrrec a la 
partida 11.93501.21301 EDIFICIS-CONSERV. I REPOSICIÓ MAQ. INST. ASCENSORS. 
 
FACTURA DE DIELECTRO BALEAR S.A. 
 
Fra. Núm. 24994 de data 31/10/2013 per un import de 1.295,99 €  IVA inclòs amb càrrec a la  
partida 11.93501.21209 EDIFICIS.-DESPESES DIVERSES  CONSERVACIÓ I MANTENIMENT. 
 
En data 18 de febrer de 2014 el Servei de Logistica (Annex IV), ens tramet la factura que a 
continuació es relaciona per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament ja que no es va poder demorar l’encàrrec a l’any 2014, en concepte de 
subministrament i muntatge de 30m2 d’altell per al magatzem de Son Pacs, perquè era urgent 
acabar l’altell existent a la nau destinada a EMAYA:  
 
FACTURA DE DOMER S.A.  
 
Fra. Núm. 46033 de data 10/12/2013 per un import de 8.645,45 € amb càrrec a la partida 
11.93501.62300 EDIFICIS MPALS. EQUIPAMENTS I INSTAL.LACIONS. 
 
En data 18 de febrer de 2014 el Servei de Logistica (Annex IV), ens tramet les factures que a 
continuació es relacionen per a tramitar el corresponent reconeixement de deute i el seu 
abonament atès que van arribar després de la data establerta per comptabilitat per posar la 
reserva de crèdit  (09/12/2013) o bé van arribar al Servei de Logística ja dins l’any 2014. 
 
FACTURES DE MAC INSULAR S.L.  
 
Fra. Núm. 02013004798 de data 30/12/2013, per un import de 1.466,18 €. 
Fra. Núm. 0213000450 de data 28/02/2013, per un import de 1.591,05 €. 
Fra. Abono núm. R02013000038 de data 31/12/2013 per un import de 392,37 €.  
 
Import total de les factures: 3.057,23 € IVA inclòs.  L’import a percebre per l’empresa una 
vegada descomptades la factura d’abonament puja a la quantitat de 2.664,86 € IVA inclòs. amb 
càrrec a la partida 11.4590022699 LOGÍSTICA-DESPESES TRACTAMENT ENDERROCS. 

 
Per tot això, Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal i  atesa la necessitat d’abonar 
les dites factures, d’acord amb el que estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de 
règim jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
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reguladora de les hisendes locals; la Base 29 de les d’execució del Pressupost municipal de 
2014; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament i règim jurídic de 
les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans, proposo al Ple l’adopció del següent:  
 
A C O R D 

 
1r. Reconèixer el deute amb les empreses que a continuació s’assenyalen pel valor 
corresponent a les factures que igualment es relacionen, acordant l’abonament de les 
mateixes a les respectives empreses creditores amb càrrec a les partides que en cada cas 
s’indiquen; tot això atesos els informes del Servei de Logística (annex I, IV i V), els informes 
del Servei d’Edificis Municipals (annex II, III) i , atès l’informe favorable d’Intervenció:  
 
Annex I, IV  i V , factures trameses pel Servei de Logística: 
 
TECNOMOTOR MALLORCA S.L. CIF B07438864 
 
- Fra. Núm. 32.749 de data 29/11/2013, per un import de 144,73 €. 
- Fra. Núm. 32.579 de data 20/11/2013, per un import de 636,23 €. 
- Fra. Núm. 32.416 de data 11/11/2013, per un import de 190,76 €. 
- Fra. Núm. 32.280 de data 31/10/2013, per un import de 1.277,64 €. 
- Fra. Núm. 33.046 de data 20/12/2013, per un import de 1.508,22 €. 
- Fra. Núm. 32.875 de data 10/12/2013, per un import de 468,25 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.128 de data 30/10/2013, per un import de 242,00 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.451 de data 20/11/2013, per un import de 32,27 €. 
- Fra. Abono Núm. 32.450 de data 20/11/2013, per un import de 27,33 €. 
 
Import total de les factures: 4.225,83 € IVA inclòs.  L’import a percebre per l’empresa una 
vegada descomptades les factures d’abonament puja a la quantitat de 3.924,23 € IVA inclòs. 
amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ 
VEHICLES. 
 
RECAMBIOS MIGUEL BALDO S.L.  CIF B07917487 
 
- Fra. Núm. 0100001796 de data 30/11/2013, per un import de 358,29 € IVA inclòs  amb 
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
POTENCIA ALQUILER DE MAQUINARIA S.L.  CIF B07542673 
 
- Fra. Núm. FAF1300930 de data 11/12/2012 per un import de 161,73 € IVA inclòs amb càrrec 
a la partida 11.45900.20400 LOGÍSTICA-LLOGUER MATERIAL TRANSPORT. 
 
CARROCERIAS FRANCISCO HIJOS S.L.  CIF B57169401 
 
- Fra. Núm. 1615 de data 18/12/2013 per un import de 48,40 € IVA inclòs  amb càrrec a la 
partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
MECÁNICA BALEAR S.A. CIF A07203961 
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- Fra. Núm. R02/002376  per un import de 44,14 € 
- Fra. Núm. R02/002488 per un import de 68,73 € 
- Fra. Núm. CH2/000519 per un import de 378,73 € 
 
Import total de les factures: 493,60 €. IVA inclòs amb càrrec a la partida 
2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
HISPANOMOCIÓN, S.A. CIF A28057537 
 
- Fra. Núm. T02131604 de data 23/12/2013 per un import de 461,65 € 
- Fra. Núm. R02130959 de data 30/11/2013 per un import de 124,03 € 
 
Import total de les factures: 585,68 € IVA inclòs amb càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 
LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
EUROMASTER AUTOMOCIÓN Y SERVICIOS S.A. CIF A41014523 
 
- Fra. Núm. 2013/1/203.072 de data 30/11/2013, per un import de 112,97 € IVA inclòs amb 
càrrec a la partida 2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
EQUIPAMOVIL S.L. CIF B07260979 
 
- Fra. Núm.  11.671 de data 30/11/2013 per un import de 272,25 € 
- Fra. Núm. 12.812 de data 31/12/2013 per un import de 143,26 € 
- Fra. Abono Núm. 11.263 de data 30/11/2013 per un import de 161,75 € 
 
Import total de les factures: 415,51 €  IVA inclòs que descomptant l’abono per import de 
161,75 € fan un total a percebre de 253,76 € IVA inclòs amb càrrec a la partida 
2014.11.16905.21400 LOGÍSTICA-REPARACIÓ I CONSERVACIÓ VEHICLES. 
 
GRUP TRUI MALLORCA S.L.  CIF B57634131 
 
- Fra. Núm. A/2110496 de data 16/06/2013 per un import de 2.844,04 € 
- Fra. Abono Núm. A/2110763 de data 30/17/2011 per un import de 474,01 € 
 
Import total de les factures: 2.844,04 €  IVA inclòs que una vegada descomptat d’abonament 
fan un total a percebre de 2.370,03 € IVA inclòs, amb càrrec a la partida  11.33800.22609 
LOGÍSTICA.- DESPESES MUNTATGE FESTES. 
 
ALMACENES RULLAN S.A. CIF A07007404 
 
- Fra. Núm. B3 2097 de data 30/11/2013, per un import de 271,42 € IVA inclòs amb càrrec a 
la partida  11.45900.22199 LOGÍSTICA.- SUBM. MATERIALS DIVERSOS. 
 
DIELECTRO BALEAR S.A.U. CIF A07004864 
 
- Fra. Núm. 26273 de data 15/11/2013 per un import de 523,48 € 
- Fra. Num. 27463 de data 30/11/2013  per un import de 794,97 € 
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Import total  de les factures  1.318,45 €  amb càrrec a la partida 11.45900.22199 LOGÍSTICA-
SUBM. MATERIALS DIVERSOS. 
 
FACTURA DE DOMER S.A.  
 
- Fra. Núm. 46033 de data 10/12/2013 per un import de 8.645,45 € amb càrrec a la partida 
11.93501.62300 EDIFICIS MPALS. EQUIPAMENTS I INSTAL.LACIONS. 

 
FACTURES DE MAC INSULAR S.L. B-57208878 
 
- Fra. Núm. 02013004798 de data 30/12/2013, per un import de 1.466,18 €. 
- Fra. Núm. 0213000450 de data 28/02/2013, per un import de 1.591,05 €. 
- Fra. Abono núm. R02013000038 de data 31/12/2013 per un import de 392,37 €.  
 
Import total de les factures: 3.057,23 € IVA inclòs.  L’import a percebre per l’empresa una 
vegada descomptades la factura d’abonament puja a la quantitat de 2.664,86 € IVA inclòs. 
amb càrrec a la partida 11.4590022699 LOGÍSTICA-DESPESES TRACTAMENT ENDERROCS. 
 
Annex II i III factures trameses pel Servei d’Edificis  Municipals: 
 
CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN S.A. CIF A57115701 

 
- Fra. Núm. EA 130251 de data 30/10/2013 per un import de 8.330,27 € 
- Fra. Núm. EA 130252 de data 30/10/2013 per un import de 340,00 € 
Import total de les factures 8.670,27 € IVA inclòs, amb càrrec a la partida 11.93501.63200 
EDIFICIS MPALS.-OBRES DE REPOSICIÓ. 

 
SCHINDLER S.A. CIF A50001726 

 
- Fra. Núm. 3472614523 de data 14/11/2013 per un import de 857,91 € IVA  inclòs amb 
càrrec a la partida 11.93501.21301 EDIFICIS-CONSERV. I REPOSICIÓ MAQ. INST. ASCENSORS. 
 
INSTALACION Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP BALEARES, S.L. CIF B57492324 

 
- Fra. Núm. 858 de data 11/10/2013 per un import de 741,48 € IVA inclòs  amb càrrec a la 
partida 11.93501.21301 EDIFICIS-CONSERV. I REPOSICIÓ MAQ. INST. ASCENSORS. 
 
2n. Comunicar el present acord a les empreses interessades i a la Secció de Comptabilitat.”  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
ES TRACTEN CONJUNTAMENT ELS  PUNTS 12, 13, 14, 15 i 16. 
12.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1, de suplement de crèdit finançat 

amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2014 i esmena de substitució. 

 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ara conjuntament 12, 13, 14, 15 i 16.” 
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Sr. Secretari: 
 
“Els punts 12, 13, 14, 15 i 16 es debaten conjuntament.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“L’aprovació dels punts. Si Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Jo volia fer una intervenció referent en els 13, a la modificació que es lleva, que es dona de baixa part 
d’Emaya. Sr. Batle, quantes vegades vostè ens va assegurar en aquest Plenari, que no era possible lo que 
ara anem a fer? Se recorda de quan li varem proposar fins i tot l’extensió en el pressupost, con tal de 
que la meitat dels beneficis d’Emaya se’n anessin a Benestar Social. Se recorda d’aquest? Se’n deu 
recordar. Vostè ens va dir que era impossible, que no es podia fer. És més, ara li llegiré l’acta de la 
Comissió de Comptes, que el seu grup, fins i tot el Sr. Martínez, va votar a favor, de fa dues Comissions 
de Comptes. Diu així, el Sr. Alcover diu que Emaya va tenir beneficis i que es podia reduir l’aportació a 
Emaya. Quan es tramitava el pressupost ja varen proposar reduir l’aportació a Emaya, i passar a Serveis 
Socials. La primera modificació van i fan el que nosaltres proposàvem. Fa falta un poc de sentit comú. 
Era un anterior que es transferien 700.000 euros, el Sr. Martínez me va contestar. El Sr. Martínez diu 
que fan referència a una comptabilitat financera i no pressupostària. No s’està a favor de fer inversions 
a la xarxa de la ciutat. Juga amb el desconeixement que té la gent de la comptabilitat financera i 
pressupostària. I ara van i amb dues modificacions de crèdit, lleven 5 milions, números redons, de 
l’aportació de l’Ajuntament a Emaya. Sr. Batle, jo li demanaria una disculpa pública, perquè al manco 
s’hagués pogut discutir la nostra proposta, i no dir-nos que era il·legal. Nosaltres ja sabíem que ho era 
il·legal, i vostès vull suposar que el seu regidor d’Hisenda, també sabia que era il·legal, el problema és 
que varen dir que era il·legal i ara fan exactament, exactament lo que nosaltres varem proposar. I 
perdoni, i no és lo mateix fer-ho en el pressupost, perquè nosaltres demanàvem posar-ho a Serveis 
Socials, en el pressupost, no perquè quedés com a saldo, sinó perquè es gastés. Per tant l’excusa de que 
després hagués anat a pagar en els bancs, també és absurda. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Andreu, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Posar en valor Sr. Alcover la confiança, i agrair la confiança que vostè posa, i el seu grup en la 
gestió que està fent brillant el Sr. Garau a Emaya, que permet, que permet que l’Ajuntament de Palma 
no hagi de donar les subvencions que s’havien de donar, quan governaven vostès, per tant el volem 
posar en valor. Mirin, l’any passat, fins que no s’acaba l’any, fins que no s’aproven les comptes, un no 
sap el nivell de subvenció definitiu que s’havia de donar a l’empresa Emaya. Un pic que ja s’han formulat 
les comptes, i ja es coneixen els resultats definitius, es quan un es pot plantejar un escenari, i l’escenari 
si hagués estat perquè l’hagués hagut de menester l’Ajuntament, donar menys subvenció en el 2013, li 
haguessin donat menys subvenció, però com tenim un escenari d’equilibri pressupostari, un petit 
superàvit, si nosaltres li llevéssim 4 milions d’euros en el 2013, lo que hagués passat és que el romanent 
líquid de tresoreria s’hagués incrementat en aquests 4 o 5 milions d’euros. I sap on ho haguéssim tingut 
que destinar aquests doblers? En els bancs. Vostès estan a favor de que enviem els doblers en els bancs 
si o no, o s’estimen més la proposta que estam fent nosaltres de mirar de en lloc de subvencions que no 
havíem de menester en el 2013, mirar de jugar amb les subvencions del 2014, però ara que hi ha el 
debat, avui era quan s’havia de debatre, no quan vostè, que diu que fa dos anys. L’altre dia en Comissió 
va dir que feia dos anys que no feia falta enviar el 100% de la subvenció a Emaya, per tant posar en valor 
la confiança que vostè durant dos anys amb el Sr. Garau. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gràcies. Continuem per favor. Podem donar per reproduïdes les votacions? Si. Molt amables.”  

 
Amb dictamen favorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans es 
presenta una esmena in voce que substitueix la proposta  
 
PROPOSTA ESMENADA 
 
“Atès que hi ha varies àrees d’aquest Ajuntament han sol·licitat l’augment de varies partides 
pressupostàries per a atendre determinades necessitats previstes i no pressupostades a 
l’exercici de 2014, el regidor de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació considera que aquestes 
despeses se podrien atendre amb la una disminució de crèdit de l’aplicació pressupostària  
141630044900 (Transf. cts. EMAYA) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 954 de 27.01.2014, d’organització dels serveis 
administratius de l’Ajuntament, s’eleva al Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de 
Govern, la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n.1, de suplement de crèdit i crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, 
quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció Consig. Inicial Augment Consig. Def. 
02 92100 41600 HISENDA.- TRANSF. CORRENTS A L'IMI 11.015.080,28 1.047.607,70 12.062.687,98 

05 23310 22716 BENESTAR SOCIAL.- SERV. AJUDA A DOMICILI 4.650.000,00 600.000,00 5.250.000,00 

05 23200 48001 BENESTAR SOCIAL.- AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS 3.900.000,00 100.000,00 4.000.000,00 

09 92500 22699 QUALITAT I ATENCIÓ CIUDAD.- DESPESES DIVERSES 0,00 3.000,00 3.000,00 
09 92500 22706 QUALITAT.- AUDITORIES QUALITAT 0,00 12.000,00 12.000,00 

09 92500 21300 ATENCIÓ CIUDADANIA.- CONSER. REN. I REP. MAQUIN. 0,00 17.000,00 17.000,00 

11 15504 22748 VIALITAT.- CONTRACTES MANTENIMENT 1.832.500,00 437.907,37 2.270.407,37 

11 16905 21900 LOGÍSTICA.- MANTENIMENT D'ALTRE INMOV.MATERIAL 10.000,00 70.000,00 80.000,00 
11 16905 62300 INFRAESTR. MAQUIN., INSTAL. I UTILLATGE 0,00 38.000,00 38.000,00 

11 17100 22747 PARCS I JARDINS.- CONTRACTES MANTENIMENT 8.884.117,05 423.342,35 9.307.459,40 

11 93501 62300 EDIFICIS MPALS.- EQUIPAMENTS I INSTAL·LACIONS 500.000,00 22.689,73 522.689,73 

11 93501 63200 EDIFICIS MPALS.- OBRES REPOSICIÓ 155.000,00 28.635,53 183.635,53 
12 13300 22709 POLICIA.- CONTRACT. PREST. SERV. GRUA 2.889.365,62 1.000.000,00 3.889.365,62 

14 16100 74900 TRANSF. CAPITAL EMAYA (ENCOMANA  ESTABLIMENTS) 0,00 300.000,00 300.000,00 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  4.100.182,68  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció Consig. Inicial Disminució Consig. Def. 

14 16300 44900 TRANSF.CTS. EMAYA. 16.489.768,34 4.100.182,68 12.389.585,66 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  4.100.182,68  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
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2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució” 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
13.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de crèdit extraordinari finançat 

amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2014. 

 
Dictamen favorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
 “Mitjançant l’escrit de data 11.02.2014 i 12.03.2014 el regidor de l’àrea de Seguretat 
ciutadana, davant la necessitat d’atendre unes factures d’inversions, sol·licita que es doti 
pressupostàriament varies partides de la seva àrea. 
 
La modificació de crèdit adient és un crèdit extraordinari que serà finançat amb baixa de crèdit 
d’altres aplicacions de la mateixa àrea. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27 de gener de 2014, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, 
prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 2, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes 
les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
AUGMENT     

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT 
Crèdit 
def. 

12 13200 62200 POLICIA.- INVERSIÓ EDIFICIS I ALTRES CONSTRUC. 0,00 18.342,60 18.342,60 

12 13200 62900 POLICIA.- ALTRES INVERSIONS 0,00 645,54 645,54 

12 13500 62908 BOMBERS.- ALTRE MATERIAL INV. FUNC. SERVEIS 0,00 2.725,82 2.725,82 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  21.713,96  

DISMINUCIÓ     

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. 
Crèdit 
def. 

12 13500 22002 BOMBERS.- MATERIAL INFORMÀTIC NO 
INVENTARIABLE 

500,00 425,82 74,18 

12 13500 22606 BOMBERS.- REUNIONS I CONFERÈNCIES 3.000,00 2.300,00 700,00 

12 13200 21200 POLICIA.- REPARAC. I CONSERVACIÓ D’EDIFICIS 30.000,00 18.988,14 11.011,86 
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   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  21.713,96  

 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 3, de crèdit extraordinari finançat 

amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 
 
Dictamen favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El Consell de Mallorca i l'Ajuntament de Palma, conscients de la importància de participar en 
el context europeu per tal d'optimitzar recursos i compartir coneixements, han constituït el 
Consorci Eurolocal Mallorca, consorci de naturalesa administrativa i personalitat jurídica 
pròpia, que es regeix per les disposicions legals pròpies de la seva naturalesa, en especial per la 
legislació en matèria de règim local i pels seus estatuts, per tal de fer viable la seva implicació a 
Europa així com fomentar-la a tots els ens locals de Mallorca. 
 
L’Ajuntament de Palma vol aportar com a recurs econòmic del Consorci per a l’exercici 2014 la 
quantitat de 35.000,00 €. 
 
Per tot això és fa necessari fer una modificació de crèdit de crèdit extraordinari ja que en el 
Pressupost vigent no hi ha cap quantitat destinada per aquesta finalitat. Aquest crèdit 
extraordinari serà finançat amb baixa de crèdit de l’aplicació pressupostària 029240022602 
(Premsa.- Publicitat i propaganda) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27/01/2014, d’organització dels 
serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la 
Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit núm. 3, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant 
establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació Descripció Consig. inicial Augment Consig. def. 
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029430046700 Aportació al Consorci 
 Eurolocal Mallorca 0,00 35.000,00 35.000,00 
 --------------- 
Total augment despeses... 35.000,00 
B) Disminució de despeses 
Aplicació  Descripció Consig. inicial Dismin. Consig. def. 
029240022602 Premsa.- Publicitat i 
 propaganda 635.000,00 35.000,00 600.000,00 
 ---------------- 
Total disminució despeses... 35.000,00 

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4, de crèdit extraordinari finançat 

amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 
 
Dictamen favorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
Atès que ha finalitzat la vigència del conveni signat amb EMAYA per el servei de recollida de 
cans, neteja i manteniment del Centre sanitari municipal de Protecció animal,  s’ha considerat 
deixar de prestar aquest servei essent necessari fer un contracte de servei per a fer les tasques 
que desenvolupava l’empresa EMAYA. Per aquest motiu la regidora de l’àrea delegada de 
Sanitat i Consum mitjançant l’escrit de data 14 de març passat sol·licita que es doti 
pressupostàriament una partida adient per fer front aquesta despesa. 
 
La modificació de crèdit és un crèdit extraordinari que serà finançat amb baixa de crèdit de 
l’aplicació 193130344900 (Salut.- Transf. prest. Centre sanitari Son Reus) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27 de gener de 2014, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, 
prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 4, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes 
les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
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AUGMENT     

org Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT 
Crèdit 

def. 

19 
3130

3 
2272

1 SALUT.- CONTR. PREST. RECOLLIDA CANS, NET. I MANT. CS S. REUS 0,00 164.401,64 
164.401,6

4 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  164.401,64  

DISMINUCIÓ     

org Pro. Eco. Descripció C. inicials 
DISMINUC

. 
Crèdit 

def. 
19 3130

3 
4490

0 
SALUT.- PREST. SERV. CENTRE SANITARI SON REUS 422.747,0

0 
164.401,64 258.345,3

6 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  164.401,64  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de suplement de crèdit finançat 

amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 
 
Dictamen favorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Mitjançant l’escrit de data 3 i 5 de març passat l’àrea de Cultura ha sol·licitat una modificació 
de crèdit per a atendre les despeses per a la instal·lació d’un sistema de detecció i extinció 
contra incendis a l’edifici de Can Bordils i per a contractar les obres de reforç del forjat de la 
sala 4 de la planta noble del Casal Solleric per un import total de 78.591,57€ 
 
El regidor de l’àrea d’Economia, Hisenda i Innovació considera que aquestes despeses se 
podrien atendre amb la una disminució de crèdit de l’aplicació pressupostària 021513144900 
(Subv. SMAP.- Inter. Préstec aparc. Casals) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 954 de 27.01.2014, d’organització dels serveis 
administratius de l’Ajuntament, s’eleva al Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de 
Govern, la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
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1. Aprovar la modificació de crèdit n.2, de suplement de crèdit finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes 
les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció 
Consig. 
Inicial Augment Consig. Def. 

03 33400 63200 CULTURA.- OBRES REHABILITACIÓ EDIFICIS 10.000,00 78.591,57 88.591,57 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  78.591,57  
B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org. Pro. Eco. Descripció 
Consig. 
Inicial Disminució Consig. Def. 

02 15131 44900 SUBV. SMAP.- INTER. PRÉSTEC APARC. CASALS 344.050,50 78.591,57 265.458,93 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  78.591,57  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, 
previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per UNANIMITAT 
 
17.  Proposta d’aprovació inicial de modificació del PGOU tendent a aconseguir que el 

planejament no superi les previsions de creixement assignades a la Norma 6 del Pla 
Territorial Insular de Mallorca. PA13/0002. 01prai224.   

 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Secretari, vol continuar a partir del punt 17, que hi havia debat en el punt 17. Sr. Valls, quan vostè 
vulgui.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Molt bé. Moltes gràcies Sr. Batle. Bien, traemos a Pleno la modificación puntual de planeamiento, en 
referencia al ajuste de la superficie de suelo de crecimiento establecidos en, los límites establecidos en 
el Plan Territorial de Mallorca. Como por muchos es sabido, la situación actual de la normativa 
urbanística de Palma, tiene paralizado el desarrollo del planeamiento, en relación a las previsiones del 
crecimiento residencial, previstas en el Plan General vigente, todo ello por falta de adaptación del Plan 
General al Plan Territorial. No solamente no se puede desarrollar las áreas de transición del Plan 
Territorial, en base a la posibilidad que ofrecían las Directrices de ordenación territorial, es decir, un 
cálculo de un 10% sobre la base de suelo urbano, más el urbanizable, con Plan parcial aprobado, sino 
que además la falta de adaptación de este Plan General al Plan Territorial, impide cualquier desarrollo 
residencial, de los antiguos urbanizables, previsto en nuestro PGOU. Un expediente de adaptación 
empezado en el año 2007, no llegó nunca a buen puerto, por falta de adecuación técnica, y que 
presentaba muchas dificultades. Cuando iniciamos la legislatura, nuestra opción fue que al poner en 
marcha la revisión del Plan General, lo lógico era llevar la adaptación, con la aprobación de la revisión 
del Plan General. No obstante, por el camino, la entrada en vigor de la Ley 7/2012, de medidas urgentes 
de urbanismo, levantó la prohibición de poder realizar modificaciones puntuales de planeamiento, sin 



 

- 27 - 

necesidad de que el Plan General esté adaptado al Plan Territorial. Es por este motivo que los cálculos 
realizados para determinar la merma del crecimiento, que impone el Plan Territorial para Palma, se ve 
porque el PGOU rebasa en 75 hectáreas de crecimiento, el límite previsto para Palma. La actual 
modificación de planeamiento que presentamos y que traemos hoy al Pleno, pretende el reajuste a las 
limitaciones impuestas por el Plan Territorial, que se consigue eliminando la posibilidad de desarrollar 
usos turísticos, en suelos urbanizables del PGOU, calificados como terciarios, que hacían computar el 
sector entero como previsión de crecimiento, para no hacer distingos entre urbanizables, que permiten 
el uso terciario, se elimina de todos, y se rebaja en 86 hectáreas, la previsión de crecimiento para Palma. 
Los urbanizables afectados, ya está publicado y está más que dicho, pero por recuerdo son: Son 
Rossinyol, Son Pardo, Son Morro, Son Oms, Son Ximelis, Can Fontet, menos 5 hectáreas que si se 
permitirá el aumento residencial. Cas Pastor, Son Castelló sur i Ses Calafates. Situando el crecimiento 
por debajo de los límites del PTEI el efecto es que se desbloquean una serie de urbanizables, también 
previstos como Sa Bomba, Génova, Son Sardina, Son Puigdorfila, Son Güells i estas 5 hectáreas de 
residencial de Can Fontet. Y una vez obtenido el informe favorable de la Comisión Balear de 
Medioambiente, así como el arduo y difícil informe favorable de la Agencia Estatal de Seguridad AESA, lo 
que llevamos meses proponiendo, lo traemos hoy a aprobación inicial del Pleno.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Valls. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Bé. Ens trobem en que Palma ja ha superat fa anys, el límit màxim de creixement, fixat pel Pla 
Territorial de Mallorca, això és un fet, una realitat. Hem de recordar l’època del boom immobiliari, del 
desenvolupisme, de promocions i promocions, que s’estenien pel nostre municipi, aquella locura i 
bombolla financera, i en aquesta situació Palma va superar el límit màxim de creixement, que marcava 
un instrument objectiu, com el Pla Territorial. Davant aquesta realitat el Sr. Valls, des de principi de la 
legislatura, insisteix amb una demanda en el Consell Insular, en que li llevi, en que s’elimini aquesta 
limitació que estableix el Pla Territorial, que es modifiqui el Pla Territorial, per poder superar aquesta 
limitació objectiva, que l’imposa en el creixement de Palma. L’argumentació del Sr. Valls, i per tant 
d’aquest Ajuntament, de l’Equip de Govern, és que Palma ha de seguir creixent, que això que, la frase 
favorita del Sr. Valls, el Pla Territorial degolla, degolla el creixement de Palma, i per tant hem de seguir 
creixent, i hem d’ocupar més sòl de morfologia rústica, per tant, més edificis, hem d’anar escampant la 
ciutat per les zones rurals, cap a les zones rurals del nostre municipi. Això és l’argument del Sr. Valls. Jo 
davant això, la veritat és que. En serio que no hem après res? De lo que ha succeït amb el tema de la 
crisi financera, de la bombolla immobiliària. No hem aprés absolutament res? Però quina òptica és 
aquesta de que Palma ha de seguir creixent? Quan venim de on venim i tenim la catàstrofe social que 
tenim en el carrer, per culpa d’aquest desenvolupisme financer. És conscient el Sr. Valls i aquest Equip 
de Govern que hi ha 1.000 habitatges buits a Palma? És conscient que tenim molt de solars, molts de 
solars, dins sòl urbà consolidat, on es podrien fer noves promocions? Antics quarters, molts d’altres 
solars abandonats que estan pendents de poder urbanitzar, dins sòl urbà consolidat. Perquè hem de 
seguir amb aquesta òptica de que Palma ha de seguir creixent? Ara hem tingut un exemple excel·lent 
d’això, el solar de l’antiga presó, tenim allà una possibilitat edificatòria, dins sòl urbà consolidat, en 
principi és assumible per a tothom, resulta que el Sr. Valls allà ara es planteja suprimir allà els 
habitatges. Ara vol allà fer una zona comercial. Però, en que quedem? Fa falta sòl, fa falta sòl per 
construir edificis, o no en fa falta? Com així allà on tenim habitatges planificats, proposem, ens 
plantegem el fer una zona comercial? És una incongruència total amb el discurs, en el final queda clar de 
que va tot això, sempre en favor de qualsevol tipus d’especulació. Anem ara, ara per saltar-nos aquesta 
limitació del Pla Territorial, el Sr. Valls ha aprovat una argúcia tècnica, un camí legal, per modificar, per 
aconseguir modificar el PGOU, i desbloquejar diu ell, desbloquejar totes aquestes hectàrees 
d’urbanització. Aquesta modificació evidentment són només 11 hectàrees, pareix esser, però lo que ens 
preocupa és lo que vindrà evidentment després. Centenars d’hectàrees, que ara mateix estan 
bloquejades pel Pla Territorial, perquè evidentment Palma no pot seguir creixent, perquè és una 
limitació objectiva que estableix aquest Pla Territorial, l’Equip de Govern persegueix desbloquejar-les, 
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com ens acaba d’explicar ara el Sr. Valls. Simplement, Sr. Valls, Senyors de l’Equip de Govern, Palma no 
ha de seguir creixent, hem d’aprofitar els habitatges buits, tenim sòl urbà consolidat que es pot 
desenvolupar, rehabilitació, ITES, abandonin per favor aquesta òptica que ens ha duit a l’actual 
catàstrofe” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“i pensin en un desenvolupament sostenible de la ciutat. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable Don Toni, moltíssimes gràcies. Sra. Garvi, cuando Usted quiera por favor.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. ¿Cuándo vamos a hacer las cosas de una vez bien? Yo creo que esa es la pregunta, 
porque Usted ha hecho una intervención absolutamente técnica, sin explicarle a la gente que está en el 
Pleno, también seguramente a la inmensa mayoría de Regidores, que es lo que está pasando. Y lo que 
está pasando es bastante incomprensible. Es decir, en un momento en el que las circunstancias han 
permitido paralizar el desarrollo de determinados suelos, y que Usted tiene todos los deberes 
pendientes, porque lleva tres años, tres, revisando un Plan General, en el que ni siquiera a día de hoy 
tenemos un avance. Usted hoy con una argucia técnica y matemática, y contándonos que es para 
adaptarse al Plan Territorial, lo que está permitiendo, lo que está permitiendo, y es lo que tiene que 
saber la gente, es que zonas que deberían protegerse, que deberían estar planificándose en este 
momento en el Plan General, como a proteger, como Sa Indioteria, como Génova o como Son Sardina, 
pasado mañana, gracias a esta modificación puntual, puedan estar urbanizándose como ha ocurrido en 
la zona del Pilari o como puede ocurrir en otras zonas. El problema de esto es que Usted, su modelo y su 
Plan General, a tres años después de haber hecho, o de haber consumido la legislatura, no ha hecho 
nada. En este momento ¿Qué sentido tiene una modificación puntual? Si dice Usted que dentro de tres 
meses, va a presentar el avance. Tache, tache de ese avance, todos esos suelos que no son susceptibles 
de desarrollo, táchelos. No haga una modificación puntual, que permitiría que mañana si hay un 
promotor que permite que un 60% de propietarios se ponga a desarrollar, zonas como Sa Indioteria, 
donde los vecinos están en estos momentos tranquilos, porque saben que eso en estos momentos 
estaba paralizado, no se desarrolle. ¿Por qué no hacen las cosas? No se, empezando por la cimentación. 
Durante un montón de años, los cuatro en los que yo estuve, que ha dicho algo ahí que no es cierto, las 
Directrices empezaron, la adaptación al Plan Territorial se empezó en el año 2005, en el 2007, lo pone 
en los informes. En el 2005, en el 2006. Nosotros lo seguimos intentando, tuvimos problemas y no 
pudimos, pero Ustedes que se dedicaron a criticarlo durante todo ese tiempo, lo que han hecho ha sido 
renunciar, y están aprovechando Leyes trile, Leyes trile, como la Ley Company en estos momentos, 
están aprovechando Leyes como estas modificaciones puntuales, que son atajos, son atajos, son atajos, 
en lugar de hacer lo que tienen que hacer, participación ciudadana, participación ciudadana. No 
aprueben una modificación puntual, que puede hacer pues eso, que zonas como Son Sardina se 
desarrollen, cuando la gente ha luchado porque eso no ocurra. No hagan esto para que zonas como Sa 
Bomba en Sa Indioteria, se desarrollen. Digan en su avance, donde quieren y donde será, pero no digan 
y aprueben unas Directrices que nada tienen que ver con las modificaciones. ¿Sabe cuantas 
modificaciones puntuales lleva la legislatura que hayan pasado por este Pleno? 40, 40. Si en vez de hacer 
40, le hubiera dedicado un poquitín más de tiempo al avance, lo mismo estábamos ya acabando una 
aprobación del Plan General, porque nos van a dejar como herencia, tener que hacer todo el Plan 
General.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muchas gracias Sra. Garvi. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si. Muchas gracias. Yo creo que hay un intento de confundir, a falta de argumentos, pues se mezcla 
cuestiones de suelo urbano, con suelo urbanizable, que nada tiene que ver, y como el urbanismo es una 
materia un tanto abstracta, pues con el tono pues se quiere hacer ver pues una realidad que es 
simplemente pues irreal. Yo lo que quiero decirle Sra. Garvi, es que yo pensaba que Usted estaba más 
puesta en el tema de urbanismo, porque yo le tengo en gran consideración, no solamente a nivel 
personal, que por supuesto, sino también como preparación. Usted sabe que para instar el desarrollo de 
cualquier nuevo urbanizable, tendrá que decidirlo el Pleno, y por tanto todos los procesos son 
absolutamente, están absolutamente garantizados, desde el punto de vista de la transparencia y la 
seguridad jurídica, porque solo un acuerdo plenario puede llevar a cabo el desarrollo de un nuevo 
urbanizable futuro. Lo que se está haciendo ahora es cumplir, con una obligación legal que es adaptar 
un Plan General a un Plan Territorial, eso se debe hacer, se debe hacer en todo caso. Y como se debe 
hacer en todo caso, y llevamos desde el año 2004 sin que las previsiones de crecimiento de la ciudad, 
pues se muevan desde el año 98, vamos para 15 años, 14, 15 años, pues lógicamente sabiendo que el 
sector de la construcción es el más castigado por la crisis, y sabiendo que no por el hecho de hacer esta 
adaptación se van a desarrollar, no es más que adelantar trabajo para el futuro. Y la gente debe saber 
que es poner orden normativo, donde había desorden. Nosotros procuramos, y lo hacemos, actuar con 
total transparencia, en virtud de la seguridad jurídica, y para simplificar la normativa. Esta es la voluntad 
de traer esta modificación puntual, y creo que todo lo demás es intentar confundir a la gente que no 
entiende esta materia tan abstracta. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien, muchísimas gracias Sr. Valls.” 

 
Dictamen favorable per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“En data 30-01-13 des de la Gerència d’Urbanisme es donen instruccions perquè s’iniciï una 
modificació del PGOU tendent a aconseguir que el planejament no superi les previsions de 
creixement assignades a la Norma 6 del Pla Territorial Insular de Mallorca “Creixement turístic, 
residencial o mixt” que en la actualitat es troban superades ja que el PGOU de Palma conté 
previsions de creixement superiors al màxim possible assignat en aquesta norma. 
 
Al Departament de Planejament obren els expedients: PA 2005-02 d’adaptació parcial  del 
planejament municipal al PTIM, que va ser aprovat provisionalment per l’ajuntament sense 
que el Consell Insular l’aprovés definitivament de forma expressa i el PA 2006-10 d’adaptació  
completa del PGOU a l’instrumento d’ordenació territorial que va ser aprovat inicialment pel 
ple de 26-04-07, restant paralitzat per problemes amb un informe del Ministeri de Fomento i 
per falta de pronunciament de la CMAIB. Avui en dia aquests expedients no tenen raó de ser a 
causa de gran normativa sobrevinguda a la qual es fa referència als informes que obren a 
l’expedient. 
 
En qualsevol cas els projectes tècnics elaborats en els expedients de referència han estat 
tinguts en compte a l'hora de redactar el projecte que ara es du a aprovació i s’introdueixen, 
com a conseqüència dels informes que consten en les adaptacions prèvies, una sèrie de 
condicions d'ordenació als SUNP. 
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També a l’actual projecte, a més de tenir en compte la nova normativa, es justifiquen les 
decisions tècniques adoptades, hi ha una major justificació de les solucions adoptades si bé es 
tracta d’una modificació puntual del PGOU on no es procedeix a qüestionar el model que el 
PGOU en el seu dia va aprovar, no es qüestiona el model implantat sinó que es fan una sèrie 
d'ajusts que permeten que es compleixi la norma 6 del PTIM. No es replantegen els 
urbanitzables ja delimitats en el planejament sinó que sobre la base dels ja delimitats en el 
vigent PGOU es proposen unes actuacions amb les que s'aconsegueix no superar el creixement 
que marca l'instrument d'ordenació territorial. La revisió del PGOU serà l'instrument que 
analitzarà la necessitat de classificar o desclassificar sòls urbanitzables segons els estudis que 
es realitzin a l'efecte, sense que aquesta modificació, que ho és puntual, pugui vincular aquella 
actuació perquè és a través de la revisió quan el municipi exerceix de forma plena la potestat 
d'ordenació i on s'analitzarà si el sòl urbanitzable previst per l'actual pla és excessiu, en aquest 
cas s’haurà desclassificar, o deficient i en aquest cas es preveurà augmentar.  
 
Va ser elaborat un primer projecte de modificació del PGOU pels tècnics de planejament pel  
maig de 2013. Consta informe jurídic en relació al projecte de 23-05-13. 
 
També la tècnica de medi ambient municipal va elaborar, en data 22-05-13, una Memòria-
Anàlisi a fi de què es pogués iniciar la tramitació ambiental definida en els articles 95, 96 i 97 
de la Llei 11/2006, d'avaluacions d'impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques 
de les Balears. I va determinar que s’havia de consultar a la  Direcció Insular de Carreteres (es 
justifica recepció de la sol·licitud el 30-05-13 sense que consti emissió d'aquest informe);  
Departament d'Urbanisme del CIM (El 3-07-13 va emetre informe que va dur a modificar la 
documentació tècnica municipal inicialment elaborada); Departament de Gestió de Domini 
Públic Hidràulic de la Conselleria d'agricultura, medi ambient i Territori (Es justifica recepció de 
la sol·licitud el 13-06-13 sense que consti l'emissió d'informe); Departament d'Emergències de 
la Conselleria d'administracions Públiques (el 16-09-13 es justifica recepció de l'informe emès 
que es trasllada al servei d'Urbanitzacions per afectar a temes competència d’aquest servei); 
Direcció General de Turisme de la Conselleria de Turisme i Esports (es justifica recepció de la 
sol·licitud el 30-05-13 sense que consti l'emissió d'informe).  
 
En compliment del disposat a l'article 29.2 del Decret 584/1972, de 24 de febrer, de servituds 
aeronàutiques, en la seva redacció donada pel reial decret 297/2013, de 26 d'abril, es va 
sol·licitar informe al Ministeri de Foment (Direcció general d'Aviació Civil) que ha estat rebut 
en aquest ajuntament el 23-08-13. En contestació a tal informe en data 22-10-13 es va remetre 
informe tècnic explicatiu juntament amb documentació demanada pel Ministeri.  
 
En data 15-11-13 els tècnics municipals, a la vista dels informes del Departament d'Urbanisme 
del CIM i de la Direcció general d'Aviació Civil, varen redactar nova documentació que va ser 
remesa el 3-12-13,  juntament a l’escrit de conclusions emès per la tècnica de medi ambient i 
als  informes emesos en tràmit de consulta, a la CMAIB, qui pel ple en sessió de 5-03-14 va 
acordar la no subjecció a avaluació ambiental estratègica la Modificació puntual objecte 
d’estudi “donat que no té efectes significatius sobre el medi ambient” i fent una recomanació, 
tal i com proposa la Memòria-Anàlisi municipal, de què en els SUNP, el PAU i el Pla parcial es 
sotmetin conjuntament  al tràmit d’Avaluació Ambiental Estratègica. 
 
Dins el projecte elaborat pels tècnics municipals s'inclou un apartat relatiu a l'estudi econòmic- 
financer i altre a la Memòria de Sostenibilitat econòmica, de conformitat amb el disposat als 
articles 12.3 del TRLS de 1976 i 15.4 de la Llei de Sòl de 2008. Tal documentació s'ha sotmès a 
informe de la Intervenció municipal que ha merescut informe de conformitat en data 2-01-14. 
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En data 29-11-13 es va facilitar per personal de la Direcció General d’Aviació Civil del Ministeri 
de Foment nota tècnica que ha duit a introduir en el projecte unes modificacions que han estat 
explicades a l’informe tècnic de data 31-01-14 obrant a l’expedient. A l’esmentat informe 
s’acompanya projecte tècnic on consten tots els canvis introduïts al llarg de la tramitació de 
l’expedient i és aquesta documentació amb registre d’entrada en el servei jurídic administratiu 
el 3-02-14, amb núm. de document 52, la que es proposa per a aprovació.   
 
Aquesta nova documentació va estar remesa en data 4-02-14 al Ministeri de Foment que 
haurà d’emetre informe favorable abans de l’aprovació definitiva de la present modificació. 
 
En la tramitació de l’expedient s’ha demanat informe als Serveis Jurídics Municipals que han 
emès informe favorable en data 5-03-14.  
 
Es fa constar que es sol·licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves funcions 
d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l’art. 122.5 e) ap. 2n. de la Llei 7/85, 
de 2 d’abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà caràcter preceptiu perquè 
es tracta d’assumptes que exigeixen una majoria especial 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per a un 
desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 del Decret Llei 
5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de llicències en els 
termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim 
jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el “quorum “ establert a 
l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 
16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, art. 99 i següents del 
Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG 
que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte de modificació de planejament, per tal 
que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del 
següent: 
 
A C O R D 
 
1.- Desistir de la tramitació corresponent a l’adaptació parcial del Pla General d’Ordenació de 
Palma al Pla Territorial de Mallorca amb núm. d’expedient PA 2005-2 i a l’adaptació 
completa que es va realitzar dins l’expedient PA 2006-10 vistes les circumstàncies 
sobrevengudes consistents en l’aparició de nova normativa i de la modificació núm. 2 del 
propi instrumento d’ordenació territorial que fan inviables la continuació dels expedients tal 
i com es varen aprovar inicialment i, en conseqüència, deixar sense efecte els acords del ple 
municipal referits a aquestes modificacions,  així com procedir a l’arxiu dels expedients. 
 
2n- Aprovar inicialment la modificació puntual del PGOU segon projecte redactat pel tècnics 
del Departament de Planejament amb registre d’entrada en el servei de tramitació el 3-02-
14, Núm. de document 52, que ha tengut en compte els informes elaborats pels diferents 
Organismes consultats i vist l’acord de la CMAIB de data 5-03-14, a l’objecte d’aconseguir no 
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superar les previsions de creixement assignades a la Norma 6 del Pla Territorial Insular de 
Mallorca.   
 
Prèviament a l’aprovació definitiva de la modificació de planejament s’inclourà al projecte la 
recomanació feta per la CMAIB consistent en què en els sòls urbanitzables programats els 
Programes d’Actuació Urbanística i els plans parcials es sotmetran conjuntament al tràmit 
d’Avaluació Ambiental Estratègica. 

 
3r- Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació d’edicte al 
BOIB, i anunci a un  dels diaris de major circulació de la província i al tauler d’edictes 
municipal. 

 
4t- Sol·licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria, 
quedant suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que resultin preceptius i 
determinants. 
 
5è- Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències les 
compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel vigent 
planejament. 
 
6è-Donar trasllat del present acord als Departaments i Serveis municipals que es puguin 
veure afectats així com a l’Oficina de la revisió del PGOU”  
 
S’APROVA amb 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal establert. 
 
CONJUNTAMENT AMB SENTIT DEL VOT PUNTS 18, 19 I 20.  
18.  Proposta d’aprovació inicial de modificació del PGOU de Palma que té per objecte 

l’exclusió de l’àmbit de la UE/44-06 d’una part de la parcel·la cadastral 04601-25. 
PA13/0009. 01prai220. 

 
Dictamen favorable per la Comissió d’Urbanisme: 
 
 “En data 16.09.2013, amb el número 545, ha tingut entrada al Servei jurídic de Planejament el 
Projecte de Modificació puntual del PGOU referida a la modificació de la delimitació de l´àmbit 
de la UE/44-06. Aquest projecte de modificació del PGOU s´ha redactat pels Serveis tècnics de 
Planejament, atenent la sol.licitud dels propietaris de la parcel.la cadastral 04601-25. 
Pel Gerent d´Urbanisme es va indicar la procedència de la preparació i tramitació de 
l´esmentada modificació, segons escrit obrant a l´expedient de 19.09.2013. 
Per raó de la tramitació mediambiental, es va sol.licitar a la Comissió de Medi Ambient de les 
Illes Balears pronunciament en el sentit de la no subjecció de la present Modificació a 
avaluació ambiental estratègica, amb remissió de la corresponent Memòria Anàlisi. 
En data 16.01.2014 ha tingut entrada l´acord del Ple de la CMAIB de data 20.12.2013, pel qual 
s´aprova no subjectar a avaluació ambiental estratègica la “Modificació puntual de la 
delimitació de l´àmbit de la UE 44-06, Son Sardina”, donat que no té efectes significatius sobre 
el medi ambient. 
Durant la tramitació prèvia a  l´aprovació inicial, s´ha demanat  informe als Serveis Jurídics 
Municipals ( informe favorable, obrant a l´expedient). 
L´objectiu d´aquest Projecte de modificació del PGOU de Palma és l´exclusió de l´àmbit de la 
UE/44-06 d´una part de la parcel.la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, 
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passant de zona I2b a zona J2a, atès que la delimitació de l´àmbit de la UE no s´ajusta als límits 
de les parcel.les existents. 
Es tracta de terrenys classificats com a sòl urbá. 
Per aplicació de l´article 72.3 i 73 de Llei 23/2006, de 20 de desembre, de Capitalitat de Palma 
de Mallorca, en la seva redacció donada per la Llei 6/2012, de 6 de juny, es sol.licitarà informe 
al Consell Insular de Mallorca abans de l´aprovació definitiva. 
Vist els informes emesos i, en general, la tramitació haguda fins a la data, es considera que es 
pot aprovar el projecte, elevant a la consideració del Consell de la Gerència i posterior 
aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, segons els articles 125 i següents, i 161 i 
següents del Reglament de Planejament Urbanístic, RD 2559/78, de 23 de juny.  
 
Es fa constar que es sol•licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves funcions 
d´assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´art. 122.5 e) ap. 2n. de la Llei 7/85, 
de 2 d´abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà caràcter preceptiu per que 
es tracta d´assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per a un 
desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 del Decret Llei 
5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de llicències en els 
termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim 
jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum establert a 
l’article 123.2 del capítol II, títol X de la  Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per la Llei 57/03, de 
16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, 
art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4.1.e) i  12.a) del Reglament de la Gerència 
d’Urbanisme, la Cap de Servei que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  
adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació inicial  de la Modificació del   PGOU  de Palma, per 
tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del 
següent  
 
A C O R D 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació del PGOU de Palma segons projecte redactat pels 
Serveis tècnics de Planejament , atenent la sol·licitud dels propietaris de la parcel.la 
cadastral 04601-25,  projecte de modificació amb data d´entrada al Servei jurídic de 
Planejament de  16.09.2013, i número 545,  vista la tramitació que s´ha duit  a terme  i els 
informes obrants a l´expedient, ja esmentats a la part expositiva del present acord.  
Aquesta modificació té per objecte l´exclusió de l´àmbit de la UE/44-06 d´una part de la 
parcel.la cadastral 04601-25, de superfície aproximada 45 m2, passant de zona I2b a zona 
J2a, atès que la delimitació de l´àmbit de la UE no s´ajusta als límits de les parcel.les 
existents. 
Per acord del Ple de la CMAIB de data 20.12.2013, s´aprovava  no subjectar a avaluació 
ambiental estratègica la “Modificació puntual de la delimitació de l´àmbit de la UE 44-06, 
Son Sardina”, donat que no té efectes significatius sobre el medi ambient. 
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació d’edicte al BOIB, 
i anunci a un dels diaris de major circulació de la província i al tauler d’edictes municipal. 
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3. Sol•licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la matèria, 
quedant suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que resultin preceptius i 
determinants. Particularment es sol.licitarà, abans de l´aprovació definitiva, informe al 
Consell Insular de Mallorca.  
 
4. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències les 
compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades per les 
determinacions del nou planejament. 
 
5. Comunicar el present acord  a l´Oficina de Revisió del PGOU i a la resta de Serveis que es 
puguin trobar afectats. 
 
6. Notificar el present acord als titulars de la parcel.la cadastral afectada per la present 
modificació”. 
 
S’APROVA amb 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions  (PSIB-PSOE i MÉS) amb el quòrum de la 
majoria absoluta legal establert 
 
19.  Proposta d’aprovació de desestimar les al·legacions formulades i Aprovar 

definitivament l’Estudi de Detall per l’eliminació de les zones de retranqueig en la 
mitgera de dues parcel·les per poder edificar dues vivendes unifamiliars adossades al 
C/ Colombia 6.  PE13/0003. 05PRAD162. 

 
Dictamen favorable per la Comissió d’Urbanisme: 
 
 “Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en sessió de 2 d´octubre de 2013, el 
projecte d’estudi de detall per l´eliminació de les zones de retranqueig en la mitgera de dues 
parcel.les per poder edificar dues vivendes unifamiliars adosades al C/ Colombia 6, Terme 
Municipal de Palma, presentat pel Sr. José Eloy Pardo Mumbardo, i redactat per l´Arquitecte 
Antonio Fernandez Sánchez,  fou exposat al públic durant quinze dies mitjançant la inserció 
d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 140 de 12 d´octubre de 2013, edicte núm. 
18707(incloent llistat de propietaris afectats als efectes de notificació per edictes als propietaris 
que no poguessin esser objecte de notificació individualitzada), al periòdic “El Mundo” de 15 
d´octubre de 2013, al tauler d'edictes de la Corporació i notificat als propietaris  inclosos en 
l´àmbit de la illeta, d´acord amb l'article 140.3 del Reglament de planejament, haventse 
presentat en el termini d'informació pública, que va finalitzar dia 18 de novembre de 2013, les 
al.legacions dels Srs. José Oliver Roca i altres, Jaime Darder Caldentey i Micaela A Lladó Vidal. 
A les esmentades al.legacions, s´esgrimia que la proposta d´Estudi de Detall no presenta clares 
ventatges urbanístiques per la Ciutat i ocasiona greus perjudicis als propietaris colindants pel que 
fa a vistes, i, malgrat no s´augmenti l´edificabilitat s´augmenta el volum de l´edificació unint dues 
vivendes distorsionant el ritme armònic de les edificacions de l´urbanització. 
S´ha informat pel Servei de Control de Planejament en data 21-1-2014 en el sentit de desestimar 
les al.legacions presentades.  S´adjunta com Annex l´esmentat informe, el qual justifica la 
desestimació de les al.legacions presentades, entre d´altres, tenint en compte el caràcter 
específic de l´article 135.5 de les Normes del PGOU.      
Es va produir la suspensió de l´atorgament de llicències en els termes prevists a l´article 7 bis de 
la Llei 4/2008, en la seva redacció donada pel Decret Llei  5/2009, suspensió que s´aixecarà amb 
l´acord d´aprovació definitiva.    
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L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim del sòl i 
ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i el 140 del 
Reglament de planejament.  Així com l´article 135.5 de les Normes del PGOU de Palma. 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 de 2 
d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 
12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG Cap de Secció que subscriu considera 
que el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern la desestimació d´al.legacions i l’aprovació definitiva de l’Estudi 
de Detall per eliminació de les zones de retranqueig en la mitjera de dues parcel.les per poder 
edificar dues vivendes unifamiliars adosades al C/ Colombia 6, Terme Municipal de Palma,  per 
tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  l’adopció 
del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Desestimar les al.legacions formulades pels Srs. José Oliver Roca i altres, Jaime Darder 
Caldentey i Micaela A Lladó Vidal durant el termini d´informació pública a que ha estat sotmés 
l´Estudi de Detall  per l´eliminació de les zones de retranqueig en la mitgera de dues parcel.les 
per poder edificar dues vivendes unifamiliars adosades al C/ Colombia 6, Terme Municipal de 
Palma,   aprovat inicialment per la Junta de Govern en sessió celebrada el 2 d´octubre de 2013, 
ateses les consideracions recollides a l´informe emés pel Servei de Control de Planejament de 
data 21-1-2014 que s´adjunta com Annex. 
 
2n.- Aprovar definitivament l´Estudi de Detall per l´eliminació de les zones de retranqueig en la 
mitgera de dues parcel.les per poder edificar dues vivendes unifamiliars adosades al C/ 
Colombia 6, Terme Municipal de Palma, presentat pel Sr. José Eloy Pardo Mumbardo i  
redactat per l´arquitecte Antonio Fernández Sánchez, atès el resultat de la informació pública i 
de conformitat amb la documentació obrant a l´expedient. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda aixecada 
la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
4rt. Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca de 
conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
20.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un 

ascensor a l’Edifici “Es Triquet”, ubicat a l´Av. Alexandre Rosselló núm. 9 i al C/ 
Sindicat núm. 74. PE13/0004. 05PRAD161.   

 
Dictamen favorable per la Comissió d’Urbanisme: 
  
“Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en sessió de 6-11-2013, el projecte 
d’estudi de Detall per l´instal.lació d´un ascensor a l´edifici “Es Triquet” ubicat a l´Av. Alexandre 
Rosselló núm. 9 i al C/ Sindicat núm. 74, Terme Municipal de Palma,  presentat per la Sra. 
Helena Montes Paniagua, en representació de la Comunitat de Propietaris de l´Edifici “Es 
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Triquet”, i redactat  per “CMV (Arquitectes Associats)”,  amb data d’entrada en el Servei Jurídic 
Administratiu de Planejament d’aquest Ajuntament de 21-6-2013 núm. 399, amb els plànols 
DIS/01, DIS/02 i ALZ-SEC01, amb data d´entrada en aquest Servei de 20-9-2013 núm. 558, fou 
exposat al públic durant quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes 
Balears núm. 162 de 23-11-2013, edicte núm. 21613 (incloent llistat d’afectats als efectes de 
notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al periòdic “Ultima Hora” de 22-11-2013, al tauler d'edictes de la Corporació i 
notificat als propietaris  inclosos a l’àmbit de l’estudi de Detall, d’acord amb l'article 140.3 del 
Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que va finalitzar dia 13-
1-2014, s’hagin presentat al·legacions. 
Es va produir la suspensió de l´atorgament de llicències en els termes prevists a l´article 7 bis de 
la Llei 4/2008, en la seva redacció donada pel Decret Llei  5/2009, suspensió que s´aixecarà amb 
l´acord d´aprovació definitiva.    
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim del sòl i 
ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i el 140 del 
Reglament de planejament. 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 de 2 
d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 
12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG  Cap de Secció que subscriu considera 
que el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte d´Estudi de Detall esmentat per tal que 
sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  per l’adopció del 
següent: 
 
A C O R D 
 
“1r.- Aprovar definitivament el projecte d’estudi de Detall per instal.lació d´un ascensor a 
l´Edifici “Es Triquet”, ubicat a l´Av. Alexandre Rosselló núm. 9 i al C/ Sindicat núm. 74,  Terme 
Municipal de Palma,  presentat per la Sra. Helena Montes Paniagua, en representació de la 
Comunitat de Propietaris de l´Edifici “Es Triquet”, i redactat  per “CMV (Arequitectes 
Associats)”, aprovat inicialment per la Junta de Govern de Palma en la seva sessió de 6-11-
2013, atès el resultat de.la informació pública. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda 
aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest 
acord. 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca de 
conformitat amb el que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Intervencions de les entitats ciutadanes a Proposicions de Grups Polítics: 
 
- Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina CIF G 57301814 (Pere Felip Buades) 
Punts 23, 28, 40, 41, 43 
 
- Unión de Asociaciones de Mallorca CIF G 57472045  
Punts 24, 27, 40, 43 (Francisco Fernández Ochoa) 
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Punt 37 (Pere Felip Buades) 
 
- Comissions Obreres de les Illes Balears CIF G 07177074 (Monserrat Serrats Soriano) 
Punts 29, 30 
 
- Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de Mallorca CIF G 57621427 
Punt 34 (Yusmely Coronado) 
Punt 44 (Pere Felip Buades) 
 
- Asociación de Vecinos El Arenal-Playa de Palma CIF G 07686033 (Francisco Nogales Anca) 
Punt 21 
 
- Associació de temps lliure ANEM CIF G 07958515 (Francisco Cano Correoso) 
Punt 21 
 
- AMIPA CEIP Es Pont CIF G 07497860 (Sonia Justo López) 
Punt 26 
 
- Associació de Veïnats de Sa Creu Vermella CIF G 57282477 (Antoni Bennàssar Moyà) 
Punt 35 
 
- Associació de Veïns Ses Veles CIF G 07736879 (Patricia Desiré Orfila Sugrañes) 
Punt 40 
 
- La Defensa CIF G 07144355 (Bernat Ferrer Guardia) 
Punt 41 
 
- Associació de Veïns Vogar i Ciar del Molinar CIF G 07205305 i en nom de la plataforma 
“Salvem el Molinar” (Jaume Amengual) 
Punt 43 
 
- Club Marítimo Molinar de Levante CIF G 07159320 (Bernat Busquets Ribas) 
Punt 43 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò ara ja passem a les proposicions dels grups polítics, i passem a les intervencions de les associacions. 
Té la paraula Don Pere Felip, per xerrar dels punts 23, 28, 40, 41 i 43.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa 
Catalina, referent a aquest punt, exposa lo següent: en quant als renous, la nostra entitat passa, 
olímpicament, d’Ordenances Reguladores. Tot això es paper banyat. No serveix a la pràctica. I per la 
mostra un botó, el mal nascut i nefast Eix Cívic del carrer Fàbrica, que ens endossà el grisenc Equip de 
Govern de la passada legislatura, contra la voluntat dels cataliners, desfigurant i desvirtuant la 
idiosincràsia catalinera, fent-li la massa i el cullerot. Desgraciadament, aquest Eix Cívic s’ha convertit, 
sobretot a l’estiu, en la marabunta del renou. En la anti qualitat de vida dels cataliners, especialment 
dels carrers Fàbrica, Soler, Pou i Cotoner. Ha desfigurat el carrer Fàbrica i l’ha convertit en una terrassa 
en mig de la via pública amb taules i cadires per tot, creant problemes als veïnats del lloc per a poder 
entrar i sortir de les seves vivendes. I fins direm, mig en broma i mig en serio, mai hem de perdre el 
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sentit del humor, que l’índex de natalitat ha disminuït notablement, augmentant per altre part, la 
frigidesa en les dones i la impotència en els homes, per no poder mantenir relacions sexuals amb el 
degut assossec. Per l’entorn d’aquest apocalíptic Eix Cívic, per les nits, no poden dormir ni les 
ratapinyades. Aquesta zona ja pareix Harlem, Déu Sant! Lo que s’ha de fer per part de l’Equip de Govern 
de l’Ajuntament del PP, és oblidar-se de Ordenances i passar a l’acció amb valentia i vigilar el renou, les 
infraccions, la instal·lació irregular de patis interiors, d’instal·lacions de gas i xemeneies extractores, i 
declarar al carrer Fàbrica zona de protecció acústica especial. Per altre part, ho repetirem una vegada 
més, pel neuràlgic carrer Caro, pel tram que va des de Compte de Barcelona a l’Avinguda Argentina 
passen, diàriament, uns 35.000 cotxes, repeteixo, passen uns 35.000 cotxes, amb la seva corresponent 
contaminació, crivellant la qualitat de vida dels cataliners de la zona. Exigim, d’una ... vegada, una 
solució, si és que l’Equip de Govern té capacitat suficient, cosa que dubtem, per a cercar una alternativa 
coherent, seria i justa. Suggerim al Sr. Batle, Mateu Isern, i a la ex Batlessa, Sra. Aina Calvo, que vinguin a 
viure, una temporadeta, per Fàbrica o per Caro. Segur que no durarien ni dos dies. Basta ja de renou i 
contaminació a Santa Catalina! No podem aguantar més! Res més i moltes gràcies. Continuo Sr. Batle? 
Vostè és el que comanda.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Senyor Don Pere Felip, ja sap que té 5 minuts màxim d’intervenció, jo avui per esser el primer dia, si 
han d’esser 6 o han d’esser 7 minuts per acabar, no, ja sap que no li posaré cap inconvenient, però 
mentrestant no hi hagi una nou acord de la Junta de Portaveus, jo tinc l’obligació de donar compliment a 
lo acordat per unanimitat. Per lo tant, tindré com sempre un criteri ampli, però vol dir que són 5 minuts, 
si han d’esser 6 o 7, que ho siguin, però és per a totes les intervencions, no per cada una d’elles. Per lo 
tant, li demano que acabi en un parell més de minuts.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, perquè vostè és totalment innocent del que passa, els culpables són altres que 
estan aquí, a vostè l’eximeixo per complet. Ara bé, aquests que han acordat aquest il·legal acord, súper 
il·legal, que nosaltres denunciarem en el Tribunal de Justícia, els diré unes paraules, ja que estan aquí. 
¡Que el cielo les juzgue! Molt bé. Bueno, ara passo a un altre Sr. Batle, i quan m’hagi d’aturar, vostè 
m’ho digui, perquè jo el respecto molt a vostè, perquè vostè ha volgut millorar això, però no li han 
deixat altres, perquè li han pegat una punyalada política per l’esquena. Bé, continuaré, si me tinc que 
aturar m’aturaré. L’altre punt, que es refereix a la LOMCE: en un moment en que les economies 
familiars no estan, precisament, per tirar coets i en que s’acaba de confirmar que les beques per a 
material escolar es redueixen, novament, i els retall suma ja un 80% en dos anys, els pares comencen a 
pensar, amb preocupació, en la pròxima tornada al col·legi. Falten encara nou mesos, si, però es sap ja 
que els nins en setembre comencin primer, tercer i quint de primària, i els que s’estrenen en la nova 
formació professional bàsica van a seguir que renovar, per complet, el contingut de les seves motxilles. 
L’entrada en vigor d’aquesta desraonable, paranoica i antisocial Llei orgànica, que atempta greument 
contra la classe treballadora, que està ... al 100%,  per a la millora, és un dir, de la qualitat educativa, 
LOMCE, obliga a canviar, al menys aquest primer any, tots els llibres de text, entre altres coses perquè hi 
haurà assignatures completament noves, i segon perquè hi ha materials que canvien d’enfoc. Al nostre 
criteri, el responsable de la situació és el Ministeri d’Educació. Per lo que al que correspon fer és detenir 
els seus gastos. El Govern ha abordat uns canvis innecessaris i per això hauria d’assumir tots els costs. A 
demés, la crisis ha donat ales a la reutilització, ja no només entre germans, com passava antes, sinó 
també, entre amics i veïnats. Per altre part, aquesta nova mesura absurda, demostra que hi ha poca 
preocupació per millorar la qualitat educativa, i molta en garantitzar els beneficis milionaris a les 
editorials. És un escàndol que es permeti atemptar més, que a més, és una hipocresia tremenda perquè 
aquest curs, i segons un estudi del Defensor del Poble, a prop d’un milió d’estudiants han perdut les 
beques de llibres, degut als retalls del pro capitalista PP. Els llibres de text, com succeeix a Cuba, 
repeteixo con succeeix a Cuba per citar un exemple, haurien d’esser gratuïts, res de garantitzar negocis 
suculents. La solució és senzilla, boicot democràtic, per suposat, al Govern i als editors. Ara i per acabar, 
lo que es veu és que en aquesta Llei és pèssima, nefasta, funesta, apocalíptica i anti tot. Tindrem que 
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esperar que vingui la III República per establir, amb justícia social, la problemàtica de l’educació i que els 
llibres de text siguin totalment gratuïts? Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Pere, molt amable. Té la paraula ara, la Unió d’Associacions de Mallorca.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Sr. Batle ja he acabat? Les altres res?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vol dos minuts més?” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“No, bé.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perquè jo ja no es tracta de dos minuts més, es tracta de que.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Jo simplement li vull fer un matis, perquè vostè és una persona honrada. Jo despús-ahir vaig entregar 
els papers per intervenir de les entitats, que hem fet una feinada bàrbara, per a totes les intervencions” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Faci, faci” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“I varem dir, ho sabeu? Nosaltres no sabem res. Entonces, això és nul, o sigui no es pot aplicar, vostès no 
poden aplicar això. Perquè el Secretari de l’Ajuntament, ni cap concejal, ni ningú, ni aquests Portaveus, 
ens han avisat. Entonces, aquí hi ha una indefensió total i absoluta, que vostè pensem no pot permetre.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Faci dos minuts més, venga, faci dos minuts més.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“N’anul·laré, bé, en tinc dues més, una de Santa Catalina i una dels desnonaments.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Té un altre intervenció vostè després encara. Ho sap?” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Si, si, però per altres entitats Sr. Batle. Entonces, me’n queden dues, i jo li demano per favor, apliquin 
això el pròxim Ple, però a nosaltres ningú ens ha avisat.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Aposta, tinc que aplicar-ho en aquest Ple, perquè això és la meva obligació, però aposta dins el marge 
que jo tinc de, pues de discrecionalitat, li don dos minuts més, per favor continuï.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Bé, me deixi fer les dues però per favor. Bueno, anirem amb la primera. Des de fa anys, en distintes 
intervencions, la nostra entitat ha denunciat, reiteradament, la despersonalització i pèrdua de les senyes 
d’identitat col·lectives de la nostra ciutat, i especialment, de la barriada de Santa Catalina. Ara, com molt 
bé apunta la proposta de MÉS, molt bona, i els felicitem per aquesta proposta als Senyors de MÉS, en lo 
altre és una altre història. Si els hem criticat amb el tema de l’acord, és una cosa puntual, que mai ens 
pensàvem que passes, però tothom es pot equivocar, i penso que vostès en el seu interior estan a favor 
nostre, i rectificaran, estam segurs. L’entrada en vigor de la Lau, Llei d’arrendaments urbans, donarà la 
puntilla definitiva al petit comerç popular i molt arrelat a Palma. El monocultiu comercial, enfocat casi 
exclusivament a l’oci, converteix l’espai urbà en mera mercancia i res cohesionada. Res que veure amb 
el nostre estimat i recordat en Miquel del Forn de Sa Pelleteria, que, a part d’esser un forner fora de 
sèrie, albergava una bondat sense límit, i una vitalitat del seu estimat barri. Mai, fins el dia d’avui, les 
distintes administracions han estat sensibles a l’ús. La plasticitat i la viabilitat econòmica i social del petit 
comerç, tant en el centre de Palma com en les distintes barriades, deixat tot al dictat del mercat, 
comporta una uniformitat urbana. No vulguin veure, en aquestes paraules, una exagerada nostàlgia o 
una volta al passat, sinó tot lo contrari, un equilibri just entre modernitat i tradició. No tot el temps 
passat fou millor. Però tampoc el futur té previsió de molt bons auguris. Salvar els mobles com a mínim, 
com anuncia la proposta, tan bona i tan bona de MÉS, i els tornem a felicitar. Massa actius ha perdut ja 
la barriada de Santa Catalina, i la nostra ciutat. Palma com a ciutat turística no reconeix, suficientment, 
el comerç popular i emblemàtic, gran tresor que a tot el món beneficia. Siguem idò sensibles. Salvem el 
nostre comerç popular i històric. I Cort té l’obligació de recolzar i estar en el costat, i recolzar la proposta 
tan bona del grup MÉS. Per a acabar, enumerarem fàbriques i comerços cataliners que, 
desgraciadament, amb els anys, han anat desapareixent: fàbrica de galetes La Payesita, carrer Caro, 
fàbrica de lleixius i sabons carrer Caro, fàbrica de mobles Bestard, carrer Catalunya, fàbrica de ciment 
Can Pieras, carrer Cotoner, fàbrica Vidre Can Llofriu, fàbrica molt famosa, que la primera ... el varen fer 
els vidriers de Can Llofriu, fàbrica de calçats Massanet, convergència carrers Fàbrica Avinguda Argentina, 
calçats Tascón, carrer Compte de Barcelona, transports Ca s’Escat amb cavalls percherons, que no 
contaminaven, carrer Indústria, ferreria Can Pep Mestre, carrer Verja, silleríes Rafia, carrer Borguny, 
boteria Can Martínez, carrer Caro, Taisa metal·lúrgica, carrer caro, bordats francesos, de Rusinyol, 
etcètera, etcètera. Res més i moltes gràcies. Ara, demanant el beneplàcit del Sr. Batle, que ens deixi 
acabar la darrera, perquè n’hi havia 5, i al pròxim Ple jo suposo que el Batle arreglarà tot això” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Acabi, acabi.” 
 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Ja que a esquena seva, han fet” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Don Pere Felip, no allargui més, acabi per favor.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Vale. Bé, ja el darrer, el dels desnonaments, que és important. La ciutat lliure de desnonaments 
desnona. Palma, en teoria, és una ciutat declarada lliure de desnonaments, i existeix un compromís de 



 

- 41 - 

tots els grups polítics perquè l’Ajuntament extremi les mesures, per evitar les situacions de pèrdua de 
l’habitatge per impagament. A partir d’aquest acord, Cort ara ha fet bandera d’aquest compromís i ha 
reclamat més sensibilitat als bancs, i que es canviï la Llei per poder multar qui mantingui pisos buits. 
Malgrat les declaracions, els acords i les reclamacions, a Palma, continua havent-hi desnonaments, 
diàriament, i fins i tot hi ha casos en que és el mateix Ajuntament el que intervé per fer-ne l’execució, i 
encara més, per impagaments dels llogaters en un programa municipal habilitat, precisament, per 
facilitar l’accés a l’habitatge, com Palma Habitada. I això és inadmissible pel cinisme i doble missatge del 
PP. Després de molts de mesos de paraules buides, la realitat s’imposa a les èbries fantasies dels polítics. 
Un altre cop les víctimes del desgavell financer, perpetrat per entitats financeres i polítics nefasts, 
tornen a ser les persones més febles. Es troben, altre cop, en el punt en què la política és més frívola i 
les entitats financeres més malèvoles. Novament comprovem que no podem comptar ni amb les 
institucions ni amb els jutges. Per això, ho hem de deixar que ells tinguin la darrera paraula, no hem de 
deixar que les víctimes, d’unes lleis, segons pareix, redactades per la banca i a favor de la banca, deixin 
al carrer a persones vulnerant tots els seus drets fonamentals. Però el desnonats no estan sols, per a dir 
a la banca, al Govern i als jutges, que on les institucions fan fallida, les persones s’alcen per implantar 
justícia, on els governs febles davant els lobbys financers defalleixen víctimes de la seva avarícia, les 
persones es fan més fortes per restablir i defensar els drets fonamentals. Nacionalitzar la banca és una 
opció ideològica. Apareix als ulls de milions d’essers humans que estan veient destruïdes les seves vides, 
el seu present i el seu futur, com a una necessitat imperiosa avui, ara. Com sinó recuperem els milions 
de doblers públic injectats en la banca? Com sinó tallar el flux de milions que l’Estat es disposa a injectar 
als bancs? Com sinó aconseguir els recursos necessaris per impulsar l’economia, la creació de feina, 
augmentar el gasto social, atendre als que estan perdent tot, sense acabar amb els privilegis, ara acabo, 
dels banquers? I com acabar amb ells sense expropiar els seus negocis especulatius? Qui pot resoldre el 
problema de la vivenda, de l’especulació immobiliària, sense apoderar-se de les vivendes buides que 
tenen aquests grans bancs, de l’ordre d’un milió de vivendes? Res més i moltes gràcies Sr. Batle per la 
seva sensibilitat, que li felicito en nom de totes les entitats que jo represento. Vostè és el millor per a 
nosaltres, no com altres.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Té la paraula la Unió d’Associacions de Mallorca, Francisco Fernández Ochoa, punts 24, 27, 40 i 43.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Sr. Alcalde, Señoras y Señores Concejales, procuraré ajustarme a los nuevos términos en el que el Pleno 
y la Junta de Portavoces así lo han decidido, a pesar de que mostramos nuestra profunda desconfianza a 
ese tipo de decisiones, y nuestra profunda oposición. Hablamos en primer lugar de la Policía Turística. La 
última Sentencia del Tribunal Superior de Justicia del País Vasco, ha caído como un jarro de agua fría 
para las instituciones. No pueden estar Ustedes Señores del Consistorio contentos con este tipo de 
sentencias. Nadie gana porque haya un Tribunal Superior, que esté indicando que hace falta que los 
funcionarios sean de carrera, y que no sean interinos. En este caso lo que estamos haciendo es crear 
precariedad, inestabilidad, para las personas que están esperando un trabajo, mientras comprueban 
como nuevas generaciones de Policías, sí que son admitidas, y su experiencia está malograda, y no se les 
admite, dentro de lo que nosotros entendemos que es un nuevo criterio, que es el de la 
profesionalización de las personas que prestan un servicio público. No basta con el antiguo concepto de 
autoridad, tenemos que profesionalizar los Cuerpos de Seguridad, hasta que no combinemos estas dos 
cuestiones, no tendremos realmente Policías que estén dedicados, a lo que es su verdadera labor, que 
es la del control, de todas aquellas cuestiones que son de interés público, y que van más allá de la mera 
recaudación para el Ayuntamiento. Por lo tanto, pedimos a los responsables actuales, de lo que es el 
Gobierno de la Policía Local del Ayuntamiento de Palma, que vayan más allá del antiguo Pla Mirall, que 
se hizo para la ciudad, en el que se incluyó la nomenclatura de Policía Turística para este grupo. 
Llámenles profesionales, llámenles Policías locales, llámenles como corresponde, y denles la estabilidad 
que merecen a ellos y a sus familias. Paso al punto siguiente, muchas gracias. El siguiente asunto es de la 
Sanidad. Hem aconseguit tenir un dels millors sistemes sanitaris del món, amb virtuts i defectes, però 
actualment és insostenible i el seu cost s’ha de reduir, sense menyscabar l’atenció en el pacient. 
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Aquesta gestió per tant, s’ha de deixar en els professionals, no és un assumpte polític, perquè són els 
professionals els que hi saben com ho han de reduir, com han de fer front realment en aquestes 
despeses. La sanitat pública i la privada no són contràries, s’han de complementar, si bé hem de sabre 
que la sanitat pública anomenada universal, no administra eficientment els seus recursos. No podem dir 
que n’hi hagi professionals públics i privats, sinó que la sanitat privada sap triar millor els seus 
professionals, perquè lo que hi ha en realitat són bons professionals i dolents. Els avanços que ha tingut 
la pública difícilment podran esser igualtats per la privada, si bé tenim un dèficit d’investigació el 
tractament que tenim avui en dia a ca nostra, és equiparable al d’altres països de primera línea, 
moderns com són els Estats Units, i precisament és allà on s’està obrint el debat perquè encara que no 
tinguem la investigació pròpia, que nosaltres som deficitaris, en el seu nivell nosaltres som més 
universalistes, tothom té dret a una sanitat digna i de qualitat. La viabilitat de la sanitat pública és 
inqüestionable, perquè  sense sanitat pública no hi ha humanisme. Paso a la siguiente, que es la relativa 
al asunto de la Plataforma Anti desahucios. Estimados Señores de la Plataforma Anti desahucios, 
representantes de la poca dignidad que nos queda a día de hoy en este Pleno, qué quieren Ustedes que 
les digamos, aparte de manifestarles nuestro completo apoyo como entidades ciudadanas. Saben 
Ustedes Señores de la Plataforma Anti desahucios, por qué no se arreglan las cosas, porque se han 
aprovechado de la ignorancia que ustedes están manifestando, al decir que no son personas instruidas 
en derecho,  porque muchos de los afectados que están en este momento, por la especulación, viendo 
que sus viviendas están en peligro, están sufriendo cómo se tratan dentro de sus hogares, estas 
cuestiones, como una moneda de cambio, y no tienen ese conocimiento, porque no tienen que tenerlo, 
porque pueden defender ese desahucio legítimamente y con la justicia por delante, sin necesidad de 
atender siquiera a declaraciones como las que institucionalmente estamos acostumbrándonos por 
desgracia a tener que vivir, cuando más hace falta el respaldo del apoyo público. Los Jueces están 
empezando a darlo, tímidamente, a ayudar a estas personas, primero declarando abusivos intereses 
bancarios y financieros, que son extremadamente altos en el caso de impago de los préstamos, del tipo 
que sean estos intereses, pero hace falta más, el camino de la equidad, Señores del Partido Popular, el 
camino de la equidad, está todavía por transitar. El camino que ustedes proponen, desde luego nos lleva 
al abismo. La implicación judicial está limitada, como no, si España es el único país de Europa que tiene 
leyes a medida de las entidades bancarias, y no leyes de interés público. Véanse ustedes en su espejo, 
vean lo que tienen delante, la ciudadanía, las Plataformas que están realmente afectadas, por tantas 
políticas que durante los últimos 10 años han sido completamente ineficaces en España y en las Islas 
Baleares. Si llegar a la dación en pago ha sido como llegar a la luna, qué estamos esperando de unos 
banqueros, que solamente tienen sometido el sistema, a unas estrategias de comercio, y que podemos 
decir sobre todo que son inhumanas. Y con esto Sr. Alcalde, paso a la última intervención, que es la que 
se refiere al Puerto del Molinar. Miren ustedes, la tradición es norma social de obligado cumplimiento, y 
Ustedes tanto los de izquierdas como los conservadores, lejos de respetarla se quieren apropiar de esta 
tradición. Respeten la tradición. La tradición es identidad, un sello, una marca de calidad que atrae al 
turista y que presta su servicio reconocido a nuestra sociedad. La sociedad balear sabe a qué atenerse 
gracias a esta tradición. Pues bien, ante esto que es tan sencillo de entender, el Consistorio de Palma, 
actúa como si no fuera con ellos. Solo quien entiende la democracia y los valores democráticos 
profundos, arraigados, discrepa de este comportamiento que prescinde del pueblo, ha tenido que ser el 
Señor Alcalde el único que parece ser se salva de esta quema, al darse cuenta de que con el Molinar de 
toda la vida, con el Molinar que els mallorquins sentim, con el Molinar que los mallorquines queremos, 
no se juega, no se hacen museos, ni se proponen especulaciones, Señores del Partido Popular, del 
Partido Socialista, de MÉS, tengan sentido común. El PSOE reclamó en el último Pleno el sentido común, 
que no tuvo la última legislatura. El Partido Socialista está reclamando lo que era en su origen, algo que 
desde siempre le hubiera sido exigible, y que se ha olvidado de lo que significa en este momento. Por 
qué llaman ustedes al orden en este tipo de cuestiones, cuando son los primeros que si hubieran 
podido, no solo hubieran ampliado el puerto mucho más, sino que lo hubieran metido en el centro de 
Palma, aunque aunque no haya mar a ver si así se crea demanda, que esa es su última especulación. Y es 
que la tradición además de respetarse, como les digo al principio, se protege, el Ayuntamiento tiene la 
obligación de respetar la tradición marinera del Molinar, promocionarla, hacerla extensiva a todos 
dándola a conocer, un puerto pensado para tener más amarres, y que sirva al dinero prescinde de estos 
valores. No creen ustedes aparcamientos en el mar, tengan iniciativa pública, sepan que la iniciativa 
privada, muestra la creatividad adecuada a sus propios intereses, pero lo que pierden Señores 
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Concejales, lo que pierden Ustedes Señores políticos, cada vez que demuestran no tener ni idea de 
cómo abordar la simple remodelación de un puerto, es mucho más triste, pierden su legitimidad 
democrática. Entre un Partido Popular, que somete el interés general del pueblo, al privado y lucrativo 
de unos cuantos, un PSOE que nos pondría un puerto como el del Pitres, en la Sierra Alpujarreña de 
Granada, que seguramente más de uno de Ustedes conoce, que a 3.000 metros de altura en la montaña, 
lo único que tiene de puerto de mar es un ancla gigante cedida por capitanía marítima para reírse de lo 
que es capaz de hacer un político, que quiera gobernar a toda costa. ¡Mallorquines qué queréis puerto 
de mar, puerto del Molinar, pues puerto de mar tendréis! Y un partido en la oposición como MÉS, que si 
pudiera metería el puerto en un frasco petit para dejarlo como museo. Que vol dir això de port petit 
senyors del partit MÉS, un port fet a la seva mida democràtica, vol dir això? Aquesta és l’altura que 
teniu? Ya sabemos que no se aclararán ni se pondrán de acuerdo ni en un Puerto pequeño, ni en la 
Policía Turística, ni tampoco con la Plataforma Anti desahucios, Ustedes en lo que se pondrán de 
acuerdo, como hoy, es en cercenar la voluntad del pueblo, en amordazarnos, en no dejar hablar y hacer 
que las cuestiones que sean de interés público, se sometan a unos criterios, que no son para nada los 
reales, y lo que este pueblo necesita en un momento tan importante como el que estamos viviendo. 
Hagan su trabajo dignamente, y para ello, podrían empezar por dimitir, y darle la oportunidad a otras 
opciones políticas nacidas del pueblo, que no hagan de lo público su cortijo nacionalista. Muchísimas 
gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Fernández Ochoa. Té la paraula Comissions Obreres, Donya Monserrat Serrats 
Soriano.” 
 
Sra. Serrats Soriano, representant de Comissions Obreres de les Illes Balears: 
 
“Sr. Batle de la Ciutat de Palma, Senyores i Senyors Regidors del Govern i de l’oposició: no és la nostra 
intenció traslladar al Ple de l’Ajuntament de Palma els nostres problemes laborals, que tenen un marc 
de solució distint al Ple. Per això, en representació dels bibliotecaris parlarem del que si que és d’interès 
ciutadà, la situació de col·lapse que pateix el Servei Municipal de Biblioteques. Segons el manifest de la 
IFLA/UNESCO, l’objectiu principal de la biblioteca pública és proporcionar recursos i serveis en diferents 
mitjans, per atendre les necessitats de la comunitat, pel que fa a l’educació, la informació i el 
desenvolupament personal, incloent-hi l’esbarjo i el lleure. Malauradament per a la ciutadania de 
Palma, les biblioteques públiques de la xarxa municipal, no arriben a cap dels estàndards estatals ni 
europeus. Fa massa temps que el servei arrossega una manca de planificació, poca inversió en 
adquisicions i activitats, abandonament del patrimoni bibliogràfic, i escàs manteniment de les 
instal·lacions. Les minses partides destinades a la compra de llibres, audiovisuals i publicacions 
periòdiques, estan suposant l’empobriment de l’oferta cultural. Un ciutadà de Palma només té accés a la 
premsa local, a un nombre limitat de revistes, a molt poques novetats literàries, i a un equipament 
informàtic obsolet. En una època difícil com l’actual, les biblioteques han de jugar un paper clau a l’hora 
d’atenuar les desigualtats, i facilitar l’accés a la informació a molts de ciutadans, que no es poden 
permetre comprar diaris, llibres, ni subscriure una tarifa d’Internet. L’any 2013, comparat amb el 2011 
les biblioteques han perdut usuaris, i especialment les més emblemàtiques com Cort i la Josep Maria 
Llompart, amb un descens entre les dues de 32.000 usuaris. El pressupost en premsa i revistes de l’any 
2011 va ser de 78.548 euros, i l’any 2013 de 20.000, i en fons de llibres i audiovisuals el pressupost va 
passar de 44.583 euros a 21.800. Palma es consolida com a una de les ciutats amb menor ús de les 
biblioteques de tot l’Estat. Les biblioteques de Palma tampoc no poden atendre els investigadors de 
manera professional. No es disposa de recursos tècnics moderns i personal suficient per tal d’aturar el 
deteriorament del patrimoni. L’hemeroteca històrica de l’Ajuntament, tot i ser considerada una de les 
més importants de les Illes, està dispersa entre l’Arxiu Municipal i la Biblioteca de Cort. La Regidoria de 
Cultura no participa en cap dels projectes engegats per conservar les col·leccions de publicacions 
periòdiques. Tenim col·leccions amb altíssim valor històric i bibliogràfic, com els llibres que La Caixa va 
cedir a la ciutat de Palma, el Fons Llabrés o el Fons Villalonga, tots en capses i sense perspectives de 
posar-los a disposició de la ciutadania. El Fons de reserva de Cort, format per milers d’obres anteriors a 
l’any 1958, la majoria de temàtica local, no es troba incorporat al catàleg bibliogràfic automatitzat. És a 
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dir, que s’estan tudant les memòries local i col·lectiva, i incomplint la legislació autonòmica en matèria 
de patrimoni. L’Ajuntament no aprofita les possibilitats de les noves tecnologies de la informació, ni pels 
usuaris ni pel personal de les biblioteques públiques. Manca una direcció tècnica estable i compromesa 
amb la qualitat del servei. No existeix un Pla estratègic de biblioteques ni tampoc un Pla de foment de la 
lectura. Els treballadors públics del Servei Municipal de Biblioteques, hem arribat al convenciment que 
en nom de la crisi s’està deixant caure el servei, i només es manté per la nostra bona voluntat, i per la 
resignació dels usuaris. Per redreçar la situació, cal entendre les biblioteques com a llocs públics de 
difusió de la cultura, la informació i l’entreteniment, i les funcions del bibliotecari no les pot assumir 
qualsevol persona. Els ciutadans tenen dret a un tracte professional. A més, les condicions dels locals 
que ocupen gairebé totes les biblioteques municipals i dels seus equips informàtics, són molt deficients. 
Demanem als governants actuals i als futurs, que facin seves les nostres reivindicacions. Facilitar l’accés 
a la cultura s’ha d’entendre com a un objectiu de fons, al marge dels cicles electorals o del tacticisme 
polític. La Xarxa Municipal de Biblioteques és un servei essencial per a tota la població de Palma. La seva 
avaluació és un dels índexs principals a l’hora de calibrar el nivell de qualitat i excel·lència de la ciutat. 
Entre molts d’altres indicadors, els equipaments i els serveis que ofereixen les biblioteques, són 
reconeguts en els tests que es realitzen a nivell europeu. Totes aquestes deficiències del servei suposen 
una pressió afegida a la feina que els bibliotecaris desenvolupem cada dia. Els bibliotecaris no formem 
part del problema. Formem part de la solució. Moltes gràcies i visca la cultura!” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Donya Monserrat, molt amable. Té la paraula ara, l’Associació de Ex Jugadors i Ex 
Jugadores de Futbol Base de Mallorca.” 
 
Sra. Coronado, representant de l’Associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca: 
 
“Buenos días. Molt Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Regidores, la Asociación de Ex Jugadores y 
Ex Jugadoras de Futbol de Mallorca, referente a este punto, expone lo siguiente: la contaminación en 
Palma sobrepasa los límites permitidos por la Unión Europea. Los valores medios de dióxido de 
nitrógeno, superan lo autorizado por la Unión Europea para proteger la salud humana, ya que establece 
un límite medio anual de 40 microgramos por metro cúbico de aire del citado compuesto químico, y en 
Palma se detectaron no hace mucho, unos 42 microgramos de media. El dióxido de nitrógeno, que se 
forma por combustión, a alta temperatura, producida en los vehículos a motor, por ejemplo, es el único 
contaminante en Palma, que supera los límites marcados por Bruselas. La alarma en Palma, se disparó 
en 2006, debido a que se alcanzaron los 52 microgramos por metro cúbico, y el margen de tolerancia de 
la Unión Europea, en aquella época era de 48 microgramos por metro cúbico. Por lo que al superarlo, la 
Conselleria de Medioambiente, asumió la exigencia de la Ley de calidad del aire, y redactó un Plan para 
disminuir los citados índices de contaminación. Pero, desgraciadamente en Palma, la contaminación del 
aire aumenta a ritmo vertiginoso. Por lo tanto, hay que buscar con urgencia las medidas correctoras 
pertinentes. A nuestro criterio, el Plan de mejora de la calidad del aire en ciudad, se centra 
fundamentalmente en restringir el tráfico, fomentar el transporte público, regular la circulación, 
medidas relacionadas con los vehículos, y otras actuaciones. Nuestra entidad sugiere una alternativa, 
prohibir el uso de coche privado en el casco antiguo de Palma, por el centro de ciudad, solamente 
tendrían que tener acceso los buses de la EMT, vehículos de la Policía, bomberos, Emaya, ambulancias y 
similares. De lo contrario, la contaminación nos va a pasar por encima a todos los palmesanos. Por otra 
parte, como dato orientativo, diremos, que el 90% de los europeos, respiran niveles de contaminación 
dañinos para la salud, y unos 18 millones de españoles, conviven con niveles de polución por encima de 
los límites de la normativa europea. Como este grave problema no se solucione, los palmesanos a buen 
seguro, que respirando tanta polución, no llegaremos ni a los 100 años. Honorable Sr. Alcalde, Mateo 
Isern, Usted que es un político serio, responsable, y a buen seguro desea que Palma sea lo más 
saludable posible, le sugerimos que haga algo para acabar con tanta contaminación. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Don Pere Felip, no és per aquí? Estam en el punt 44.” 
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Sr. Felip Buades, representant  de la Asociación de Ex Jugadores y Ex Jugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, l’Associació d’Ex Jugadors i Ex Jugadores de 
Futbol Base de Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: no és la primera vegada que la 
negativa de l’Ajuntament de Palma a concedir les llicències municipals, causa un greu trencament a les 
arques públiques, com aventurem que passarà en el cas del segon casino. El Gran Casino Teatre Balear, 
guanyà en novembre el concurs públic convocat per la Conselleria d’Economia i Competitivitat. Consta 
en l’expedient administratiu, un informe de idoneïtat del primer Tinent de Batle de Turisme de 
l’Ajuntament de Palma, i coordinador municipal, Senyor Alvaro Gijón, del que ara, segons pareix, renega. 
La Gerència d’Urbanisme ha denegat la llicència als promotors, al·legant motius absurds i peregrins que 
mai havien dificultat l’activitat anterior de bingo en el mateix local. Ni la superfície, ni les vivendes 
contigües, ni les places d’aparcament mai havien estat un obstacle. Tot, segons pareix, és un grosser 
pretext per a forçar al Govern a retirar la llicència recent atorgada, a qui guanyà el concurs legalment, 
Teatre Balear, i atorgant-la al projecte pel que sentien preferència, no és difícil imaginar perquè. No se 
cansaran de dir que volien un nou hotel a Platja de Palma amb casino, que qual bàlsam 
desestacionalitzaria el turisme i els magnats àrabs deixarien d’anar a Montecarlo per a venir a l’Arenal. 
Impossible fer les coses pitjor, i no és menys irònic que el Govern presenti l’avant projecte de Llei del joc 
tenint aquest marron gràcies al PP de Palma. Resulten esglaioses les contradiccions i el sense sentit en 
els que pot arribat a incórrer l’administració. Organismes i fins i tot departaments diferents d’un mateix 
tronc, i que a fi de comptes persegueixen un únic objectiu, arribar a treballar de tal forma, que moltes 
vegades pareix que han entrat en incompatibilitat manifesta. Això quan, amb totes les subtileses que es 
vulgui, no s’entreguen a l’absurda causa de fer-se la traveta l’un a l’altre. Quant està passant en la ruleta 
burocràtica del segon casino de l’illa, atorgat al Teatre Balear, serveix per il·lustrar i actualitzar els 
exemples de la inoperança gestió de l’absurd. Mallorca no és terra afortunada en el joc però això, per a 
contradir el refrà consolidat, tampoc garanteix que gaudeixi de la fortuna en amors, dels càrrecs electes 
que haurien de vessiar i enlluernar-la a diari.  Si així fos possible una administració coherent i racional, 
els seus organismes serien capaços de coordinar-se, entendrer-se i concretar on, com i en quines 
condicions es pot fer un segon casino a Mallorca. Ara res d’això, cada vegada pareix més evident, que la 
concessió del nou complex del joc, s’ha fet per atzar o mediant aposta fèrria i directa de l’administració 
dominant. Tampoc resulta descartable que, a l’hora de la veritat, la ruleta hagi estat trucada.  Per 
acabar, una pregunta, que passarà ara? De moment, la ruleta donant voltes i voltes sense ton ni son, 
però resulta complicat endevinar on s’aturarà. Res més i gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Pere. Té la paraula l’Associació de Veïns de l’Arenal de Playa de Palma, Don Francisco 
Nogales.” 
 
Sr. Nogales Anca, representant de la Asociación de Vecinos el Arenal-Playa de Palma: 
 
“Buenos días Señores Concejales, Sr. Alcalde, público en general, en especial los bibliotecarios. Uno de 
los problemas que cada año tenemos en la Playa de Palma, es la de las mafias que nos controlan la 
prostitución en la zona. Como se sabe en muchos medios de comunicación, en especial la prensa diaria, 
se encarga de sacar a la luz las noticias de estos desagradables acontecimientos. Año tras año se repiten 
las mismas historias, con el agravante de que se mejoran las tácticas para desvalijar y atracar a nuestros 
clientes extranjeros y nacionales. Podemos leer en la prensa Europa Press, 20 Minutos, Alerta Digital, 
Diario de Mallorca, El Mundo, Última Hora, y otros como El Bild, este último con 15 millones de lectores, 
y otros muchos periódicos, etcétera, etcétera, como informan sobre las prostitutas, que son bandas 
organizadas que roban, apalean, apedrean a quien viene a Mallorca a pasar unas vacaciones, léase 
Alerta Digital del 23 de marzo de este año, La pandemia se extiende ahora por el turismo: prostitutas 
nigerianas atacan a los turistas en Palma de Mallorca para robarles. Medidas oportunas, dentro del 
margen de la legalidad, para que combatan estos grupos que son, que con firmeza son la plaga que 
extermina y arruina el turismo de nuestras islas. Nuestra asociación pide que no solo se desplacen a 200 
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metros de un Colegio o de un Hotel, pedimos que se erradiquen estos grupos, que se vayan a un club 
privado, que por lo menos estarán controladas tanto por extranjería como por sanidad. Y como tengo 
tiempo, les leeré una noticia que manda Alerta Digital, y dice: la pandemia se extiende ahora por el 
turismo, prostitutas nigerianas atacan a los turistas en Palma de Mallorca para robarles. La Policía local 
detuvo a tres nigerianas, que ejercían la prostitución en la Playa de Palma, después de que agredieran a 
un turista para robarle. Las arrestadas de entre 20 y 25 años de edad, pasaron ayer a disposición judicial, 
la Fiscal solicitó su ingreso en prisión, aunque finalmente quedaron puestas en libertad. Las sospechosas 
iban indocumentadas, fueron identificadas como fulana, fulana y fulana, y su detención se produjo 
sobre las 4 de la madrugada, del sábado al domingo, poco después de que atacaran a un turista francés, 
de 26 años. Este joven había estado tomando unas copas en la Playa de Palma, cuando se encontraba 
caminando por la zona del camino de las Maravillas, fue abordado por cuatro mujeres de raza negra, las 
cuales intentaron robarle, como él se negaba, le agredieron, una de las mujeres le dio varios correazos 
con un cinturón, dándole con la parte de la hebilla. No sigo, porque es largo, Ustedes saben la historia 
que cada año se repite, se repite. Por eso pedimos al Ayuntamiento y apoyamos a que tome unas 
medidas legales pero fuertes, contra estas mafias que nos están arruinando el turismo. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Don Francisco. Tiene la palabra Don Francisco Cano Correoso, en nombre de la 
Asociación de temps lliure ANEM.” 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure ANEM: 
 
“Señor Alcalde, Señores Regidores: estoy en frente de ustedes una vez más para recordarles que tienen 
una obligación pendiente con quienes les han votado, obligación con la cual no están cumpliendo. 
Muchas familias viven con la ayuda de tan solo 400 euros de uno de los padres, muchas familias viven la 
angustia de no saber si tendrán techo el mes que viene, ya que no les llega para el alquiler y su desalojo 
es inminente. Vengo en representación de todos los que estamos siendo apartados a un lado, los que 
piden limosna en la calle, los que duermen en cajeros, los aparcacoches. Sé que os molestamos, os 
gustaría no saber nada de nosotros, que desapareciéramos. He pasado por un delicado estado de salud 
hace poco y aún no estoy recuperado del todo pero aquí estoy. Vengo de Felanitx con el dinero justo 
para mi vuelta, no sé ni si voy a tener comida después del Pleno. La organización de caridad que antes 
me ofrecía comida ahora me la niega y sé que mi presencia molesta a muchos, porque les hace sentir 
que estoy mal y me tienen que ayudar y se tienen que complicar la vida. Yo soy digno de un trabajo, un 
techo, un plato y no tengo porque andar mendigándolo a nadie y menos a vosotros. Sois vosotros 
quienes estáis a mi servicio. De manera que no hay dinero para vivienda pública, para subsidios dignos a 
familias enteras en el paro pero si para nuevas carreteras, palacios de congresos y pistas de tenis que 
nadie ha pedido. ¿De que vais? Aquí venís a pasar un mal momento porque os toca, lo que os decimos 
os entra por una oreja y sale por la otra. No habéis hecho nada por mi desde que acudo al Pleno, porque 
si lo hubierais hecho yo ya no estaría aquí. Así que si sois políticos venid a hablar conmigo justo al haber 
acabado mi intervención y dadme una solución, de lo contrario si tenéis algo de vergüenza renunciad a 
vuestro puesto y a vuestro sueldo.” 
 
Interromp una persona del públic: 
 
“Perdón, un momentito, un momentito, ¿Por qué no cuenta que?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No oiga, oiga, oiga, oiga, perdone, no, no, no, escúcheme, no un momentito Usted, un momentito 
Usted, deje acabar al Sr. Correoso, aquí quien lleva el Pleno y quien da la palabra y quien la quita soy yo 
exclusivamente. Por favor, cállese, deje que el Sr. Correoso acabe. Que no, no, que no, es el turno del Sr. 
Correoso.” 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure ANEM: 
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“¿Sigo?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Es el turno del Sr. Correoso Señora, sea Usted respetuosa con él. Que sea respetuosa, es el turno del Sr. 
Correoso, que se calle por favor, que es el turno del Sr. Correoso, que se calle por favor. Gracias. 
Continúe, perdone.” 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure ANEM: 
 
“Estas reflexiones también son compartidas con el colectivo de adultos y jóvenes de ANEM Tejido 
Asociativo. Muchas gracias. Francisco Cano Correoso.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Correoso. Muchas gracias. Tiene la palabra el Sr. Pere Felip, por favor, por favor, por favor, si 
tienen Ustedes que discutir, háganlo fuera de la sala de Pleno. Sr. Correoso, si tiene que discutir, 
háganlo fuera de la sala de Pleno por favor. Háganlo fuera de la sala, respeten la sala. Sr. Pere Felip, el 
punto 37 antes, tiene usted razón, lo he saltado, tiene usted su turno.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Si. Bueno. Aquesta intervenció Sr. Batle, només dura un minut i mig. Escoltant sempre la seva 
suggerència, de bona disponibilitat que tinc. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, la 
Unió d’Associacions de Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: la nostra entitat es 
centrarà, avui, en la zona de Palma que, al nostre criteri, clar està, es la més desfavorida de tota Palma. 
Ens referim a l’Hort del Rei. Si, si, si, a l’Hort del Rei. I, lògicament, direm el perquè, l’Hort del Rei” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, perdoni Senyor, Don Pere. Les ruego que la gente que tenga que hacer comentarios, lo haga fuera, 
porque el Sr. Pere Felip no puede hacer su alocución con tranquilidad, que es como debe hacerlo. 
Gracias. Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Molt bé, moltes gràcies Sr. Batle.  L’Hort del Rei, obra de l’arquitecte Gabriel Alomar, necessita un canvi 
radical de la composició del seu arbrat per aconseguir la finalitat amb que va ser creat, poder gaudir de 
la visió del magnífic llenç de murada coronat pel majestuós Palau de la Almudaina, una de les imatges 
més belles i extraordinàries de la ciutat antiga. Imatge que, actualment, resta amagada durant tot l’any. 
Només al  hivern, als mesos de gener a març, quan alguns arbres no tenen fulla, es pot entreveure una 
mica del palau. Petjada dels nostres reis andalusins i cristians, prop de 1.300 anys d’història, oculta rere 
els grans arbres. Es varen esbucar edificis modernistes tan importants com el Teatre Líric, obra de 
Gaspar Bennàssar i Jaume Alenyà, construït a iniciativa de l’empresari Josep Tous i Ferrer, o l’hotel 
Alhambra, una autèntica joia. I, després d’enderrocar tots els edificis que tapaven la murada i el palau, 
per poder veure i posar en valor part del nostre patrimoni arquitectònic de la ciutat més primerenca, ara 
resulta que no ha servit de res la seva destrucció, perquè els arbres del jardí de l’Hort del Rei han crescut 
molt i ho tapen tot. Quan es va fer el jardí, i els arbres eren petits, si que lluïen la murada i el palau. Fou 
una gran equivocació esbucar els edificis modernistes, per a posar després una excessiva vegetació 
arbòria que encara tapa més que els edificis que llevaren. No té cap sentit. Donat que el topònim 
d’aquest jardí és l’Hort del Rei, perquè era l’Hort del palau, on es proveïen de verdura i hortalisses, 
haguessin pogut dissenyar un jardí més proper a un hort, amb arbusts, mates de flors, rosers, tarongers, 
llimoneres i flora mediterrània, de gran atracció pels turistes nòrdics. En temps del Rei Jaume II de 
Mallorca, l’actual Hort del Rei estava plantat amb arbres fruiters, que són de mida petita i no tapen, 
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hortalisses i flors. Vos proposem un exercici d’imaginació, aneu a la Plaça de la Reina i passegeu per 
l’Avinguda d’Antoni Maura, fins l’estàtua de Ramón Llull intentant imaginar com seria la imatge del 
palau, sense els arbres al davant. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Pere, molt amable. Té la paraula AMIPA CEIP Es Pont, Donya Sonia Justo.” 
 
Sra. Justo López, representant de l’AMIPA CEIP Es Pont: 
 
“Bon dia, som uns pares i una mare, jo vinc com a portaveu de la AMIPA, Assemblea de Mares i Pares 
d’Alumnes, del Col·legi Es Pont, situat al barri de Son Gotleu de Palma. Volem expressar la nostra 
preocupació pel risc que suposa tenir tota la teulada, baixants de pluvials i dipòsit de l’escola d’uralita, 
que com saben està feta amb el perillosíssim i mortal amiant. Amiant que tal com reconeix la mateixa 
Consellera d’Educació a la resposta parlamentària enregistrada dia 28 de gener de enguany, hauria 
d’haver estat substituït. Doncs així la Conselleria reconeix el perill, però la pregunta que ens fem és, 
quan deixaran els nostres infants d’estar exposats directament a un càncer de pulmó o asbestosis? A 
Balears segons les dades de la Conselleria d’Educació hi ha un total de 36 centres amb aquest problema, 
11 estan a la nostra ciutat, Palma, i Es Pont és un del que té més quantitat de la temible matèria. Sabem 
que malauradament a Espanya no s’obliga per llei a retirar aquest material, si està tipificat que no s’ha 
de reparar en cap cas i s’ha de retirar, com consta a l’Ordre Ministerial de Presidència publicat al BOE 
del dia 14 de desembre de l’any 2001. Doncs així i tot a la nostra escola s’han fet reparacions de cruis i 
forats, deixant trossos com aquest sense retirar, en que podeu veure les fibres de lo que és aquest 
asbestos o amiant. L’Ajuntament com a encarregat del manteniment dels centres no hauria d’haver 
permès aquestes reparacions. Aquest Ajuntament hauria d`haver exigit a la Conselleria d’Educació, 
encarregada de les feines estructurals, la retirada immediata de la coberta rompuda. Els hem de dir que 
encara estar rompuda, hi ha goteres, i encara ningú fa res, ni venen a reparar ni, la gotera segueix. Els hi 
demanem, a tots els grups polítics presents a la sala a demés, que no esmercin esforços en la típica lluita 
que ens tenen acostumats, de cercar el culpable, de qui va reparar la coberta en contra de la Llei, els hi 
demanem que no facin electoralisme fàcil amb això, ja que les nostres filles seguiran amb el perill 
damunt els seus caps. Els hi demanem, també, a l’Equip de Govern d’aquest Ajuntament que faci pressió 
a qui pertoqui per poder eliminar aquest risc, que apliquin el principi de precaució. Els hi sona a la sala el 
principi de precaució? I no ens la juguem amb els que més estimem. Ens dirigim a vostès, donat que la 
Conselleria va anul·lar la reunió que teníem aquest dilluns per tractar aquest tema, i altres dèficits que 
presenta l’edifici de l’escola, sense cap explicació ni nova convocatòria. D’aquesta manera, demostra 
una vegada més, que no està interessada en l’educació, ni en la salut dels nostres infants. Volem una 
educació de qualitat i creiem que també ho han de ser les infraestructures, on aquesta es desenvolupa. 
No com el president Bauzá que fa dos dies va declarar, que no vol una educació pública i de qualitat. 
Llavors Sr. Batle, la pregunta és adient, pensa també com en Bauzá? Hi creu en l’educació pública i de 
qualitat? És en fets que li demanem que ens ho respongui, en fets, ja que per desgràcia no ens creiem 
les paraules dels nostres polítics. Per acabar m’agradaria recordar les paraules que el Sr. Batle va dir fa 
gairebé tres anys, després dels trists incidents que feren famós al barri de Son Gotleu, on està l’escola: 
Son Gotleu és prioritari. Se recorda Sr. Batle? Emperò mesos més tard digué, Son Gotleu debe esperar, i 
seguim esperant, seguim esperant, els que vivim a diari en aquest barri veiem com segueix deteriorant-
se a nivell estructural i social, i entenem que és una prioritat innegociable la salut dels que allà hi vivim. 
Tota la intervenció en aquests tres anys, es resumeix en que s’han canviat unes rajoles d’alguna vorera o 
hem rebut visites d’alguna autoritat puntualment, i mentre el dia a dia del barri el construïm, pares, 
mares, infants, mestres, veïnes, amb molta voluntat però sense recursos. On estan les educadores? Les 
mediadores? On estan les places i els parcs millorats? On està el deute històric que té la ciutat amb 
aquest barri? Tal vegada haurem d’esperar a l’any vinent a tornar a sentir lo important que és Son 
Gotleu, o tal vegada siguin només els seus vots lo important. Donin al barri allò que es mereix per a 
poder conviure en pau i no arrisquin més la salut dels nostres infants, de les mestres i de nosaltres 
mateixes.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltes gràcies, molt amable com sempre.” 
 
Sr. Bennàssar Moyà, representant de l’Associació de Veïnats de Sa Creu Vermella: 
 
“Excel·lentíssim Sr. Batle, Senyors i Senyors regidors, venim en representació de l’Associació de la Creu 
Vermella, reclamant una millora a l’accessibilitat de Son Llàtzer, des del poble. És una vella reivindicació 
d’aquesta associació, la construcció de voravies des de Son Ferriol fins a Son Llàtzer. Aquesta petició s’ha 
presentat en innumerables ocasions, tant a l’Ajuntament de Palma com en el Consell de Mallorca. 
Veiem ara que el projecte, en el qual nosaltres ens oposem, el segon cinturó, s’han adjudicat sense que 
es construeixi aquesta proposta que se’ns havia fet, i aquesta promesa que se’ns havia fet, i que no era 
d’altre que la construcció de passos de vianants, tant a la carretera de Manacor, com també a la 
carretera de Sineu. La adjudicació s’ha produït en el tram segon, i dins aquest projecte, no hi ha la 
construcció de cap d’aquestes voravies. A més a més, tampoc està previst una de les nostres peticions, 
que era la construcció d’un pont per a vianants a la carretera de Sineu, que permetés que els nostres 
infants, perquè estarà devora un parc públic, puguin travessar, sense haver de travessar lo que és el 
carril d’acceleració i desacceleració de l’autopista, a l’altura de Son Ferriol. Segons els tècnics del Consell 
de Mallorca, cap d’aquestes actuacions previstes, promeses, publicitades ara fa un any en el diari Ultima 
Hora, s’ha inclòs en aquest projecte, única i exclusivament era una millora voluntària de les empreses, 
que l’adjudicatària no ha ofert. Per tant, a dia d’avui ni tan sols el projecte existeix, i no es farà. És per 
tot això que lo que demanem és que l’Ajuntament de Palma, coadjuvi amb nosaltres per aconseguir que 
hi hagi un accés peatonal, tant des de la carretera de Manacor, com des de la carretera de Sineu. A dia 
d’avui s’han fet unes declaracions per part del Conseller de Carreteres del Consell de Mallorca, dient que 
era mentida que no estès garantit l’accés. Segons el projecte i els plànols publicats, única i 
exclusivament està previst una voravia en el pont per a cotxes, que travessarà la carretera de Manacor, 
una voravia que desembocarà a una carretera morta, que deixarà morta segons els seus tècnics, gràcies 
a la col·locació de plaques ..., però en el final d’aquesta voravia i Son Llàtzer, no està previst cap tipus 
d’actuació. Per tant, del bulevard promès, del bulevard tipografiat, del bulevard publicitat res de res. Per 
tant, una mitja veritat per jo sempre es pot considerar una mentida, per favor coadjuvin i ajudin-nos a 
que es pugui arribar a Son Llàtzer a peu. Hi ha hagut ja dos accidents mortals, a dia d’avui els veïnats de 
Son Ferriol, només tenen dues possibilitats per arribar a Son Llàtzer, i és o en vehicle motoritzat, o amb 
una ambulància després d’un atropellament. Per favor, no es permetin més actuacions. I en quant a un 
altre actuació de mobilitat, durant els dos minuts desset segons que me queden, que si que és 
competència de l’Ajuntament de Palma, i que és molt problemàtica, és el camí de Muntanya, el camí de 
Muntanya va esser transferit durant la passada legislatura, i la única actuació que s’ha fet és deixar els 
cotxes entre la calçada i la cuneta, fins i tot un membre de la nostra Junta Directiva, va tenir una caiguda 
molt greu, que va requerir hospitalització. Demanem que per favor es construeixin voravies al llarg del 
camí de Muntanya, i també hem proposat en requerides ocasions, als tècnics d’aquest Ajuntament, que 
es deixi en un sòl sentit de circulació. Des dels tècnics, lo únic que se’ns ha pogut dir és que si es fes això, 
augmentaria la velocitat, perquè retirant un carril de circulació, la sensació és que hi hauria més 
velocitat. Nosaltres creiem que hi ha altres mesures, es poden fer badens, es poden fer passos de 
vianants, es poden posar limitadors de velocitat amb radar permanent. Hi ha mil i una opcions. Però que 
hi hagi voravies en el camí de Muntanya, i més enllà on tenim un pas continuat d’infants, ja que hi ha el 
poliesportiu municipal, i hi ha la piscina municipal, és una qüestió prioritària que requeriria també una 
inversió mínima. També aprofitaria per a donar les gràcies a tot aquest Ple, per haver coadjuvat també a 
aturar el projecte de Son Gofis i de Ses Beu, que és un objectiu també prioritari per aquesta associació, i 
que duim anys lluitant. Per favor, no aturin, i no permetin que es construeixin Son Gofis i Ses Beu, que 
volíem donar també expressament les gràcies. I per últim, i ja per acabar, volíem convidar 
personalment, malament no siguem organitzadors, al Sr. Batle, que assisteixi aquest diumenge, que 
tenim la fira de Son Ferriol, durant els dos anys no ha assistit, i podrà conèixer de primera mà, la 
problemàtica del nostre poble. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltes gràcies, molt amable. Molt bé. Moltíssimes gràcies a tots. Té la paraula Donya Patricia Desiré, 
en nom de l’Associació de Veïns de Ses Veles.” 
 
Sra. Orfila Sugrañes, representant de l’Associació de Veïns Ses Veles: 
 
“Buenos días. Trabajadores llamados políticos, de una empresa llamada pueblo. Hoy no nos vamos a 
extender porque lo que venimos a pedir es muy claro y muy concreto. Pedir soluciones para las familias 
que se les está dando la dación en pago y por ende no tienen la orden de desahucio, y no pueden optar 
para pisos del Ibavi, o no pueden ir a Palma Habitada porque no tienen nómina. ¿A dónde derivamos a 
estas familias cuando todavía no se ha obligado a los bancos a alquilar sus pisos a precios asequibles? 
Cuando todavía no hay una reactivación real del trabajo. ¿A dónde derivamos a estas personas? ¿Qué 
están haciendo ustedes desde el Ayuntamiento para dar soluciones a este tema dramático? La 
Constitución habla del derecho a la vivienda. La Sentencia del Tribunal Europeo de Derechos Humanos 
de Estrasburgo, da la razón a la Plataforma Afectados por la Hipoteca, reconociendo que no se puede 
desalojar a nadie de su hogar sin una vivienda alternativa. Otras comunidades autónomas como 
Cataluña, Andalucía y Navarra, han tomado actualmente las riendas en el tema de la vivienda. Queda 
claro que opciones hay, y si no están con las familias que echan a la calle, es que están en su contra. No 
valen las medias tintas. Por último quisiera recordar el grave suceso de Tarragona, donde se incendió 
una vivienda y murieron cuatro niños, de una familia que hace más de un año fue desahuciada por un 
banco. En ese momento los servicios sociales no le dieron ninguna solución, y volvieron a ocupar 
nuevamente dicha vivienda, en condiciones precarias viéndose obligados a engancharse a la red 
eléctrica. Cuantos seres humanos más tienen que morir, para que ustedes servidores públicos tomen 
cartas en el asunto. Y si esto no sucede las soluciones las tendrán que tomar los ciudadanos. ¡Si se 
puede! Si es pot!” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Doña Patricia, muy amable. Tiene la palabra Don Bernat Ferrer, en nom de La 
Defensa.” 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca. La Defensa parla dels punts 26, 27, 37, 38, 40 i 41. En aquest nou 
format de Plenari, segons acord dels grups municipals, volem comentar lo següent: Primer. L’acceptació 
per part de La Defensa del què han decidit, no ens queda un altre alternativa. Per cert, comunicar que la 
meva, ens varem assabentar el dia 25, el Sr. Martínez me va cridar personalment, l’horabaixa tard. 
L’acord estava près el dia 13, fins del 13 en el 25 no ens varem enterar de res.  Segon. El nou format els 
permetrà sens dubte finalitzar més prest. Enhorabona per això. El que sigui més beneficiós pels 
ciutadans, la única raó de participació de La Defensa, ho analitzarem després, dels propers plenaris. Ara 
una consideració, per favor que cap grup polític torni a parlar de la defensa de les entitats ciutadanes, i 
el dret seu a participar. Com vostè va dir Sr. Batle, si un renuncia a parlar, pot quedar, si s’entrega a la 
taula, pot quedar com que consti, i que podrà constar a l’acord. És a dir, que nosaltres, la nostra 
intervenció a partir d’ara, renunciem a parlar de tots els punts que volíem parlar, i volíem afegir només 
una cosa, però com hem entregat a la taula ja els acords, li prego que continuïn. I lo que volíem parlar, 
seran 30 segons. Sr. Batle de Palma, quan vostè ha començat avui dematí, ha dit, pareixia que cercava 
un titular quan ha dit, és que hi ha grups o entitats pseudo professionals, que pareix que volen esser el 
regidor número 33. En relació a La Defensa, nosaltres crec que el Sr. Batle no ens coneix. Si, 
professionals, però de la defensa dels consumidors i usuaris, però no professionals en el sentit de 
cobrar, no cobrem ni un cèntim per venir a fer aquesta feina, no cobrem ni un cèntim per fer cap feina 
de defensa dels usuaris i consumidors de Balears. Segona. Per lo tant, per tant, La Defensa, amb un 
acord urgent, près avui en la seva Junta Directiva, anuncia la seva renuncia a intervenir als propers 
plenaris, fins que no canviï el format imposat, en concret pel Reglament. Trobarem altre forma de 
defensar als consumidors i usuaris de ciutat. Si ho volen fer correctament Sr. Batle de Palma, canviïn el 
Reglament, així no, amb un acord no val, no es pot un acord de Portaveus canviar un Reglament, amb 
aquesta cosa no juguem. Gràcies.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Bernat, molt amable. Té la paraula Don Jaume Amengual, en representació de 
l’Associació de Veïns Vogar i Ciar del Molinar, i en nom de la Plataforma Salvem el Molinar.” 
 
Sr. Amengual, representant de l’Associació de Veïns Vogar i Ciar del Molinar i en nom de la Plataforma 
Salvem el Molinar: 
 
“Bon dia a tothom, gràcies Sr. Batle. Parlaré en representació de la Plataforma Salvem el Molinar, GOB, 
ARCA, Federació d’Associacions de Veïns de Palma, Associació Vogar i Ciar del Molinar i Amics de la 
Terra, que ens hem unit en la defensa del paisatge i de l’harmonia del Molinar, alarmats per les 
pretensions d’ampliació del seu port. No es poden ni imaginar què fàcil és recollir signatures a favor de 
reduir les dimensions del Port del Molinar. Tan sols sortint dues horetes els diumenges, ja hem replegat 
a prop de 10.000. Quan signen ho tenen clar. Ciutadanes i ciutadans que venen a passejar, des de Palma 
o des de qualsevol altre indret, rebutgen qualsevol ampliació, tot i que estan d’acord en la millora de la 
infraestructura actual, és un clam, Al Molinar Port Petit! Aquesta afluència de gent tant diversa, que ve 
al barri a fer una passejada sana, aprofita l’únic lloc de Palma on es poden fer un parell, mallorquí, de 
kilòmetres a vorera de mar, amb poc trànsit i una vista privilegiada, de cap manera hem de permetre 
que s’espenyi, que es perdi i que es faci malbé. Ja que hem aconseguit, entre els responsables polítics, 
vostès, i la ciutadania, mantenir una barriada amb aquest encant, hem de lluitar per conservar-la. Els 
responsables del manteniment i explotació del port del Molinar, durant els darrers 10-15 anys han 
deixat de complir amb les seves obligacions de manteniment de les instal·lacions i petites millores, l’han 
deixat d’estimar! En contra del que diu el seu lema, i l’han deixat morir, que fa pena només mirar-ho. 
Han permès la degradació de tot i fa uns mesos presenten un projecte ofensiu, destructiu i avassallador, 
amb l’excusa de que així salven la seva institució, que té molta història. Quina bogeria! Quin desgavell és 
aquest? Fa uns dies ens reunirem amb l’Autoritat Portuària, i les conclusions que es va treure, és que 
l’única demanda que existeix avui dia a la badia, parlant d’amarraments d’embarcacions, està entre 
eslores d’entre 6 i 10 metres. Perquè volem un port tan gran? El director de l’Autoritat Portuària, també 
va recalcar que per fer la redimensió del projecte presentat, es té que retirar el projecte actual, i tornar 
a començar el tràmit administratiu. Perquè la direcció del club no retira el projecte actual? Tal com va 
demanar en aquesta sala i es va votar per unanimitat el passat plenari. També ens va deixar clar, a 
l’Autoritat Portuària, que es pot fer una concessió extraordinària, no fa falta sigui fins el 2018, si es 
demostra que la direcció del club està treballant amb una elaboració de la documentació correcte. El 
Port del Molinar té futur! Si es pensa amb sensibilitat, cultura i amor per la història i el seu entorn. Si es 
pensa amb criteris de doblers i més doblers és la ruïna, la destrucció i equivocar-se com sempre. Volem 
deixar clar, que no volem matar el club marítim. No tenim cap intenció. Durant 90 anys s’ha compartit el 
barri amb un club privat. Allò que mata la institució i desperta el rebuig de qui estima El Molinar, i el 
volem augmentar entre dos, quatre i set vegades les seves dimensions. Perquè el Molinar té una escala 
petita i harmònica, i per tot això s’ha de mantenir. La postal històrica del Club Marítim Molinar, s’ha de 
conservar, amb els seus edificis i el seu mirall d’aigua. Hem de pensar també, que és un dels ports més 
antics de Balears, i per tant, un actiu important que mereix ser conservat. Ben conservat! No com està 
ara. I a més, si volem diversificar la nostra oferta turística, hem de ser més originals, i oferir, com fan a 
altres indrets d’Europa, concretament al nord, conservar els ports petits com el nostre del Molinar, una 
idea que té molt d’èxit. Desenvolupant activitats relacionades amb la mar i amb les nostres antigues 
tradicions, fer barques, mantenir-les, sortides a pescar amb embarcacions tradicionals, tallers de 
manteniment d’embarcacions, que podrien gaudir tant turistes com residents, i beneficiar-se els socis. 
Si! Necessitem un port petit de veritat, però amb consens, amb consens de la Direcció i de la ciutadania, 
i de la Plataforma, per a conservar la nostra estampa i treure el redimensionament, precisament d’això, 
de la conservació. I antes d’acabar la meva intervenció, voldria fer una pregunta al Consistori, perquè 
s’ha aturat el Passeig Còsmic, en el Passeig del Molinar per part del Consistori? Res més, moltes gràcies i 
bon dia. Moltíssimes gràcies i bon dia.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Moltíssimes gràcies. Molt amable. Moltes gràcies Don Jaume, molt amable per la seva intervenció. I ja 
anem a la darrera intervenció, que és la del Club Marítim Molinar de Llevant, té la paraula Don Bernat 
Busquets Ribas.” 
 
Sr. Busquets Ribas, representant del Club Marítimo Molinar de Levante: 
 
“Bon dia Sr. Batle, Regidors i Regidores. Primer de tot, volem manifestar a aquest Plenari la nostra 
perplexitat, perquè aquests darrers mesos hem pogut comprovar que als grups Socialista i grup MÉS, no 
és cert que els interessi en absolut el projecte del Club Marítim Molinar, només els interessa el benefici 
partidista que en puguin treure d’aquesta polèmica. Així es demostra que només varen voler reunir-se 
amb nosaltres una vegada, i ja fa mesos, que els hem oferit xerrar del projecte sempre que volguessin, 
que els hem recordat la disponibilitat i no han tingut el més mínim interès en fer-ho. Per què no han 
volgut xerrar amb nosaltres? Per què estan especulant amb el pas del temps quan saben que ens queda 
molt poc per a perdre la concessió? I en segon lloc, només volem recordar que estam fent feina en la 
redimensió del club, que presentarem aquesta redimensió a les autoritats competents, i seguirem el 
procediment establert com hem fet sempre fins ara. Una cosa més, les famílies i els socis del Club 
Marítim Molinar, estam units, units més que mai, i arribarem a bon port, costi lo que costi. Moltes 
gràcies.” 

 
43.  Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a la remodelació del Club Marítim 

Molinar de Llevant (171/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, molt amable. Molt bé idò una vegada acabades les intervencions, comencem, segons el 
nou acord, pel punt 43 precisament, per la proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la 
remodelació del Club Marítim del Molinar. Hi ha sentit del vot, jo no sé si hi ha intervencions, o podem 
donar per reproduïda la. Per lo tant, donem per reproduïda.” 
 
Sra. Garví Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Batle, si li sembla fem, intervenim.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Volen intervenir? Si. Quan vostè vulgui idò.” 
 
Sra. Garví Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“La nostra proposta era molt clara, la varem dur a Comissió, i ve en la línea d’intentar pues això, trobar 
els punts, o cercar els punts de trobada de tots els grups polítics, perquè s’estan fent acords importants 
en aquesta Plenari, però que no tenen una continuïtat després en com arriba a la ciutadania. Fa un mes 
precisament ens varem assabentar, de que a pesar de que el Plenari havia sol·licitat la retirada, i l’acord 
unànime de la retirada del projecte, la Junta Directiva proposava fer-lo mitjançant una modificació. La 
proposta del grup nostre, en definitiva no té més que veure, que si és el cas, que si efectivament 
administrativament tenen aquest camí, que abans de fer això, que donem les passes adequades, i que 
es presenti públicament, en els diferents grups polítics, a les entitats ciutadanes, de tal manera que 
abans de començar de nou amb una tramitació, o amb la continuació d’una tramitació, amb un projecte 
modificat, evitem totes les repercussions que ha tingut aquest primer projecte. Amb això hi havia un 
acord unànime, i crec que en aquest sentit, anem pel bon camí, però si que en tenim que tenir, no tan 
sols la unanimitat del Plenari, sinó que això arribi a la barriada que segueix, com se veu, Plenari tras 
Plenari, amb moltes inquietuds, precisament per aquells desencontres. La veu de l’Ajuntament ha 
d’esser clara, i ha d’esser unànime. I per tant jo crec que és una exigència, que aquesta modificació 
pugui esser pública, molt abans de que comenci cap modificació. A mi m’agradaria fer, res, només una 
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lectura de 15 segons, en referència a opinions que manifestes gent, segurament també afectada per tot 
això. I diu així, en aquesta ciutat i en aquesta illa en general, ja tenim una llarga història d’atemptats 
paisatgístics, provocats sempre per la avidesa insaciable, de benefici econòmic immediat, que parlàvem, 
o que hem parlat moltes vegades. Distribuïts per tota la costa, col·leccionem exemples, gairebé ja 
irreversibles, de les conseqüències d’aquesta manera d’actuar, però precisament per això, hauríem ja 
d’haver-ne après dels errors, i no perpetuar aquesta política de terra cremada. L’encant del Molinar, 
surt precisament, d’haver estat al marge fins ara de tota aquesta especulació, d’haver conservat un 
equilibri, entre l’ús intensiu del seu passeig, i l’escala de la barriada. Però clar, això és precisament el 
que ho fa golós, de la mateixa manera que la bellesa de la costa de Mallorca, en tants de casos, en lloc 
d’esser la seva salvació, va significar la seva condemna, en mans de interessos particulars, i sovint en la 
complicitat de la administració, administració que crec que en aquests moments està unida, per a 
intentar evitar aquest desgavell. Per tant no seria hora ja de començar a fer les coses bé? D’entendre 
que la ciutat és de tots, i que la seva bellesa no ha de provocar les ganes d’explotar-la, sinó de gaudir-la i 
conservar-la, de mantenir precisament tot allò que ens fa ganes de viure-hi. Per tant jo crec que entre 
tots hem d’aconseguir això, i Sr. Batle, hem de fer molta força, molta força.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Garvi. Podem donar per. Si, Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, no, jo simplement remarcar un parell d’aspectes, la retirada del projecte, s’hauria d’haver produït ja, 
no entenem perquè no es produeix, tornem a remarcar el nostre compromís amb un port del Molinar de 
Llevant, a escala petita, harmònica, és un actiu a conservar aquest port petit, qualsevol tipus d’actuació 
que s’hagi de fer allà, s’ha de fer com s’ha dit molt bé aquí, amb sensibilitat amb cultura amb amor, i 
sobretot lo que necessita el port del Molinar, i l’horitzó cap a on hauria d’anar el port del Molinar, és cap 
a que fos un referent en quant a posar en valor la cultura marinera, que encara queda en el barri, un 
Club viu, social, on es facin tallers de diferents oficis mariners, on es puguin fer sortides a pescar, on 
realment posem en valor aquesta cultura marinera, aquest és el futur d’aquest, això és lo que pot fer 
viable el Club Marítim del Molinar. Evidentment aquí es necessitarà suport de l’administració, comptar 
amb l’actual Club, perquè volem que tingui vida aquest Club, i que segueixi ... aquesta vida a la barriada 
del Molinar, i simplement refermar el compromís de MÉS per Palma, en tots aquests, en tots aquests 
principis. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, molt breument. Gràcies Sr. Batle. Bueno, l’única postura de l’Ajuntament és dir bueno, Senyors de 
MÉS i, hauríem d’avisar a l’hora de dir si volen sentit del vot o volen debat, perquè llavors demanen 
sentit del vot, i després fan un vertader desplegament d’arguments. No? Llavors, crec que estaria millor 
dir, pues volem un debat. La qüestió és, la postura de l’Ajuntament és unànime, sempre hem parlat de 
redimensió del projecte, hem parlat de consens social, i hem parlat de que seria molt bo per aquest 
port, pues que fossin els socis, els que tinguessin la gestió a futur. A partir d’aquí s’està fent feina. Avui 
arribem a un altre transacció, és a dir, escolti, li diem a la Junta de socis del port, que presentin 
públicament la nova proposta, estam a l’espera, i esperem que tot coincideixi amb els paràmetres que 
hem parlat, i hem acordat fins ara. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Valls. Continuem idò, bé donem per reproduïda la votació. No? Era unanimitat pels 
punts 1 i 2, hi havia una transaccional. Molt bé.” 
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Dictamen favorable  per la Comissió d’Urbanisme 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta a la Junta Directiva del Club Marítim El Molinar de Llevant, 
en la recerca del consens, a que abans d’enregistrar cap projecte modificat per continuar 
amb la seva tramitació, presenti la nova proposta públicament, a tots els grups municipals, i 
a les diferents entitats i plataformes ciutadanes. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a la Junta Directiva del Club Marítim El Molinar de Llevant a 
que la nova proposta tingui en compte un Club Marítim amb criteris de seguretat, 
sostenibilitat i dimensions adequades al barri”. 
 
S’APROVA per unanimitat amb la redacció transaccional del punt 2 segons dictamen de la 
Comissió d’Urbanisme. 
 
40.  Proposició conjunta dels Grups municipals PSIB-PSOE i MÉS sobre ciutat lliure de 

desnonaments (168/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem idò en el punt 40. També era sentit del vot, era la proposició conjunta del grup municipal PSIB-
PSOE I MÉS, sobre la ciutat lliure de desnonaments. Hi ha intervencions també? Sentit del vot, molt bé.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Bé, felicitar-nos per haver arribat a un acord, considerem que era una qüestió que no havia de passar, i 
aquest acord entenc que fa que Palma Habitada, no iniciarà cap procés de desnonament. Simplement, 
donar-nos l’enhorabona, i també donar les gràcies a la Plataforma per la feina que fa.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Don Toni. Y si, cuando Usted quiera. Sra. Abraham, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Si, gracias Sr. Alcalde. Únicamente comentar, una vez más dar gracias a todos, al Equipo de Gobierno, 
por haber aceptado la propuesta, y también a la Plataforma por todo el trabajo que hace, día si día 
también, por intentar dar solución a este tema tan grave. Es verdad que hoy hemos llegado a un 
acuerdo, pero eso no quita que tengamos que seguir trabajando, desde el consenso, desde el diálogo, 
para dar soluciones al tema de los desahucios. Y hay una asignatura pendiente que tenemos que 
empezar a trabajar, hemos empezado pero yo creo que queda mucho por hacer, ya hablaba la 
Plataforma de Afectados por la Hipoteca, y es el tema de trabajar en una línea de implantar políticas 
sociales en materia de vivienda, todo lo que es el tema de alquileres sociales. Es verdad que hemos 
empezado, pero no basta, y toda la poca vivienda que tenemos en tema de alquiler social, no basta para 
la demanda que tenemos en nuestra ciudad. Por eso es un tema pendiente, en el que tenemos que 
seguir trabajando, y que esperemos que Gobierno y oposición podamos seguir llegando a acuerdos en 
este tema. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, muchísimas gracias Sra. Abraham. ¿No? Pues muchísimas gracias, y me alegro extraordinariamente 
como siempre, que en estos puntos la unanimidad sea posible, creo que es el único camino, y por lo 
tanto, de verdad.” 
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Dictamen  favorable per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“El ple de l’Ajuntament de Palma insta al Patronat Municipal de l’Habitatge a no deixar cap 
usuari del programa Palma Habitada sense habitatge quan es comprovi la impossibilitat real 
de fer front el pagament del lloguer per causes econòmiques”  
 
S’APROVA per unanimitat amb la redacció transaccional de la Comissió d’Urbanisme. 
 

21.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la prostitució 
(862/2013). 

 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta TRANSACCIONAL: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta l’equip de govern a continuar fent feina des de la 
XDPEP per tal de donar continuïtat  a la feina coordinada entre l’Ajuntament, les Entitats, 
l’Institut Balear de la Dona i Delegació de Govern formalitzant un instrument que protocolitzi 
la feina que es realitza. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de Govern a fer especial atenció a la 
persecució de la trata i altres formes d’explotació sexual des de la feina coordinada amb les 
administracions competents. 
 
41. Proposició del Grup municipal MÉS relativa a salvar el comerç emblemàtic (169/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pasamos al punto 41, había sentit del vot. También hay alguna. Si.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Punt 41, no és vera? Comerç emblemàtic.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Estamos, proposició del grup municipal. Si, del comerç emblemàtic, si.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Me permet una qüestió d’ordre?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“No, només és que hem presentat una alternativa, perquè no varem tenir connexió ahir, era el sentit de 
que varem parlar i que per tant per transaccionar perdoneu, però era una qüestió d’ordre. Només això. 
Transaccionem no presentat.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si, jo simplement, evidentment com a sentit del vot, volia cridar l’atenció del Consistori damunt aquest 
fet. Enguany 2014, s’extingeixen les rendes antigues de locals comercials. Això pot significar, això pot 
significar el tancament de moltíssims de petits comerços emblemàtics, històrics de la ciutat. De fet, la 
dinàmica aquesta ja ha començat, ja n’hi ha alguns que han tancat, alguns que han anunciat 
tancaments, i pot esser un autèntic cop mortal per la història i el patrimoni d’aquesta ciutat. Jo vull que 
tots com a Consistori, agafem consciència d’això. El Bar Milan ja ha tancat, una espardenyeria a Santa 
Catalina La Dama de Elche també, té més de 50 anys, també l’octubre tanca, el Líric, el Líric també he 
sabut que pot tancar, per l’extinció aquesta de la LAU, això pot esser un autèntic cop mortal per a 
moltíssims d’establiments que tots estimem, que formen part de la ciutat, de la història d’aquesta 
ciutat, i que l’escenari que podem tenir, si no fem res, pot esser realment de que Palma perdrà, i perdrà 
moltíssim en, com a ciutat històrica, comercial, amb un patrimoni que és el que ens fa diferents, lo que 
atorga personalitat a la ciutat, inclús lo que ens fa atractius a nivell turístic, inclús això que el Sr. Gijón 
també hauria d’estar preocupat per això, i evidentment tot el Consistori. Per tant, nosaltres lo que hem 
proposat dins la nostra moció, és tota una sèrie de propostes que ja s’estan aplicant a Barcelona, 
l’Ajuntament de Barcelona s’ha posat en marxa amb aquest tema, per salvaguardar el màxim de lo que 
puguem d’aquest patrimoni, Pla d’incentius, ajudes, subvencions, catalogació de bens mobles, 
immobles, d’activitats, evidentment lo primer que s’ha de fer és fer un registre d’aquests comerços. Les 
patronals dels comerços han fet feina en aquest sentit, per tant accedir a una relació d’aquests 
comerços pot esser fàcil. Als plecs de nivell tècnic, s’ha d’establir que és lo que realment considerem 
finalment emblemàtic, però ens hem de posar en marxa i ja, amb urgència perquè ens arrisquem a 
perdre molt, moltíssim, i això és una qüestió que jo, evidentment s’ha arribat a aquesta alternativa, no 
s’han assumit les nostres propostes que són les mateixes que estan aplicant a Barcelona. El Sr. Valls diu 
que se les vol estudiar una mica, evidentment en tal de que ens posem en marxa, assumim aquesta, això 
com a transacció, però ens hem de posar en marxa, perquè no podem assistir impassibles, en el 
desmantellament d’una part important de la nostra història, com a ciutat comercial, i com a ciutat 
patrimonial i històrica, que som i que volem  seguir essent.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Qualque intervenció més? Molt bé, idò passem idò al punt. Ah 
si, perdón. Pues Sra. Pulido, perdone, no la havia reparat.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“No me había visto. No, gracias, muy brevemente. Únicamente pues también en el sentido de las 
palabras del Sr. Verger, que esta es casi la última oportunidad para que las ciudades con historia y 
patrimonio, tenemos para salvaguardar determinados comercios, no ya solo por la amenaza de que 
acaba la prorroga forzosa de la Ley de Arrendamientos Urbanos, sino también por otra amenaza, que 
esto lo vivimos en cuanto salimos de Palma y también en Palma, que las ciudades se están uniformando 
y homogeneizando, porque da igual en que ciudad estemos, todas son iguales, todas son las mismas 
tiendas, las mismas franquicias. Creo que vale la pena hacer un esfuerzo, para que, conservando el 
comercio emblemático, tengamos también un punto de distinción, con respecto a otras ciudades, y 
sigamos conservando la personalidad que bueno, que da cohesión y que hace que seamos una ciudad 
diferente a las demás.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Pulido, muy amable. Si, Sr. Valls” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“No, yo simplemente decir que el sentido de la transacción, es remitirnos a reunirnos con los miembros 
representantes de los grupos municipales, para poder estudiar con un poco más de solvencia este tema 
que se propone. Decir que no hemos tenido ninguna petición de ninguna asociación, de ningún 
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particular, en este sentido. En principio la propuesta nos parece digna de estudio, pero al mismo tiempo 
saber que se proponen cuestiones, que son de tipo legal, a instancias al Estado, que nosotros 
consideramos que esto pues no es el camino. Pero lo que podamos hacer desde el punto de vista 
municipal, pues lo estudiaremos y lo pondremos en práctica.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien, muchas gracias pues.” 

 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a promoure, sense dilació, 
reunions amb el representants dels grups municipals per tal d’estudiar juntament amb 
tècnics de les àrees d’Urbanisme, Cultura, Hisenda i Comerç mesures que puguin ajudar al 
manteniment d’establiments emblemàtics de Palma que donen caràcter singular a la nostra 
Ciutat”. 
 
26.  Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a retirar l’amiant de les escoles i instituts 

públics (165/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Entonces pasamos ya al punto 26. Proposición del grupo municipal MÉS, relativa a retirar l’amiant de 
les escoles i instituts públics. Hi havia una, també hi havia unanimitat. Podem donar per reproduïda?” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, no, simplement sentit del vot.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sentit del vot, exacte.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Ja que ha vingut aquesta gent de l’Amipa de Es Pont, simplement llegir en veu alta l’acord en el qual 
s’ha arribat. El Plenari de l’Ajuntament, insta a la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitat, a que 
finalitzi el Pla de retirada de fibrociment, que està elaborant des de principi d’any, el doni a conèixer 
públicament, i l’executi, seguint una calendarització el més aviat possible. Jo suposo Sr. Batle, un minut, 
suposo Sr. Batle que no li haurà fet gràcia, que li hagin deixat damunt la taula, un tros d’uralita. Però 
menys gràcia li fa en els pares i mares, que cada dia tenen als seus fills, a escoles que estan farcides 
d’uralita. Com entenem que aquesta uralita fa molt de temps que està a les escoles, és una qüestió de 
responsabilitat, tant d’uns com dels altres, a que no sigui una qüestió partidista, sinó que sigui una 
qüestió d’Ajuntament, de Consistori. I sobretot que a part de les matèries que es puguin donar a 
l’escola, sobretot allà on es donen les matèries a l’edifici, estigui en les millors condicions possibles. Jo 
crec que aquest ha d’esser un compromís de tothom, i sobretot també compartir l’agraïment a que 
aquesta proposta, presentada per MÉS, hagi sortit endavant. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Té la paraula el Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
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“Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El PSOE vol intervenir? No? Si? Sra. González, cuando usted quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias. Bueno, por nuestra parte damos apoyo a la propuesta, y bueno en el debate que hubo en la 
Comisión, parece que teníamos algo en común, o que la propuesta que hacía el Partido Popular. 
Reconociendo que hay trabajo hecho, y se tiene voluntad de hacerlo, lo que si es de lamentar que tenga 
que estar viniendo este tema, que ya se trató el año pasado, y que incluso había un acuerdo de Pleno, y 
que no se arregle con la celeridad necesaria. Más allá de eso, daremos apoyo a que se tomen todas las 
medidas, y que se tenga en cuenta la peligrosidad de esta situación, y la necesidad de tomar medidas. 
Más allá que sabemos que es competencia del Govern Balear, y no del Ayuntamiento. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Sr. Sansó, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies. Bé, per una part me n’alegro que haguem arribat tots a una transaccional. Però si que 
m’agradaria deixar constància en acta, i sobretot per no crear alarma innecessària, que hi ha un informe 
que tenim aquest Equip de Govern, en el Departament d’Infraestructures, fet per professionals de 
l’empresa que dur el manteniment de les escoles, que diu que la uralita que hi ha en el Col·legi de 
Palma, no és perillós. Aleshores m’agradaria deixar-ho clar, tot això no és óbice perquè es pugui retirar, 
de fet estam elaborant un catàleg de tota la uralita que hi pugui haver, no només vista sinó la que està 
enterrada, i per això hem arribat en aquesta transaccional. Y Sra. Maribel, solo decirle que la Uralita no 
está puesta desde esta legislatura. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies, idò perfecte.” 

 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Plenari de l’Ajuntament insta a la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats del 
Govern de les Illes Balears a que finalitzi el pla de retirada de fibrocement que està elaborant  
des de principis d’any, el doni a conèixer públicament i l’executi seguint una calendarització 
al més aviat possible”. 
 
ES TRACTEN CONJUNTAMENT ELS PUNTS 29, 30 i 45 
29. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als problemes laborals i del servei de 

Biblioteques municipals (197/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“En el punt 29 me diuen que també s’ha transaccionat, per lo tant si ho hi ha cap intervenció, podem 
donar per unanimitat. Passem en el punt 30, proposició del grup municipal, relativa a apostem 
fermament per la lectura pública. Don Toni.” 
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Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. En Borges s’imaginava el paradís com a una espècie de gran biblioteca. Que 
són les biblioteques per a Palma? Les biblioteques per a Palma són sobretot un indicador d’intel·ligència 
col·lectiva, són una font de matèria gris, i sobretot són un element de prosperitat compartida. Deia 
n’Emili Darder, que només la cultura feia ciutadans lliures, i aquestes biblioteques municipals públiques, 
també són un oasi de llibertat. A l’any 2007, la gestió de les biblioteques per part de la Sra. Catalina Cirer 
i el Sr. Araújo, era un autèntic desgavell Sr. Gilet. La legislatura passada, amb una feina continuada, amb 
una feina, seguint criteris tècnics, i sobretot amb una feina d’excel·lència, per arribar a uns estàndards 
de qualitat europeus, es va duplicar el nombre de persones usuàries de les biblioteques, passant de 
143.000 a 289.000 usuaris, més d’un 100%. Es varen tancar biblioteques obsoletes, i es van obrir de 
noves, com la de Son Gotleu, Josep Maria Llompart, i Joan Alcover, que tenen uns estàndards de qualitat 
elevats, i un ampli horari d’atenció. El nombre de préstecs Sr. Gilet, del 2007 al 2011, va passar de 
30.106 a 81.109, un 169% d’increment. Biblioteques climatitzades, de 9 biblioteques climatitzades a 24 
biblioteques climatitzades. Tema Wi-Fi, en el 2007, no hi havia cap biblioteca amb connexió, en el 2011, 
vostè es va trobar amb totes les biblioteques amb connexió de Wi-Fi. 28 ordinadors hi havia el 2007, de 
segona mà, reciclats de l’IMI, el 2011 vostè es va trobar 49 ordinadors nous. I així podríem seguir dient 
que en el 2007-2011, es va donar un gran impuls a les biblioteques municipals. Que ha passat? Ha passat 
que no hi ha hagut una continuïtat d’aquesta feina, i el balanç torna a esser pobre. Després de tres anys 
de gestió del Partit Popular, un altre vegada tornem a tenir indicadors negatius. Com quins? Que pot dir 
vostè del seu balanç? Que ha tancat cinc biblioteques. Que per exemple la biblioteca de Cort ha passat, 
del 2011 de 40.000 visitants a 29.000 visitants. Que per exemple, per exemple Sr. Gilet, on abans hi 
havia, a la xarxa de biblioteques 330.000 usuaris el 2011, ara hi ha 328.000, una davallada de 2.000 
usuaris. Indicadors negatius, retallades en el tema del fons de llibres, de publicacions. Una dada, en el 
Palau de Congressos es destinen cada mes 480.000 euros, cada mes. El símbol de la cultura que és un 
llibre, aquest Ajuntament li dedica en tota la partida del 2014, 21.800 euros. Aquests són els contrastos 
que ens diuen que urgentment s’han d’invertir les prioritats, perquè en el final la política municipal de 
foment de lectura, la política municipal de la biblioteca pública, és la més democràtica de les polítiques 
culturals. I sobretot, i sobretot té un eix que és indispensable en contra de la crisi, que és el tema de que 
les biblioteques públiques són també igualtat d’oportunitats. Nosaltres que li demanem Sr. Gilet? A part 
de les propostes traslladades pels treballadors, li demanem que s’hi dediqui, i que faci una feina 
continuada, i que segueixi els criteris tècnics, però sobretot que s’hi dediqui, que s’hi dediqui, i que tot 
aquest camí que va començar el 2007, pugui seguir en aquesta legislatura. Actualment ens trobem amb 
les dades, amb els paràmetres, vull dir nosaltres haguéssim entès decisions de tancar segons quines 
biblioteques, però amb alternatives, i aquí és lo que ha faltat, han faltat les alternatives. I aquesta 
moció, aquesta proposició, vol esser un impuls cap a unes polítiques claus per a la ciutat, que són les 
polítiques culturals, que són les polítiques de biblioteques municipals. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Gilet, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, yo creo que después de tres años de ejercicio de gobierno, creo poder 
afirmar que las propuestas que Ustedes presentan, pues la mayoría de veces se encuentran por mi 
parte, voluntad de diálogo y de acuerdo.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Es tractava conjuntament amb el número 29 i 30, i per lo tant també la intervenció correspon en el 
PSOE. Por lo tanto, perdón Sr. Navarro. Sra. González, cuando usted quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
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“Si, disculpe, también habíamos solicitado que la comparecencia, puesto que era del mismo tema, se 
tratara toda conjuntamente, la comparecencia que habíamos pedido del Regidor, con el tema.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“¿Perdón, se tratara?” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Conjuntamente la comparecencia también, que es el punto.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ah muy bien, pues perfecto, pues entonces veo que esto son 5 minutos de MÉS, 5 minutos del PSOE y 5 
minutos del Equipo de Gobierno. 3, 3, y 3, esto es lo pactado, según me dicen. ¿Ustedes quieren más 
tiempo?” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“No, no, no, no, no, no” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Lo digo porque vamos también a tratar conjuntamente la comparecencia.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Si, si, si, si, si,  pero que simplemente” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien 10 minutos para él. En cualquier caso, utilice el tiempo que necesite.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Vale, vale, no seré breve, porque bueno, por nuestra parte la propuesta que llevábamos, que se había 
llevado de urgencia a la Comisión, era motivada por la situación de conflicto que había surgido de 
manera urgente y imprevista en, con los trabajadores de bibliotecas. En primer lugar pues, nos 
alegramos de haber podido llegar a una transaccional conjunta, votada por unanimidad, para que se 
resuelva lo antes posible el conflicto que se había generado, y en segundo lugar pues hacer hincapié, 
tanto con la motivación de la comparencia, como de las dos proposiciones que estamos debatiendo, la 
necesidad de que el Equipo de Gobierno, tome las medidas necesarias, para que el servicio de 
bibliotecas sea el que esta ciudad necesita y se merece. El balance que tenemos hasta ahora, no es 
desde luego todo lo positivo que el Regidor pretende, o manifiesta que es. Las bibliotecas han perdido 
usuarios, han perdido espacios, no se están llevando a cabo todos los trabajos que serían necesarios, 
tanto en lo relativo al mantenimiento y a la conservación del patrimonio, como también a tomar las 
medidas necesarias, para que sean un servicio de calidad adecuado también a los tiempos que corren, y 
a la ciudad en la que vivimos. Por lo tanto, queremos que el Regidor, tanto nos explique cuales son sus 
planes, como que también haga una revisión, y sobretodo escuche a los trabajadores, y escuche a los 
técnicos que realmente son los que saben de este tema, y consigamos tener en esta legislatura, si es 
posible, el servicio de bibliotecas que es necesario. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sra. González. Sr. Gilet.” 
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Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, pues como comentaba antes, después de 3 años de ejercicio de 
gobierno, creo poder afirmar que las propuestas que Ustedes presentan, pues la mayoría de veces 
encuentran por mi parte tanto voluntad de diálogo, como voluntad de acuerdo. Y hay ejemplos varios, 
hoy uno con la transaccional que hemos acordado con respecto a la proposición del PSIB-PSOE. Ahora 
bien, respecto al grupo MÉS, ante esta desarrollada y extensa propuesta, presentada de urgencia, y a 
última hora, he de reconocer que una vez leída con atención, pues no dudé en concluir que se trataba 
de una proposición guiada, por una intención sospechosa y siendo benévolos en la utilización del 
lenguaje, diría y completaría que engañosa. Con esta propuesta presentada de urgencia y a última hora, 
Ustedes han sobrepasado uno de los pocos límites que para mí tiene el diálogo, y es la demagogia. Su 
propuesta intenta trasladar una visión manipulada de la situación, una imagen engañosa, lo cual no deja 
de ser contradictorio, con alguna de sus afirmaciones. Si la causa que le llevó a presentar 11 acuerdos 
diferentes, en una única proposición, fuera verdadera y recta, estudiada y desarrollada desde una sana 
intención, justa en definitiva, estoy convencido de que la hubieran presentado con otras formas, una 
cuestión siempre tan importante en el que es nuestro oficio político. Y por tanto explicado el sentido 
crítico de mi intervención, y por tanto el posicionamiento político que adoptaremos, ante la proposición 
del grupo MÉS, entremos en materia. En la pasada Comisión de Pleno, tuve oportunidad de responder 
detalladamente, punto por punto a su propuesta, quedando patente que hay una respuesta y una 
alternativa contundente, a esa visión devastadora de lo que pretenden trasladar a la opinión pública. En 
el acta quedan escritas las correspondientes y extensas explicaciones, que Ustedes ya conocen, y que 
están a disposición de quien quiera leerlas en el acta del pasado viernes. Alguna de ellas, en mi 
intervención tendré oportunidad de recordarlas. Este Equipo de Gobierno, ha puesto orden en muchos 
departamentos, y muchas áreas municipales, y entre ellas también la red de bibliotecas. Y eso sucedió 
en febrero del 2012. La reordenación de la red de bibliotecas, acometida en febrero del 2012, se 
sostiene por el acuerdo con los representantes de bibliotecas, vigente y refrendado en un acuerdo de 
Junta de Gobierno, en esta misma legislatura. Este documento escrito, supuso adaptar el servicio a la 
realidad del número de auxiliares, y ayudantes de bibliotecas. Su decisión, populista, electoralista 
quizás, de abrir bibliotecas sin dotar del personal suficiente, exigía adaptar la realidad al servicio. Y eso 
fue lo que hicimos, adaptar la realidad del personal laboral, al servicio público que desarrollan. También 
ampliamos el servicio público, con horarios continuados y estables, tanto en las bibliotecas de zona 
como en las de barriada. Es decir, mejoramos la prestación que desarrollan las bibliotecas municipales, a 
favor del acceso a la cultura por parte de los ciudadanos, reforzando y mejorando el servicio en las 
bibliotecas más concurridas, las de zona. Y ordenando un horario, que hasta entonces era deslavazado, 
en lo que eran las bibliotecas de barriada. Es decir, nosotros apostamos y lo seguimos haciendo, por una 
biblioteca de servicios, y no por salas de estudio o lecturas de prensa, siguiendo así las recomendaciones 
y los criterios internacionales. También se adaptaron los horarios a la normativa vigente en materia 
laboral, se reubicó el personal, donde antes había un bibliotecario, con Ustedes, para atender una media 
de 70 usuarios, nosotros pusimos 2, 2 por la mañana y 2 por la tarde. El mismo acuerdo supone que los 
trabajadores de bibliotecas se organizan en tres horarios diferenciados, y en los tres horarios 
diferenciados se contempla la compensación de horas, por la singularidad y la particularidad del puesto 
de trabajo. El acuerdo vigente se ha aplicado con normalidad, hasta que ha saltado a la opinión pública, 
la negociación que afecta a una serie de sábados del año. Esto, en estos años, he recorrido Sra. 
González, la totalidad de cada una de las bibliotecas municipales, todas y cada una de ellas, conociendo 
de primera mano las sensaciones del personal, y comprobando el estado de los inmuebles, así como 
escuchando y tomando decisiones convenientes para el mejor funcionamiento del servicio. El pasado 
viernes, me reuní en asamblea por segunda vez en dos años, con el personal de bibliotecas, escuchando 
sus opiniones, y teniendo la oportunidad de explicarme, y de responder a sus preguntas. Como saben y 
conocen, el negociado de Cultura tiene distintos funcionarios en régimen especial, Teatros, Castillo de 
Bellver, espectáculos, bibliotecarios, y atendiendo la justa consideración de un departamento 
fundamental, a razón del servicio finalista, que realiza muy satisfactoriamente, gracias en gran parte a la 
vocación dedicada y esforzada, hace meses que solicité de oficio la colaboración del área competente de 
Función Pública, para trabajar coordinadamente en un Plan Director, que ofreciera al departamento la 
estabilidad necesaria, para poder realizar su cometido profesional, con un horizonte definido y cierto. 
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Esta es la causa del debate, por tanto, bienvenido sea, bienvenido sea este debate que reafirma ahora 
públicamente, aquella intención, iniciativa de hace meses, si este debate sirve, lógicamente que servirá, 
para avanzar en el acuerdo deseado por ambas partes, sin otra estrategia por mi parte, ni por la de este 
grupo, que la de mejorar el servicio a nuestros ciudadanos, ofreciendo a los trabajadores un horizonte 
laboral y cierto, y estable, en el cumplimiento siempre de la normativa aplicable. Ustedes me dirán, 
bueno, Ustedes aquí ha explicado, yo he explicado el sentido y el motivo a la ciudadanía, de porque 
estamos debatiendo esto, es un conflicto fundamentado en la negociación de una serie de horas, que 
afectan a una serie de sábados del año. Ustedes me dirán, bueno, y cuales son sus planes, y ya me dirijo 
un poco a la comparecencia. Bueno, pues nuestros planes, tengo que decir, evidentemente, la 
legislatura pasada se dieron pasos, se dieron pasos importantes, y lo he reconocido muchas veces, y 
esos pasos evidentemente han dado un sentido, y se han mejorado en la relación de hechos que he 
comentado en el principio de mi intervención. Pero por ejemplo, nosotros ahora en breve aprobaremos 
lo que es el Reglamento de uso de las bibliotecas del Ayuntamiento de Palma, el Reglamento que se 
disponía la legislatura pasada, data de 1985, y es el folio que Ustedes pueden ver, el Reglamento que 
nosotros vamos a aprobar, que dará base sólida a lo que será un Plan estratégico, pues atiende 
fundamentalmente a los criterios de carácter internacional, que dicen que la biblioteca, ha de estar 
adaptada a un siglo en el cual el desarrollo de las nuevas tecnologías, es fundamental, un lugar para 
tomar decisiones, y para acercar la cultura de una forma más directa y participativa a la ciudadanía. El 
Reglamento que Ustedes gestionaban, de la forma que Usted ha loado y ha alabado, era una hoja de 
1985, esa fue la modernización que Ustedes adaptaron al Reglamento, y ese es el Reglamento ahora 
mismo en Servicios Jurídicos, que dará, como decía, base sólida y firme para ese Plan estratégico. Plan 
estratégico que seguirá las recomendaciones internacionales, porque nuestras decisiones, nuestra 
apuesta, es por una biblioteca de servicios, y no por salas de estudio, o de lecturas de prensa. Y por eso, 
por eso mismo, la reordenación de febrero del 2012, reforzamos las bibliotecas de zona, donde había un 
bibliotecario para 70 usuarios, ahora hay 2 por la mañana y 2 por la tarde. Eso son las recomendaciones 
internacionales, que nosotros estamos dando cumplimiento. Esas son las bibliotecas del siglo XXI. A 
partir de ahí, hay un Plan estratégico, y lo hay, y le puedo avanzar alguno de ellos, pero para eso 
necesitaba también tener consolidada una figura esencial, que es la de la coordinación de bibliotecas. 
Por una cuestión interna laboral, hasta hace poco tiempo no hemos podido tener consolidada esa 
figura. ¿Y que vamos a hacer en ese Plan estratégico? Pues bueno, pues vamos a tratar evidentemente 
los fondos, no le voy a hablar yo a Usted del fondo Llabrés, ya se lo comenté en la Comisión del Pleno, 
por una cuestión de decoro internacional, y perdón, institucional, no comentaré en que estado nos 
encontramos ese fondo Llabrés, que ahora Ustedes proclaman a los cuatro vientos. Ese fondo Llabrés 
ahora mismo está en mucha mejor condición, que en la que nosotros nos encontramos. Daremos 
tratamiento físico al fondo de La Caixa, seleccionando y catalogando lo que quede, para ponerlo mejor a 
disposición de los usuarios, mejoraremos en la formación de los bibliotecarios, finalizaremos como decía 
el tratamiento del fondo Llabrés. Se priorizará la presentación y el tratamiento del fondo local en Cort, la 
implantación del libro electrónico. Acaso Usted no ha parado a pensar, que en los últimos dos años, la 
introducción del libro digital, necesita evidentemente con ello, una reconversión de ese sistema 
bibliotecario, por el cual Ustedes se guiaban, 1985, un folio, ese era el Reglamento que Ustedes se 
guiaban, 1985. ¿No creen Ustedes que la base por la cual estaban gestionando el sistema bibliotecario, 
estaba anticuada? Nosotros lo estamos modernizando, a pesar de la carestía de los recursos, y lo 
seguiremos haciendo. La formación de los usuarios en nuevas tecnologías, y en el uso de los recursos 
electrónicos. Eso es la biblioteca del siglo XXI, esa biblioteca de servicios, no salas de estudio, ni lecturas 
de prensa. Esa fue la decisión fundamental, por la cual se adoptaron las decisiones, acordadas 
conjuntamente y refrendadas en Junta de Gobierno, en febrero del año 2012. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Gilet. Don Toni quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Moltíssimes gràcies. Vostè Sr. Gilet ha de sabre que la política va acompanyada amb fets i xifres, i això 
és lo que jo li he mostrat. En quant al tema de personal, a la darrera legislatura, es varen aconseguir 
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incorporar a la plantilla dues places d’auxiliar, a més es va crear i es va cobrir per oposició, dues places 
d’ajudant de biblioteques. Es va establir un criteri objectiu de mobilitat interna, i es va aconseguir no 
treure ni una sola persona durant la legislatura, i incorporar-ne de noves. Que ha fet vostè en tres anys? 
Bueno, se li manifesten els treballadors, i sobretot la xifra és que han tancat 5 biblioteques. En quant al 
tema de les biblioteques de zona, xifres Sr. Gilet, Josep Maria Llompart, any 2011, usuaris, 142.000. Anys 
2013, 122.000 usuaris. 20.000 usuaris menys. I menos mal que vostè, que vostè ha reforçat les 
biblioteques de zona. Cort, 40.000 usuaris el 2011, 2013, 29.000 usuaris. Xifres passades pels 
treballadors. Si aquesta és la manera de reforçar les biblioteques de zona, estam ben arreglats. El tema 
del fons Villalonga, que és un tema fàcil per a vostè, i que li agrada xerrar. Fons Llabrés  i Villalonga, si, el 
va encapsar el Partit Popular, la Sra. Catalina Cirer, i el Sr. Rogelio Araújo, era a Sant Jeroni, en una 
biblioteca que s’havia fet expressament, la varen convertir en biblioteca infantil, i varen encapsar el fons 
que s’estava fent malbé. A final de legislatura Sr. Gilet, ho ha de dir, es va trobar una solució 
satisfactòria, que era ocupar la part de salut laboral dels baixos de Cort, que s’havien de traslladar a un 
altre banda. Tothom i estava d’acord, tothom, el Partit Popular també. Vostè ha de dir que va passar 
quan varen arribar vostè, quan vostè va començar a gestionar cultura. No, jo no en tinc ni idea, expliqui 
perquè el fons Llabrés Villalonga, no va anar a la part de salut de Cort, com estava previst, i no digui que 
nosaltres ho teníem damunt capces. Perquè la gestió horrible, la gestió horrible de les biblioteques és la 
del Sr. Araújo, la de la Sra. Catalina Cirer, i la de vostè, que ha continuat amb uns paràmetres, manco 
usuaris, manco usuaris, i manco aposta per la política pública de biblioteques, i aquesta és la realitat, 
vostè me pot mostrar una fulla, me pot dir que som uns manipuladors, que fem partidisme, però en el 
final lo únic que hem fet, lo únic que hem fet duent aquesta proposta, és traslladar les inquietuds dels 
treballadors, traslladar les inquietuds dels treballadors, i no només en qüestions laborals, sinó en tema 
de qualitat, de polítiques actives de foment de lectura, de polítiques de qualitat de biblioteques 
públiques. I en el final el seu balanç quin serà quan acabi aquesta legislatura? Aquesta legislatura en el 
final serà que vostè ha tancat 5 biblioteques, que s’han retallat els doblers en publicacions i en fons de 
llibres, i que també hi ha menys usuaris, i sobretot també hi ha menys usuaris en aquestes biblioteques 
de zona, que vostè tant ha reforçat. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Moltes gràcies. Té la paraula la Sra. González.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Martínez. Sr. Gilet, parece que tiene un Plan y una, un Plan estratégico en mente, 
que nos ha esbozado. Lo que sucede es que la legislatura está ya a más de la mitad, y el balance desde 
luego que podemos hacer a estas alturas, no es en absoluto positivo, como bien se ha expuesto, tanto 
por parte de los trabajadores en su momento, como por mi compañero que acaba de tener la 
intervención. Hay un tema también importante, que es a nivel de recursos laborales, y es la pérdida o la 
no reivindicación del convenio con la Conselleria de Cultura, que tiene por convenio obligación de 
aportar unos auxiliares de biblioteca, a los que parece que se ha renunciado. Usted no ha hecho ninguna 
referencia aquí, si va a luchar y a reivindicar, y a exigir, lo que es de recibo, lo que está firmado por un 
convenio, y lo que toca a esta ciudad, por parte de la Conselleria. Tema que además como Usted bien 
sabe, solucionaría con bastante facilidad, y con bastante eficiencia, la problemática de toda la cuestión 
de los turnos, y todo esto. Entonces, también querríamos que explicara y que asumiera esta 
reivindicación, que es legítima, y que además es que es un derecho que tenemos adquirido por 
convenio, y parece ser que no tiene intención de reivindicarla. Y más allá de eso también, por nuestra 
parte la valoración negativa de la pérdida de espacios, tan necesario en las barriadas, como pueda ser 
por ejemplo el Arenal, una barriada de Palma que además por su situación, no tiene posibilidad de 
acceso a otras bibliotecas, y se ha visto privada de un espacio, de una manera, de un espacio de 
biblioteca de una manera totalmente injustificada, y que no tiene ningún sentido. Entonces todas estas 
cuestiones, querríamos también que las aclarase, que piensa hacer al respecto. Gracias.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Moltes gràcies Sra. González. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Sr. Noguera, vostè me xerra de xifres, jo també li puc donar xifres, jo no sé 
vostè de on treu aquestes xifres, perquè encara a la Regidoria les xifres del darrer any, encara no les 
tenim. Però bé, simplement li donaré una dada, l’any passat varem incrementar nosaltres uns 20.000 
usuaris. Si aquestes xifres que vostè està llegint són de vera, al manco ens trobaríem a la mateixa 
situació que nosaltres varem heretar, perquè són uns percentatges molt similars. Respecte al tancament 
de biblioteques, vostè se recorda Sr. Noguera que varem tancar biblioteques que tenien menys d’un 
usuari diari? Se recorda? Que el motiu va esser tancar biblioteques que tenien menys d’un usuari diari, 
tenir allà una persona treballant 8 hores, per menys d’un usuari diari. És una falta de respecte en 
aquesta persona. Li he dit abans, Fons Llabrés, per una qüestió de decoro institucional, no comentaré en 
quin estat ens varem trobar nosaltres aquest fons, per una qüestió de decoro institucional, i no ho faré, 
per molt que me provoqui. Sra. González, evidentemente, Plan estratégico, nosotros hasta el último día 
vamos a trabajar, independientemente de lo que reste, pero es que la legislatura pasada, a pesar de esa 
loa que ha hecho por parte del Sr. Noguera, a su antecesor, a su compañera de partido, tampoco se hizo 
el Plan estratégico. El Plan estratégico no se hizo, nosotros lo vamos a iniciar. Y lo vamos a iniciar porque 
ya tenemos, y estamos en disposición de hacerlo, una vez aprobado en Servicios Jurídicos, el 
Reglamento del cual he dado cuenta. Esa base sólida, que moderniza el sistema bibliotecario, cuyo 
último Reglamento es de 1985, el hoy vigente. Pero independiente de que nos resten, 9, 10, 12 meses, 
nosotros, nuestra obligación es avanzar. Evidentemente será un reto ambicioso y complicado, pero eso 
a mi particularmente no me supone ningún tipo de esfuerzo. Respecto al convenio con la Conselleria de 
Educación y Cultura, cierto es, nos hemos peleado con ellos, hemos insistido, lo seguiremos haciendo, 
pero encontramos una solución, y la solución fue la que permitía homogeneizar e igualar todos los 
servicios, en este caso en las bibliotecas Ramón Llull, a sus bibliotecas compañeras, las bibliotecas de 
zona, a través de esos Policías de segunda actividad. De todas maneras, seguiré insistiendo, es difícil, lo 
reconocí en la Comisión de Pleno, no lo hemos logrado, pero seguiremos trabajando para el 
cumplimiento de ese convenio, porque los convenios evidentemente están para ser cumplidos. Y por 
último, me reitero otra vez más, la pérdida de espacios, yo sinceramente creo que aquella pérdida de 
espacios, que Ustedes ahora evidentemente vuelven a resucitar, estaba más que justificada, por unos 
hechos fundamentalmente contables, bibliotecas cuyo nivel de usuarios estaba en torno a uno o a tres 
usuarios. En ese afán muy probablemente de abrir bibliotecas, sin hacer un estudio previo de lo que 
significaba abrirla. Nosotros creemos que la biblioteca del siglo XXI, ha de ir y apostar por bibliotecas 
grandes, no por salas de lectura o salas de estudio, y evidentemente nos ha tocado una legislatura 
complicada, pero el Partido Popular no renuncia a abrir bibliotecas, pero bibliotecas que tengan por 
supuesto, un nivel de usuarios mucho más digno que las cifras que he comentado, y que supusieron 
evidentemente la razón de ser del cierre de aquellas bibliotecas, y que permitieron, y que permitieron 
marcar una estrategia política, respecto a nuestra política cultural en materia de bibliotecas, reforzar las 
bibliotecas de zona, mejorar la vida laboral de sus trabajadores, y por tanto el servicio finalista, y por 
tanto el servicio que reciben nuestros ciudadanos.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gilet. Podem passar a votar...” 

 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta a los regidores responsables de las áreas de 
Cultura  y Funció Pública a concluir en el plazo de un mes la negociación del Plan Director del 
Negociado de Cultura, con el fins de definir y establilizar las considicones laborales y la 
mejora del funcionamiento del servicio”. 
 
S’absenta el Sr Batle 12’45h  i es reincorpora a les 12’55h 
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30.  Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a apostem fermament per la lectura 
pública: millorem les biblioteques municipals (196/2014) 

 
Dictamen desfavorable  per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. La Regidoria de Cultura consensuarà de forma immediata amb el personal del Servei de 
Biblioteques l’horari de feina de manera estable i tenir en compte les particularitats del servei. 
Acomplir els acords en matèria de d’horaris i torns de dissabte.  
2. La Regidoria de Cultura elaborarà un pla de Biblioteques i de foment de la lectura que situï 
Palma a l’alçada dels estàndards europeus i tingui el màxim consens polític i tècnic possible. 
Acomplir la legislació autonòmica de biblioteques i patrimoni bibliogràfic.   
3. La Regidoria de Cultura difondrà de manera continuada en el temps els serveis que ofereix la 
Xarxa Municipal de Biblioteques per tal de d’estendre l’accés a la cultura a tota la tota la 
població mitjançant un servei públic, gratuït i democràtic.  
4. La Regidoria de Cultura dotarà de direcció tècnica al Servei de Biblioteques. 
5. La Regidoria de Cultura dotarà de les infraestructures, l’equipament informàtic i personal 
suficients adequats a les biblioteques de zona i de barriades.  
6. La Regidoria de Cultura aturarà les retallades de les partides pressupostàries destinades a 
l’adquisició de llibres, audiovisuals, publicacions periòdiques, activitats, difusió que han 
comportat la pèrdua general d’usuaris l’any 2013. Augmentar progressivament les inversions 
en aquest apartat.  
7. La Regidoria de Cultura atendrà els col·lectius veïnals que demanden al reobertura o la 
millor dotació de les biblioteques de la seva barriada. 
8. La Regidoria de Cultura preservarà el patrimoni bibliogràfic (fons Llabrés, fons antic de La 
Caixa i fons de reserva de Cort) i l’hemeroteca històrica de tota la ciutat de Palma amb 
recursos tècnics i humans adequats per aturar-ne la degradació, dispersió o pèrdua i fer-los 
accessibles als investigadors i a la ciutadania a través de les tecnologies de la informació i del 
coneixement. Estudiar la possibilitat d’arribar a acords amb altres institucions per formar part 
de projectes o plataformes creades.   
9. La Regidoria de Cultura posarà fi a la distorsió que causa en el servei l’incompliment del 
conveni signat en matèria de recursos humans per a la Biblioteca Ramon Llull entre 
l’Ajuntament de Palma i el Govern Balear.  
10. La Regidoria de Cultura assegurarà que la presència de persones de segona activitat a la 
Biblioteca Ramon Llull no vagi en detriment de dotar-la amb personal del Borsí d’Auxiliars de 
Biblioteques.  
11. La Regidoria de Cultura entén les biblioteques públiques com a llocs de difusió de la 
cultura, la informació i l’entreteniment que només assoliran les seves funcions amb personal 
ben format i els recursos adequats”.  
 
Es REBUTJA, per 15 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
45.  Sol·licitud de compareixença del regidor de Cultura  per tal d’explicar el tema relatiu a 

les biblioteques municipals (199/2014). 
 
“Compareixença del regidor de Cultura, Sr. Fernando Gilet Sancenón, perquè expliqui quines 
són les seves línies estratègiques per la gestió de la Xarxa de biblioteques municipal i les seves 
intencions per solucionar els conflictes ocasionats per la seva política amb els treballadors i 
treballadores d’aquest servei municipal”. 
 
Compareix el Sr. Gilet 
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34.  Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a millor qualitat de l’aire, imprescindible 

per una Palma habitable (163/2014). 
 
Dictamen favorable per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Infraestructures i Medi 
Ambient: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar compliment a l’acord plenari 
d’abril de 2012 on, entre d’altres punts, es va acordar: “Donar informació concreta sobre la 
qualitat de l’aire de Palma en la pàgina web municipal i no sols l’enllaç existent actualment a 
la pàgina de la Conselleria”, “Dur a terme accions de comunicació per difondre el Pla de 
Millora de Qualitat de l’Aire i les seves mesures”, “Creació d’un espai web amb informació 
en temps real de càmeres de trànsit, cartografia i dades”. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a aplicar les mesures recollides en el Pla 
de millora de la Qualitat de l’Aire vigent, així com qualsevol altra acció o accions adreçades a 
rebaixar els nivells de contaminació de l’aire, prioritàriament les adreçades a reduir la 
contaminació produïda pel trànsit.    
 
3. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a desenvolupar un programa educatiu, 
dins l’oferta de Palma Educa, amb l’objectiu de donar a conèixer el canvi climàtic i les 
mesures per aturar-lo, així com les mesures de millora de la qualitat de l’aire”. 
 
S’APROVA per unanimitat eliminant del primer paràgraf des de “Impulsar el Projecte 
Palma...” fins al final del primer punt segons el dictamen de la Comissió. 
 
S’absenta el Sr. Batle i la Sra. Calvo (PSIB-PSOE) 13’05 
35.  Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  mobilitat i infraestructures a Son Ferriol 

(164/2014). 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Podem passar en el punt número 35, de proposició del grup municipal MÉS, relativa a la mobilitat i 
infraestructures a Son Ferriol. També hi ha una transaccional en aquesta? No. Aquí hi ha debat? En el 35 
hi ha debat? Té la paraula, Sr. Verger? Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si. Bé, ja ho han escoltat tots vostès, quan ha intervingut el representant de l’Associació de Veïnats de 
Son Ferriol, hi ha indignació a Son Ferriol per aquest tema. Resulta que el Consell Insular, s’està gastant 
100 milions d’euros en fer un segon cinturó absolutament inútil, sense cap sentit des de un punt de vista 
de mobilitat. S’està gastant 100 milions d’euros, en fer aquestes obres, i resulta que ara argumenten 
que no tenen doblers, per un element bàsic de seguretat, una passarel·la d’accés peatonal, entre el 
poble de Son Ferriol i l’hospital de Son Llàtzer, a l’alçada de la carretera vella de Sineu, una qüestió 
bàsica i elemental de seguretat, que no es vol fer, quan està així publicitada a la pàgina Web del Consell 
Insular, quan se’ls hi va prometre en els veïnats, que així s’executaria, i ara es troben indignats, amb la 
sorpresa, entre cometes, de que aquesta passarel·la peatonal s’ha suprimit, amb unes obres torn a 
repetir, que estan costant 100 milions d’euros. La única explicació és que per aquesta, per aquesta 
supressió d’un projecte que el Consell ja s’havia compromès a fer, és que els doblers evidentment 
s’estan destinant a altres projectes. Ara tenim l’autopista Llucmajor Campos, que pel Sr. Bauzá s’ha 
convertit, des de que va penjar les sobrassades allà, a Campos, s’ha convertit en una gran bandera 
política, a Campos necessiten autopista, volen autopista, per tant ara és una prioritat absoluta, i com 
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que és una prioritat absoluta, anem a eliminar el màxim, anem a reduir en el màxim el pressupost del 
segon cinturó, per a poder derivar milions d’euros, per la autopista Llucmajor Campos. Nosaltres hem 
presentat aquesta moció per, clar tot això en el final, amb unes actuacions que estaven previstes a la 
pàgina Web del Consell, previstes en el projecte, publicitades i anunciades així en els veïnats, que 
s’hagin suprimit, evidentment això és una autèntica pressa de pèl pels veïnats, així se senten i així ho 
han expressat avui. Nosaltres lo que proposem a l’Ajuntament és no deixar abandonats en els veïnats de 
Son Ferriol, aquests accessos peatonals des del poble fins a l’hospital de Son Llàtzer, són elements bàsics 
d’accessibilitat, de mobilitat, de seguretat, sobretot de seguretat, i com Ajuntament hem de tenir un 
posicionament ferm en aquest sentit. Es necessita executar el bulevard per l’antiga carretera de 
Manacor, y una passarel·la peatonal elevada, per a comunicar la part, aquella part de Son Ferriol també 
amb l’hospital de Son Llàtzer. Dos accessos peatonals, un hospital que està a uns pocs metres, i que els 
veïnats ara mateix s’estan jugant la vida, travessant pel mig de carretera, que no té ni arcén, ara tenim, 
ara que hi havia la oportunitat de solventar aquest problema, ens trobem en que aquests accessos 
peatonals desapareixen misteriosament, d’un projecte que s’havia explicat així, que s’havia compromès, 
i que estava publicitat, inclús a la mateixa pàgina Web del Consell. Per favor Sr. Batle, Senyors regidors 
del PP, no deixem abandonats en els veïnats de Son Ferriol amb aquest tema, no els deixem 
abandonats, exercim la pressió necessària damunt el Consell, perquè s’executin aquestes 
infraestructures bàsiques, aquests elements bàsics. No obliguem en els ciutadans de Son Ferriol a seguir 
caminant, i travessant rotondes d’autopista, amb passos zebra a nivell del trànsit rodat, com pretén fer 
el Consell a l’alçada de la carretera vella de Sineu, això quan s’estan gastant 100 milions. Per favor que 
s’executi una passarel·la peatonal, no perjudiquem en els veïnats, no els ignorem, i no deixem sobretot 
que el Consell Insular, els perjudiqui i els ignori d’aquesta manera, els prengui el pèl d’aquesta manera, 
donem un suport en aquests veïnats de Son Ferriol. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Verger. Sr. Sansó té la paraula.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, no hi ha cosa que me molesti més que una mentida, i vostès és que 
una darrera l’altre. Miri tinc jo aquí el projecte, que llavors el podrà veure, passat pel Consell Insular, on 
lo que vostès diuen que no es fa, es fa. Hi ha la voravia sencereta, des de la carretera de Sineu a Son 
Llàtzer, està dibuixada, hi ha el bulevard de la carretera de Manacor, des de Son Ferriol, el projecte 
aguanta fins a la meitat, però nosaltres ja hem quedat, que com que és una via secundària, perquè la 
nova intersecció de la nova carretera de Manacor, l’ha feta com a via secundària, ells acabaran aquest 
bulevard, i llavors passaran aquesta via a l’Ajuntament, per tant es fa. I en quant a la passarel·la Sr. 
Verger, vostè que és tan bo tècnicament, els tècnics tots diuen que és una burrada, perquè com que la 
rotonda va alçada, i el trànsit del segon cinturó va per davall d’aquesta rotonda, no és necessari, i és 
gairebé impossible, fer una passarel·la que vagi per damunt la rotonda. Aleshores aquesta rotonda que 
durà un trànsit residual, un trànsit residual, es farà, es farà el pas de peatons perquè no implica massa 
perillositat pels peatons. Per tant Sr. Verger, miri, no vagi a fer-se fotos per a confondre a la població, es 
fa, i Son Ferriol sap que es fa. No es faci fotos amb l’exdirector General de Menors, amb el Pacte, per 
sortir a la foto i dir mentides. Son Ferriol sap que es farà, i li dic com a regidor del PP i com a ferriolé. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Sansó. Sr. Hila.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Sr. Sansó, no crec que aquest sigui el tipus de resposta que esperen els veïns, no es 
tracta d’acusacions sinó de solucions. Els veïns demanen una cosa que jo crec que nosaltres també 
varem demanar la passada, el passat mes a Comissió de Ple. I li varem demanar al Sr. Vallejo com estava 
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aquesta obra, i ens va explicar el que també ens han confirmat al Consell de Mallorca, el bulevard era 
una millora que tenien que oferir les empreses adjudicatàries de la obra, la que va guanyar no va oferir 
aquesta millora. D’acord? Entonces nosaltres varem demanar al regidor, el compromís de xerrar amb el 
Consell, perquè aquesta obra, promesa i compromesa amb els veïns es fes. I això és el que nosaltres 
seguim demanant, per tant recolzarem la proposta de MÉS, i al Sr. Sansó li diem que baixi el to de la 
intervenció, i que anem a solucionar els temes. Als veïns se’ls va prometre connectar a Son Llàtzer per 
les dues vies, com compensació del segon cinturó via connectora, i s’ha de fer. I el tema del camí de 
Muntanya, nosaltres també pensem, perquè també hem xerrat amb l’Associació i amb els veïns que 
viuen al camí de Muntanya, que és millorable, i vostè ho sap també, és millorable. I no és demanar res 
més que sigui un carrer com la resta de ciutat, no és demanar massa. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, això la veritat és que és insòlit, o sigui, el Consell Insular pren el pèl en els veïnats de Son Ferriol, es 
compromet a fer una cosa que finalment no fa, i resulta que aquí el problema és que nosaltres diem no 
sé quina mentida. Escolti, s’ho inventen els veïnats que els han pres una passarel·la? S’ho estan 
inventant? Que s’havia compromès el Consell a fer una passarel·la, a l’alçada de la carretera vella de 
Sineu, per cert, vostè diu que això els tècnics estan tots en contra. A Son Espases hi ha una passarel·la, 
exactament la mateixa, de la que demanen els veïnats, per a poder accedir a Son Llàtzer de Son Ferriol, 
exactament el mateix tipus de passarel·la, amb el mateix tipus de infraestructura, per a passar per 
damunt d’una autopista. Escolti, vostè està obligant en els vianants a passar per damunt, amb nivell de 
trànsit rodat, amb uns passos zebra a una rotonda d’una autopista. Per tant, en els veïnats de Son 
Ferriol, els roben la carretera, i aquí a l’Ajuntament de Palma resulta que, aquí traiem pit, i diem que 
nosaltres que lo únic que diem és dir mentides. No ha escoltat lo que li han dit els veïnats? Vostè ho sap 
o no ho sap que en aquest projecte estava publicitat d’aquesta manera amb aquesta passarel·la? Vostè 
ho sap que el projecte del bulevard des de Son Ferriol a Son Espases era una millora del projecte? I que 
ara mateix dins l’adjudicació de les obres, aquest bulevard no s’ha adjudicat. Vostè ho sap o no ha sap? 
O vostè lo únic que vol dir és dir que jo he dit mentides, o realment, o els veïnats no saben, no han vist 
els plànols, ni han tingut les converses amb el Consell Insular que han tingudes. Escolti Sr. Sansó, donem 
un suport en aquests veïnats, que estan demanant coses lògiques, elementals, que existeixen a altres 
bandes, a Son Espases es pot accedir per un tipus de passarel·la així, és un element bàsic de seguretat, 
s’estan gastant 100 milions d’euros allà. I per favor que no argumentin que coses que s’han dit que se 
farien, després no es fan, perquè no hi ha doblers, perquè s’estan gastant 100 milions d’euros. Tema del 
camí de Muntanya, que abans tampoc no n’he parlat, escoltin la situació actual és dantesca, i vostè si és 
ferriolé ho hauria de sabre, els vianants es veuen obligats a passar, o se veuen obligats a passar per 
clots, perquè no hi ha acera, no hi ha voravia, la gent ha de caminar directament, en un espai molt 
reduït entre els cotxes aparcats i les barreres de les cases, on hi ha clots. Han caigut persones allà, vostè 
li fa gràcia però la gent ha caigut allà, i alguns s’han lesionat greument allà, o han d’estar obligats a 
passar pel mig de la calçada, igual que, allà on passen els cotxes, això és lo que està passant en el camí 
de Muntanya, així com està configurat actualment, gràcies a la seva gestió. Per favor, construeixin una 
voravia, facin que els vianants puguin caminar tranquil·lament, també permetin l’aparcament dels 
cotxes, i organitzin, configurin d’una manera diferent el camí de Muntanya, així com està és un perill 
pels veïnats, i de fet ja s’han produït danys personals greus en aquell camí de Muntanya, se’ls està 
advertint de part dels veïnats, i aquí la única resposta que tenim és dir que nosaltres diem mentides. 
Actuïn amb el tema del camí de Muntanya, i no deixin abandonats en els veïnats de Son Ferriol en el 
Consell Insular, amb el tema dels accessos peatonals a l’hospital de Son Llàtzer, és un element bàsic de 
seguretat, i es pot fer, s’havia promès que es faria, i s’ha de fer, i l’Ajuntament de Palma ha d’estar amb 
els veïnats de Son Ferriol. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gràcies Don Toni. Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Verger, me reafirmo en les meves paraules, me reafirmo, segueix dient 
mentides. Però això no és tot, vostè ens tracta de que hem robat la cartera en els ferriolés, de que diem 
mentides en els ferriolés. Perdoni, miri, Ple d’aquest Ajuntament de dia 26 de novembre de 2007, 
proposició del Partit Popular, relativa a la construcció d’un passeig i carril bici, de Son Ferriol a Son 
Llàtzer. Votacions, perdó, 14 a favor del PP, va votar a favor d’això, i tant el PSOE, vostè mateix que el va 
aixecar la mà, com el seu grup, que ara són els adalids de defensar això, com UM varen votar en contra. 
Si vostès haguessin votat a favor en aquells moments, ara a lo millor estaria fet. Vostès votaren a favor, i 
ara ens estan contant que són els adalids.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Verger ya ha tenido su turno, tiene la mala costumbre de querer interrumpir cada vez, cuando 
Usted habla todo el mundo tenemos que estar escuchando callados. Quédese callado, no pasa nada. 
Gracias. Sr. Verger, cuando Usted habla de sus temas nadie le interrumpe, le tenemos que escuchar, y le 
puedo asegurar que no nos gusta a veces lo que dice, pero le escuchamos atentamente. Gracias.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Segueixo Sr. Verger, miri, la realitat és la realitat, vostè votava en contra de lo que ara es fa l’adalid, 
vostès votaren en contra, i Sr. Verger, un altre cosa, fitxis si el Consell Insular s’ha assegut amb els 
veïnats, que ha recollit la gran majoria, la gran majoria d’al·legacions i de millores que han fet els 
veïnats, menys aquelles que no es poden fer tècnicament, i aquest increment damunt el pressupost 
d’aquesta via, ha costat uns 6 milions d’euros. Sr. Verger, deixi de fer-se fotos per a confondre en els 
ferriolés, deixi de fer-se fotos amb l’exdirector General de Menors del Pacte, i digui la veritat. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Sansó.” 

 
Dictamen desfavorable  per la Comissió de Vigilància de la Contractació, Infraestructures i 
Medi Ambient: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Consell Insular de Mallorca a implementar un 
bulevard peatonal que connecti el poble de Son Ferriol i l’hospital de Son Llàtzer per l’antiga 
carretera de Manacor.  
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Consell Insular a instal·lar una passarel·la elevada 
per damunt l’autopista del 2on Cinturó que connecti peatonalment el poble de Son Ferriol i 
l’hospital de Son Llàtzer a l’alçada de la Carretera Vella de Sineu, permetent que els veïnats no 
hagin de travessar, per poder arribar a l’hospital, entre el trànsit rodat els carrils d’acceleració i 
desacceleració del Segon Cinturó així con una rodona, amb gran trànsit i perillosa”.  
 
Es REBUTJA per 15 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE) 
 
S’incorporen el Batle  i la Sra. Calvo (13’10) 
 
44.  Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a la nefasta gestió del Govern 

municipal del projecte d’un nou casino a Palma (174/2014). 
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Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Passem al punt 44, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la nefasta gestió del Govern 
municipal del projecte d’un nou casino a Palma. Ah molt bé.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Té la paraula Sr. Hila.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Bé, nosaltres la veritat és que havíem presentat aquesta proposta, i ahir 
ens varem assabentar d’una nova informació, que el Sr. Martínez va anunciar, i que estaria bé que avui 
ens precisés perquè no sabem massa bé que va dir. La qüestió és que el casino ha acabat, ha acabat, si, 
com, com del tema del casino nosaltres ens informem per la premsa, perquè vostès no ens diuen res, 
pues nosaltres hem llegit a la premsa que el Sr. Martínez va fer unes declaracions, i jo crec que seria 
positiu per a tots, que avui ens diguessin exactament el que va dir, per a no tenir que interpretar el que 
surt en els mitjans. La qüestió és que el casino per a nosaltres ha sigut un exemple de mala gestió, per 
moltes coses, la primera perquè era un concurs públic, i a un concurs públic, una institució com és 
l’Ajuntament de Palma, s’ha de mantenir neutral, i no ho va fer. El Sr. Gijón, explícitament i el Sr. Batle 
també en les seves converses, estava clar que donaven recolzament a una de les dues propostes que es 
situaven a Palma, que en aquest cas era a la Platja de Palma, i per a nosaltres això és un problema que 
crec que va dur també a la situació actual. Un altre, és no demanar quan s’ha de fer l’informe de 
idoneïtat per una Comissió tècnica, i és qui demana l’informe, una Comissió tècnica, li fem un informe 
polític. No ho entenem. Tindria que haver-se fet, com s’ha fet al Consell de Mallorca, un informe tècnic, 
signat pels tècnics, on es digués segurament, sense cap dubte, que al cas del centre històric, no es podia 
donar la llicència, perquè li afectava l’ordenança d’usos, i això no es va fer perquè no es va demanar 
opinió als tècnics. I al final varen tenir un informe polític, dos informes polítics, que si es comparen, no 
tracten igual a les dues ofertes. En el cas del Teatre Balear, no entra a dir res, en el cas de Platja de 
Palma diu que és muy adecuado. Per tant els informes polítics no eren neutrals. Tot això ens ha duit a 
una situació on no tenim casino, no es sap que passarà salvo que ara ens aclareixin el que volen fer. I per 
nosaltres un Govern que sempre diu que és un Govern que no és polític, que únicament fa gestió, pues 
justament ha fet una cosa que mai havia passat a aquest Ajuntament, que és per una de les inversions 
més importants a ciutat, fer únicament un informe polític, sense contar amb els tècnics, tot això ha fet 
que sigui un fracàs, i ara el que demanem és si ens poden ampliar la informació, per acabar de veure 
quines són les propostes de l’Equip de Govern. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Gijón.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Yo creo que esta propuesta la verdad es que es exactamente la misma que tratamos 
en el Pleno pasado, no hay gran diferencia, yo creo que en el Pleno pasado ya explicamos que es lo que 
ha ocurrido, yo ya lo dije en su momento, lo que aquí de una manera o de otra, las tres partes 
implicadas, no lo hemos hecho todo lo bien que se debería de hacer, ni el Govern ni el Ayuntamiento ni 
el promotor, lo que pasa que las culpas no son las mismas para unos y para otros. Hoy lo tenemos difícil 
Usted y yo Sr. Hila. Como digo, es cierto, la verdad es que se ha creado una confusión innecesaria, lo que 
pasa que, no podemos permitir que los árboles no nos dejen ver el  bosque. Aquí hay una realidad que 
es incontestable, y que además no tiene ninguna connotación política, y es que hay un proyecto que no 
cumple una normativa específica en el centro histórico. Si Usted dice, es que el Consell Insular, si hizo un 
informe, mire, el Consell Insular hizo un informe, pero ese informe no dice absolutamente nada, ni a 
favor ni en contra. Calviá hizo otro informe en el cual se habla de una posibilidad política, y sin embargo 
urbanísticamente no podían hacerlo, y el nuestro habla de un informe de idoneidad política, firmado por 
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mí, exclusivamente por mí. Algo debe de haberse hecho mal, cuando tres informes de tres 
administraciones distintas, no concuerdan. Por tanto, hay una indefinición clarísima en la normativa, 
que ha hecho que no se puedan emitir informes, y además lo decimos, de una manera taxativa en el 
informe, diciendo, no podemos emitir ningún informe en materia urbanística, puesto que no tenemos el 
proyecto. Donde se ha visto que informe un proyecto, una licencia de un proyecto, sin tener el proyecto, 
si es que no hay que darle más vueltas, no se cumple la normativa, y como no se cumple la normativa, 
no se puede dar la licencia. Y si algún día cumple la normativa, pues se le dará la licencia, y no hay más, 
le podemos dar todas las vueltas que queramos. Que el informe tendría que haber sido técnico, bueno 
pues para que hubiera sido técnico, como yo digo en el informe, necesitábamos tener el proyecto, pero 
como no lo tuvimos, porque la Conselleria no mandaba el proyecto, ni a nosotros ni al Consell Insular ni 
al Ayuntamiento de Calviá, pues difícilmente podíamos hacer el informe, ya está, si es que no hay más 
historia. Que todo esto ha generado un ruido mediático, evidente, interesado, que nadie se equivoque, 
interesado, aquí hay un medio de comunicación específicamente, que lleva la campaña de uno de los 
promotores, y está haciendo evidentemente su trabajo, y a mí me parece muy bien, no tengo nada que 
decir. Pero aquí ha habido un ruido mediático excesivo, para un tema que es que no se puede dar 
licencia porque no cumple la normativa, ya está. Y ayer el Sr. Julio Martínez lo que dijo fue exactamente 
esto, si se cumple la normativa se dará la licencia, porque es un acto reglado, si no se cumple la 
normativa no se dará la licencia. A partir de aquí podemos discutir todo lo que queramos pero es que, le 
estamos dando vueltas al mismo tema, y nos estamos olvidando de lo esencial, y es que no cumple 
normativa. Y luego, si Usted dice es que Ustedes se posicionaron respecto a un proyecto, frente a otro. 
Es que nosotros lo promovimos, es que promovimos el proyecto de Playa de Palma, pero como le dije 
también a la Sra. Calvo el otro día, nosotros en ningún momento hemos formado parte del Tribunal, que 
tenía que determinar quien estaba, o cual era el proyecto, no había ningún técnico del Ayuntamiento, 
no había ningún técnico de la Playa de Palma, no había ningún técnico del Ayuntamiento de Calviá, y por 
tanto creemos que podíamos decir políticamente, nos interesa más un proyecto en Playa de Palma, 
porque el proyecto de Playa de Palma requiere unas inversiones, que no hacen falta en el centro. Pero 
de la misma manera dijimos, que si no podía ser en Playa de Palma, antes que no tener un casino, 
preferíamos que fuera en el centro, y yo en el informe también lo digo. Una zona tiene unas 
connotaciones de rehabilitación, la otra no tanto, pero puede ser bueno para el turismo de ciudad, por 
eso es un informe político. Pero, la verdad es que no se donde está el problema, porque para mí lo 
principal es que no cumpla la normativa. Y un tema muy importante, el promotor sabía perfectamente, 
que la licencia que le pudiera dar el Govern, era indistinta de que necesitaba la licencia del 
Ayuntamiento. Por tanto tenía que saber, y de hecho lo sabía, porque lo había presentado unos años 
antes, una ampliación que no se le concedió por la misma normativa. Por tanto, aquí yo creo que entre 
unos y otros, pues la verdad es que como digo, no se ha actuado correctamente, pero no todos tenemos 
la misma culpa. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Si, Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“No, jo simplement, l’estat de la discussió és el mateix, jo me remet a lo ja manifestat en el Plenari 
anterior, sobre el tema del casino.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé. Idò vots a favor. Ah, perdón, perdón Don Jose.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Para mí el quid de la cuestión, donde radica el problema. Bueno, a parte de fiar una 
inversión de rehabilitación de la Playa de Palma, a un concurso público, porque el proyecto estrella se 
trata de someter a un concurso público para toda la isla, me parece un error estratégico gravísimo. A 
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parte de eso, el quid de la cuestión es el informe político. Por qué lo digo, porque fueron los únicos. Es 
que el Consell de Mallorca, si Ustedes hubiesen hecho el mismo informe que hizo el Consell de Mallorca, 
no estaríamos hablado de esto. El informe del Consell de Mallorca, lo firma el Cap de Serveis Tècnics 
d’Urbanisme, y de las propuestas a, en la materia urbanística que respecta al Consell de Mallorca, 
informa a pesar de no tener proyecto. Y dice por ejemplo, en el caso de Bendinat, que luego la mesa 
técnica lo recoge, porque les avisaron desde el Consell de Mallorca, te dice que es suelo rústico, 
categoría, todos los usos permitidos y no permitidos, y la normativa que le aplica, porque son edificios 
BIC, etcétera, etcétera. Todo eso está visado por el Consell de Mallorca, y eso si Usted se va  las 
conclusiones de la Mesa técnica, que están publicadas en la página Web de la Comunidad Autónoma, 
consta, consta. En el caso del Ayuntamiento, se calla, y no dice nada. Incluso el Consell dice, respecto a 
los Ayuntamientos, que cada uno de ellos deberá decir, la normativa de detalle que le corresponde. Por 
tanto está diciendo que cuando hable el Ayuntamiento de Palma, si hay un Ordenanza de Usos, pues 
avisará. Es que esto lo esperábamos todos, los técnicos del Consell, nosotros, y supongo que nuestros 
técnicos, si alguien les hubiese preguntado. Porque Usted ha hecho un juicio de valor y ha dicho, no 
tengo el proyecto, no pregunto. Bueno, y a esa conclusión ¿llegó Usted solo? ¿O la consultó? Porque 
igual con saber la ubicación, y el suelo, y la parcela, que se sabe porque eso está en Urbanismo, y lo 
sabemos todos, se tiene toda esa información, se sabe que normativa le es de aplicación, como hizo el 
Consell, si no pido nada más. Es que no hicimos ni eso, no hicimos nada, callamos, y hemos permitido el 
lío en el que estamos metidos ahora. Y solo faltaría ahora que hagamos urbanismo a la carta, para salir 
de él, solo faltaría, espero que no lleguemos a eso, porque si llegamos al urbanismo a la carta, para salir 
de este embrollo en el que nos han metido, tendremos que empezar a pensar cosas peores, que no una 
mala gestión o una pésima gestión, como hasta ahora creemos que se ha hecho. Muchas gracias.”. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Hila muy amable. Sr. Gijón.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Sr. Hila, en el informe del Consell Insular, no dice ni favorable ni desfavorable, por tanto siguiendo su 
argumento, el Consell Insular en esa Mesa, podría haber entendido que no hay ningún condicionante 
para hacer un casino en Bendinat, cuando sí que lo hay, sí que lo hay. Y el Consell Insular tiene una 
diferencia respecto a los otros, el Consell Insular tenía un miembro en la Mesa, y en esa Mesa se advirtió 
de que no podían darlo, si no tenían el proyecto, y no tenían el proyecto. Y al margen de todo esto, no 
me lea el informe del Consell Insular, léame el informe mío. Punto 2, ¿Qué dice el punto 2? El punto 2 
dice, no informamos urbanísticamente, porque no tenemos el proyecto, punto, no informamos. Y en la 
cláusula nueve del pliego de condiciones, se dice que el promotor tendrá que adquirir las licencias, 
independientemente de que el Govern le haya adjudicado o no el casino. Le podemos seguir dando más 
vueltas, y luego ya para finalizar, yo hago lo mismo que dice el Sr. Toni Verger, porque es la misma 
discusión que tuvimos el Pleno pasado, por lo tanto, me remito a las actas, pero para que quede claro, 
este Equipo de Gobierno no va a hacer urbanismo a la carta, ni en este caso ni en otros. Por tanto, 
quédense tranquilos, que no va a haber urbanismo a la carta. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Por lo tanto, ahora sí, anem a passar a la votació de la proposta” 

 
Dictamen desfavorable  per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que l’equip de govern es posicionés al costat 
d’una de les dues ofertes d’ubicació del casino a Palma, al tractar-se d’un concurs públic on les 
institucions han de ser neutrals. 
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2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que l’equip de govern no demanés informes i 
opinió als tècnics municipals per elaborar els informes d’idoneïtat, que haurien evitat el 
desastre actual. 

3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que l’equip de govern municipal fes informes 
d’idoneïtat “polítics” i que tractaven de manera diferent a les dues ofertes d’ubicació del 
casino al terme municipal de Palma.” 

Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
S’absenten de la sessió el Sr. Batle i el Sr. Verger (MÉS) 13’19 h. 
23. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a renous, de la normativa a l’acció 
(157/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 23. Hi havia un possible transaccional, no sé si en el final s’ha aconseguit.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“No, hi ha hagut una part que no. Bé.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Hi ha debat? Hi ha debat en aquest punt o no? 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, breu però si. Bé, hem presentat aquesta proposta perquè fa tres mesos es va aprovar la nova 
Ordenança de renous, allà on nosaltres ja havíem manifestat que hi havia una sèrie de mancances, i per 
això varem votar en contra, però bé l’Ordenança es va acabar aprovant. Algunes de les eines que hi ha 
contemplades dins l’Ordenança, que per nosaltres són essencials, perquè aquesta Ordenança tingui un 
mínim de rigorositat a l’hora de desenvolupar-se i d’aplicar-se, són fer el mapa de renous, aprovar i fer 
un Pla acústic d’acció municipal, allà on en el mapa de renous, es defineixin quines són les zones 
prioritàries d’actuació, i en el Pla acústic d’acció, allà on es defineixin quines són les accions prioritàries a 
desenvolupar. I conjuntament amb aquestes dues eines tècniques, també nosaltres varem proposar, i es 
va incorporar, crear una Comissió de seguiment, allà on intervinguessin entitats, i els grups polítics. I 
aquesta Comissió de seguiment, no s’ha convocat encara mai, creiem que ja és urgent tenir una 
resposta, sobretot d’aquests tres aspectes, que per nosaltres són les eines fonamentals per a 
desenvolupar aquesta Ordenança, i voldríem que es comencessin a implementar ja, que la Comissió de 
seguiment es constituís lo abans possible, i que aquesta Comissió de seguiment tingués unes funcions o 
competències, realment per apoderar les entitats i les persones que hi participin.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol. Sra. Llobera.” 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
 
“Gracias Sr. Martínez. Debemos decir que estamos trabajando en los pliegos, para adjudicar el contrato 
de renovación, del Mapa estratégico de ruidos, y la redacción de un Plan de acción. El procedimiento de 
adjudicación en esta primera fase, se calcula que serán de unos 3 meses, como la mayoría de 
adjudicaciones de contratos en el Ayuntamiento. Debo decir que la aprobación definitiva del actual 
Mapa estratégico de ruidos, se publicó en el BOIB en mayo del 2009, por lo que nos encontramos en 
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plazo para su renovación, que se debe hacer cada 5 años. Y en cuanto a la Comisión de seguimiento de 
la nueva Ordenanza de ruidos y vibraciones, las funciones a las que en principio asignaríamos, las 
funciones básicas de esta Comisión, serían el seguimiento de la aplicación de la Ordenanza, dar cuenta 
de las zonas de protección acústica especial, y dar cuenta de ese Plan de acción. Los miembros que 
propondríamos para esa Comisión, a parte de las entidades y asociaciones que guarden relación con la 
Ordenanza, incluiríamos a representantes de otras administraciones, como podría ser Aena o SFM, y 
representantes de las áreas del Ayuntamiento que guarden relación con la Ordenanza. En cuanto a la 
votación, queríamos hacer una aclaración, sobre todo para, a efectos del acta, que nuestro grupo votará 
a favor del punto 1 y 2, pero el punto 3 tiene dos frases y estamos de acuerdo con la primera frase, pero 
no con la segunda. Muchas gracias. No se si queda claro o necesita alguna aclaración del grupo MÉS.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“No, per la nostra part si ja està, ja està exposat el vot, nosaltres votem a favor de tot, òbviament, i ja 
està, es pot, es pot, suposo que es pot desmuntar el tercer punt, en dos punts, perquè quedi clar.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“¿Hay que votarlo o no? ¿Le queda claro? Se reproduce la votación, vale.”  

 
Dictaminat favorablement els punt 1 i 2 i desfavorablement el punt 3 per la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania:. 
 
 “1. L’Ajuntament de Palma insta al govern municipal, i a la Regidoria de Sanitat i Consum en 
especial, a elaborar un mapa de renous actualitzat del municipi de Palma; així com la 
zonificació per nivells de renou. 
 
2. L’Ajuntament de Palma insta al govern municipal, i a la Regidoria de Sanitat i Consum en 
especial, a elaborar el pla acústic d’acció municipal, i a donar compliment a l’Ordenança 
municipal Reguladora del Renou i les Vibracions. 
  
3. L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Sanitat i Consum a constituir la comissió de 
seguiment de l’Ordenança Municipal Reguladora del Renou i les Vibracions. Entre d’altres 
funcions aquesta comissió de seguiment tindrà funcions relatives a l’aprovació dels plans 
acústics d’acció municipal i en el seguiment dels plans d’usos de la ciutat, així com tots els 
mecanismes municipals que puguin tenir repercussions sobre la contaminació acústica”.   
 
S’APROVEN  per unanimitat els punts 1, 2  i la primera frase del punt 3.  
La segona frase del  punt 3r es REBUTJA per 15 vots en contra  (PP)  i 12 vots a favor (PSIB-
PSOE i MÉS) 
 
S’incorporen a la sessió el Sr. Batle (13’25)  i  el Sr. Verger (MÉS) (13’23) 
 
El Sr. Alcover (PSIB-PSOE) abandona la sessió, per defunció de la seva mare. Es dóna el 

condol de part d’aquest Consistori. 

 
24. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Policia turística o “de reforç” (158/2014) 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“¿Qué punto toca ahora?” 
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Sr. Secretari: 
 
“Ahora el 24” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“24. Proposició del grup municipal MÉS, relativa a la Policía turística o de reforç. Vale, pues pasamos al 
siguiente. ¿Cuál es el siguiente? ¿Cuál? 27. Proposició del grup municipal PSIB relativa a les 
conseqüències dels dos anys de la destrucció de l’accés a la salut a Espanya.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“El 27 no, el 24, Policía, 24.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Si, pero es que no está el 24. Ah pues pasamos al punto 24. Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si. Hem presentat aquesta moció, per traslladar a l’Ajuntament, a tot el Consistori, una problemàtica 
que pensem que s’hauria de poder solventar. Ens trobem amb una legislatura, en que s’ha augmentat la 
despesa de personal a la Policia, durant aquesta legislatura, s’han establert molts de plusos, incentius 
per a les unitats del nou model policial, també hi ha hagut molta despesa en nous uniformes, en nou 
armament, dos intendents. Per tant, no s’han escatimat recursos en Policia, i això és un fet. Ens trobem 
que malgrat aquest fet, ara simultàniament en això, en aquest augment de despesa en tema de Policia, 
simultàniament estam deixant en el carrer, a 15 bons Policies, això són paraules del mateix regidor Sr. 
Navarro, són 15 bons professionals de Policia, que fa com a mínim 6 anys que estan prestant servei com 
a Policies locals, per aquest Ajuntament, com a Policies turístics o de reforç, sobretot a la Platja de 
Palma, però també i de manera habitual a molts d’altres serveis. Ens trobem ja en el mes d’abril, encara 
no s’ha produït la contractació, això si que també estaria bé que avui l’Equip de Govern, determinés en 
quin moment procedirà en aquesta contractació, a la Platja de Palma ja està arribant la Setmana Santa, 
ja comença a haver inclús problemes de delinqüència, d’ordre públic. Per tant, i ara mateix el Batle 
encara no se n’ha pogut anar a fer la foto de reforcem la Policia a la Platja de Palma. Per tant, això 
hauríem de sabre quan posarem en marxa això, això estaria bé que es sabés avui, avui ja estam 
pràcticament en el mes d’abril. Sobretot hem volgut dur aquesta problemàtica aquí, perquè és una 
qüestió que pensem que es pot arreglar, és una qüestió que és solventable, tothom sap que aquests 
Policies anomenats de reforç o turístic, es varen contractar en frau de Llei, això és una qüestió òbvia. En 
teoria havien d’afrontar les necessitats extraordinàries de la temporada turística, però en realitat, en 
realitat, aquests agents han estat destinats, a demés de a la Platja de Palma, a molts d’altres serveis, han 
estat destinats a processos de Setmana Santa, han estat destinats a les festes de Sant Sebastià, han 
regulat el trànsit de col·legi. Són Policies que en el final han fet funcions policials diverses, i moltes 
d’elles, gens relacionades amb l’increment extraordinari, en temporada turística. Per tant, a demés hi ha 
un procés judicial en aquest sentit, simplement es tracta de que l’Ajuntament, assumeixi que 
efectivament aquesta contractació, aquests Policies han fet feines molt diverses, moltes més feines de 
les estrictament de temporada alta, de temporada turística, i assumint això evidentment es procedeixi a 
la contractació, s’incorpori en aquests agents, en aquests bons agents, segons paraules del Sr. Navarro a 
un altre plenari, se’ls pugui incorporar a la plantilla de la Policia local de Palma, sobretot perquè s’ho 
mereixen. Seria, això seria una excel·lent noticia per a la Policia, això seria una excel·lent noticia per a la 
Policia, i també per la gestió de la conflictivitat a la Platja de Palma, i per un millor desenvolupament de 
l’activitat turística, i de la convivència a la Platja de Palma. Aquests professionals, que ara mateix estam 
prescindint d’ells, aquests, aquestes persones que fa més de 6 anys que estan, aquests 15 professionals 
que fa més de 6 anys que estan desenvolupant aquesta funció, tenen experiència en tot el tema de la 
Platja de Palma, i ara mateix és el mes d’abril, i encara no podem contar amb ells. Seria una excel·lent 
noticia que l’Ajuntament assumís, que els incorpora a la plantilla. En lloc de fer això, en lloc de fer això, 
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s’han contractat per exemple 4 interins darrerament, emprant un borsí que ja estava caducat, i no s’ha 
esperat a tenir el borsí, l’actual borsí de Policia local en marxa, quan faltaven simplement unes poques 
setmanes. La veritat és que s’estan equivocant greument amb aquest tema. S’està perdent la possibilitat 
de disposar de Policies experimentats en Platja de Palma, que puguin prestar un bon servei policial allà, 
en millorar, en gestionar millor la conflictivitat que es pugui generar allà, s’està perdent aquesta 
oportunitat, i no me diguin que és que no hi ha recursos o que no hi ha possibilitat legal de fer-se, 
perquè recursos sabem que n’hi ha, perquè així ha quedat clar en aquesta legislatura, per a la Policia no 
s’ha escatimat cap recurs, i me pot parèixer bé en alguns aspectes, però no s’ha escatimat cap recurs, si 
hi ha recursos per a tot, hi ha d’haver recursos també per a contractar en aquests agents, i a demés 
també és evident que aquestes contractacions de Policies turístics o de reforç, s’han fet històricament 
en frau de Llei, és un fet, és un fet que hauríem de poder assumir. Feien feines molt diverses i molt 
diferents, a les feines estrictament considerades de temporada, i regulaven el trànsit en els col·legis, i 
anaven a les processos de Setmana Santa i a les festes de Sant Sebastià. Per tant, des d’aquest grup 
tornem a presentar una moció, i esperem que d’una vegada per a totes, l’Ajuntament afronti aquest 
problema, i sobretot que això es tradueixi en una resolució final satisfactòria per a tothom, i puguem 
comptar amb aquests bons professionals, a la plantilla de l’Ajuntament de Palma. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. San Gil.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. A ver Sr. Verger, yo lo primero que me he quedado atónita, es cuando ha dicho que 
eso es una actuación absolutamente solventable, es que ojala lo fuera, ojala lo fuera, y si quiere cuando 
terminemos el debate, nos vamos y me cuenta Usted cual es su mecanismo para que sea absolutamente 
solventable. Yo quiero dejar primero patente, lo primero de todo es la encomiable labor que han 
realizado esos Policías turísticos durante estos años, han realizado una labor importantísima, se ha 
valorado mucho su trabajo, han sido una pieza clave en la plantilla de Policía local, esto no cabe ninguna 
duda. De hecho, durante los 3 años que han, que hemos utilizado la formula legal de la Ley de 
coordinación de Policía local, se han llamado a los mismos, es decir, se ha aprovechado el conocimiento, 
la experiencia de estas personas, para poder disfrutar o aprovechar su conocimiento, para volverlos a 
llamar como Policías locales turísticos, pero lamentablemente hemos estado buscando formulas, nos 
hemos reunido con ellos múltiples veces, hemos estado dándole vueltas a la normativa, sobretodo con 
el cambio de normativa, y francamente no hemos podido llegar a ninguna solución, que pueda ser 
dentro del marco de la legalidad. Como Usted sabe, el artículo 8 de la Ley de coordinación de Policía 
local 2005, ya establecía la figura de la Policía local turística, que decía, cuyo artículo dice textualmente, 
que no podrán tener una duración superior a los 9 meses, esto es lo que se ha realizado durante estos 3 
años. Se han tenido estas personas durante 9 meses, y ya sabe que además el EBEP establece la 
posibilidad de nombrar interinos de refuerzo, por unos periodos no superiores a 6 meses, y estos 
interinos la causa de finalización del nombramiento de interino, es cuando acaba el nombramiento por 
refuerzo. Yo le quiero decir que, yo no se si Ustedes conocen los sistemas de provisión y selección de la 
función pública, pero como va Usted a decirme que los incorporemos a la plantilla, cuando los sistemas 
de selección y de provisión, son vía concurso o vía bolsín, con lo cual sería un fraude de Ley para los que 
están situados en el bolsín de Policía local general, que tendrían más prioridad para poder acceder a una 
plaza de interino, que acceder las personas que han trabajado sin estar dentro del bolsín. Con lo cual, 
lamentablemente no hemos conseguido buscar una fórmula jurídica, realmente hemos puesto mucho 
interés, y yo creo que con las plazas que vamos a sacar ahora, porque vamos, hemos, hemos juntado la 
tasa de reposición de la oferta de empleo del año pasado y de este, la hemos centrado en Policía, ya que 
sabemos que es nuestra prioridad, de tal manera que ahora, después de verano ya sacaremos, 
ejecutaremos la oferta de empleo de 2013 y 2014, que va a ser prioritariamente para ampliar lo que son 
los efectivos de la Policía local, y será de manera permanente, es decir con plaza de funcionario de 
carrera, ya que queramos terminar con la precariedad en la Policía local. Hemos de decir que Baleares es 
una de las pocas Comunidades Autónomas, en  las cuales se establece la posibilidad de que haya 
funcionarios interinos, y dado la reciente normativa, sobretodo alguna sentencia de que hemos hablado 
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antes del Tribunal, de los Tribunales Vascos, creemos que con la ejecución de la oferta de empleo, que 
vamos a ejecutar a final de año, es decir, la acumulación de la tasa de reposición del año pasado, y la de 
este, vamos a conseguir tener una plantilla, prácticamente al 100% de funcionarios de carrera, con lo 
cual ya habremos terminado con esta precariedad. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien, antes de continuar, acabamos de tener, acabem de tenir noticia de que la mare del regidor 
Andreu Alcover ha mort, en aquests moments, per lo tant jo, pues  vull que quedi constància del condol 
de tot aquest Consistori, i una aferrada molt forta per n’Andreu i per a tota la família, que descansi en 
Pau. Continuem el Plenari, Sr. Donaire cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, recordar que la Policía local de Palma es básicamente el 49, aproximadamente 
el 49% de la Policía de las Illes Balears. Pero a la hora de recibir las subvenciones, que tienen que de 
alguna forma pagar parte de esa Policía turística, solo recibe el 16%, el 16% de esa cantidad destinada a 
subvenciones a Policía turística, o a lo que se llama ahora Policía de refuerzo. Eso lo único que nos hace 
es constatar, la mala gestión que se hace en la Policía local, sobre el asunto de la Policía turística, es un 
ejemplo claro de esa mala gestión. A mi lo que me sorprende, ahora no está aquí, pero que el Sr. Gijón, 
que después del Alcalde, parece ser que es el máximo responsable de la Policía y de las cuestiones 
turísticas, por lo tanto Policía turística, no tenga nada que decir sobre este tema, me sorprende mucho, 
porque llevan 4 años, bueno, 4 temporadas, improvisando sobre este tema. Llevan 4 años improvisando 
sobre la Policía turística. Una improvisación que evidentemente afecta a los profesionales de la Policía, 
que llevan 4 años de inestabilidad, de no saber si van a poder trabajar, cuanto tiempo podrán trabajar, si 
6 meses, si 9 meses, sino que también afecta evidentemente, a los ciudadanos de Palma, a los de la 
Playa de Palma, porque van a dejar de tener Policías que ya son veteranos, que saben muy bien como 
manejarse en este terreno, que llevan ya años trabajando en Playa de Palma, y como no van a tener 
esos Policías se van a dedicar, pues prácticamente de Policías las barriadas de Palma durante el verano, 
eso es lo que va a pasar, van a sufrir los Policías porque no tendrán ese trabajo, y los Policías que estén 
en barriadas, bueno se vaciarán para concentrarlo en la Playa de Palma, así que tendremos por lo menos 
dos problemas. Digo improvisación, porque hasta la semana pasada no sabíamos cuantos Policías se 
iban a contratar, yo hice una pregunta en Comisión y se me contestó, bueno, ya se lo diremos en el 
Pleno. Efectivamente, 9 Policías, 9 Policías son los que se van a contratar, cuando antes se contrataban 
35 Policías. Por lo tanto, recuerdo aquello de que el Sr. Alcalde decía, no, no, al principio de la 
legislatura, habrá 70 Policías más en la calle, porque los vamos a sacar de las oficinas, y los vamos a 
poner en la calle. Yo llevo 3 años preguntando ¿Dónde están esos 70 Policías que se han sacado de la 
calle, perdón, de las oficinas, y se han puesto en la calle? Llevo 3 años preguntado oficialmente, solicitud 
de información, dónde están, 70, 50, 20, 10 Policías. No se me ha contestado, porque no hay más 
Policías en la calle. No es cierto, al contrario, hay menos. Los únicos Policías que están en la calle, pero 
que han puesto en la … calle, son los Policías turísticos, esos si que los ha puesto Usted, pero en la … 
calle. Así que de alguna, bueno de alguna vez, a ver si de alguna manera Ustedes le dan ya solución a la 
cuestión de la Policía turística. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Don Toni quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si. Clar la Sra. San Gil comença, ha començat la seva intervenció dient que són molt bons professionals, 
ha reiterat una mica les paraules del Sr. Navarro, i això està molt bé, però la veritat és que no serveix de 
gaire en aquests Policies, que ara mateix estan en el carrer, evidentment no els serveix de gaire, 
aquestes bones paraules. Me diu que és molt difícil d’arreglar. Escolti, a lo millor per arreglar-ho lo 
primer que haurien d’haver fet, és fer uns certificats, que fossin, que reproduïssin la realitat, uns 
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certificats de les funcions que han complit aquests funcionaris, que fossin, que es corresponguessin amb 
la realitat, perquè vostès saben, que de fet haurien de sabre, no dic uns certificats falsos, tothom 
assumeix la responsabilitat de lo que firma i de lo que fa, però els certificats tenen un contingut molt 
discutible, molt discutible aquests certificats que han emès, per tant si a lo millor, si volen arreglar 
alguna cosa, lo primer que han de fer és fer uns certificats que es corresponguin amb la realitat, i que 
s’especifiqui les funcions que han complit tots i cada un dels funcionaris, i no fer un certificat tipus, i 
després li canvien el nom a dalt, i ho emetin de manera reiterada, canviant simplement el nom del 
funcionari, quan en aquell certificat que vostès han fet, es plasmen coses que no es corresponen amb la 
realitat, vostès sabran lo que fan, lo que firmen, però si volguessin arreglar alguna cosa, a lo millor 
haurien d’haver pogut començar per aquí. Jo la veritat, seran 9 Policies, en contractaven 35 abans, 
abans de que el Govern canviés la Llei de coordinació de Policies locals, aquí a la Platja de Palma 
evidentment, això repercutirà a la Platja de Palma. Passant de 35 a 9, perdem professionals 
experimentats amb aquest tema, perdem també efectius en el carrer, destinats a gestionar la 
conflictivitat de la Platja de Palma, i la veritat que no es pugui solventar això, quan recursos n’hi ha i 
quan hi ha una demanda judicial, en que simplement si l’Ajuntament es pogués allanar en aquesta 
demanda, per ventura això també podria esser una solució. Tots sabem en que ha consistit aquesta 
contractació, tots sabem, o com a mínim el Sr. Navarro, el Sr. Gijón no sé si ho sap, que ara d’ençà que 
és el màxim responsable de la Policia, que aquests Policies han fet moltes altres funcions que no eren les 
d’afrontar l’increment de feina per a la temporada turística, han fet moltes altres funcions, per tant el 
frau de Llei ha existit, això és així, i si l’Ajuntament reconegués aquesta circumstància, a partir d’aquí 
podríem arribar a un resultat positiu, i aquí ja l’únic problema que hi ha és el problema de recursos, i 
recursos per a la Policia al llarg d’aquesta legislatura, n’hi ha hagut. Per això que és important a la 
Policia, per tenir efectius preparats i disponibles, per exemple a la Platja de Palma, i altres funcions 
policials, per poder aprofitar l’experiència que han acumulat aquests professionals. Per això que si que 
hi hauria d’haver recursos, pareix que no n’hi ha, i diuen que és molt difícil, però clar ho dificulten 
emetent uns certificats a damunt que no es corresponen amb la realitat. Jo per favor els demanaria per 
favor, recapacitar sobre això, i assumir que han de regularitzar la prestació de serveis de tots aquests 
bons professionals de Policia. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. San Gil cuando Usted quiera.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno, insisto en que Sr. Verger, nosotros no nos ponemos allanar a una demanda 
contencioso administrativa, porque sería reconocer que nosotros hemos procedido a hacer un 
nombramiento y un cese ilegal. Nosotros lo que hemos hecho es un nombramiento de Policía turístico 
conforme a la normativa anterior, y hemos hecho un cese, conforme a la normativa actual, tanto la 
normativa, la Ley de coordinación y Policía local, que establece un tope máximo de 9 meses, que lo dice 
más claro agua, artículo 8, 9 meses máximo. Y el Estatuto Básico del Empleado Público, que establece 
bien claro, que el nombramiento de un funcionario de refuerzo, es por 6 meses, y la causa de cese, es la 
finalización del motivo de refuerzo. También le quiero decir que, de los Policías que tenían antes, 35, 
nosotros hay 15 que ya los tenemos en plantilla, es decir, que hemos pasado de 35, que cada año se 
repetían ahora tenemos a 15 que ya los tenemos en plantilla. Y por otro lado Usted decir que, vamos a 
incorporarlos a la plantilla, le digo lo que le he dicho antes, Usted sabe cual es el procedimiento que 
establece la Constitución, el Estatuto Básico del Empleado Público y la Ley de coordinación, para entrar, 
adquirir la condición de funcionario, por sistemas de concurso oposición. Y no podemos hacerlo 
simplemente como este Señor ha trabajado durante muchos años, vamos a incorporarlo a plantilla, no 
puede ser, ¿Qué harían los del bolsín, del bolsín actual que tenemos que están en primer orden? Los del 
bolsín nos pondrían un recurso, diciendo que les tocaría a ellos entrar en plantilla, y no a los Policías que 
han ejercido de turísticos, porque han tenido una experiencia. A ver Sr. Verger, a mi me sabe mal, y me 
sabe no se si peor que a Usted, porque yo he tenido reuniones con los afectados, y realmente hemos 
estado buscando muchas soluciones, porque es verdad y lo repito, han hecho una labor clave, pero no 
hemos encontrado la fórmula legal, y lo que hemos hecho es aprovechar la tasa de reposición que 
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tenemos para este año, y la del año pasado, la hemos juntado en Policía, y ya insisto, creemos que a 
final de año no quedará ni un solo interino en la plantilla de Policía, y tendremos una plantilla 
absolutamente estable. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias pues, pasamos a la votación” 

 
Dictamen desfavorable per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Seguretat Ciutadana i a la de Funció 
Pública a regularitzar la situació dels policies “turístics o de reforç”, perquè puguin exercir les 
seves funcions de manera estable”  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vot a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
27.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les conseqüències dels dos anys de 

la destrucció de l’accés a la salut a Espanya i el copagament de medicaments i pròtesi 
(178/2014). 

 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pasamos al punto 27. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a les conseqüències dels dos 
anys de la destrucció de l’accés a la salut a Espanya i el copagament de medicaments i pròtesis. Sra. 
Sánchez.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies. Gràcies Sr. Batle. Bé, això és posar damunt la taula la situació que viuen els ciutadans de 
Palma, en relació en aquestes conseqüències. Nosaltres des de l’any passat, ja tenim coneixement per 
part de diferents ONGS, que reben subvencions d’aquest Ajuntament, que estan fent front en aquests 
copagaments, sobretot tractaments i medicaments, de les persones que no poden fer front en aquesta 
despesa. Tenim coneixement, i això són dades estadístiques, que a tota Espanya, ha baixat un 13% 
l’expedició de receptes, això significa més d’onze milions. Són menys d’onze milions de receptes, si les 
comparem a l’any 2011. Realment amb aquest sistema, no podem destriar, si això se produeix per una, 
per un consum, perquè s’ha pogut posar, s’ha pogut barrar podríem dir el consum necessari racional, o 
que realment moltes persones, i sobretot pensionistes, que es veuen afectats, han de deixar els 
medicaments que poden, que han deixat de prendre medicaments vitals per a la seva salut, i això està 
passant i també ens consta. Aleshores, aquestes ONGS, lo que estan fent es pagar, com he dit abans, 
aquests tractaments indispensables per a la vida de les persones, i aleshores sabem que més o manco 
ho tenen quantificat perquè hem parlat amb aquests responsables, i si jo tinc aquesta informació, 
realment també, evidentment la té que tenir els responsables de l’Equip de Govern. Aleshores, tot això 
ens sembla una contradicció, vull dir, amb aquesta reestructuració que es vol fer de l’Estat, aquesta 
reducció dels serveis públics, que comença des dels Ajuntaments, amb la reforma local, que està en 
vigor, paradoxalment, en certa manera, indirectament, estam pagant una sèrie de serveis, que no 
corresponen en els Ajuntaments. Vostès a la Comissió ens varen dir que tècnicament no es podia per, 
com es feien el concurs d’oposició i la Llei de contractes, però aquí es tracta simplement de manifestar 
una voluntat del Plenari, demanar un informe oficiós d’aquestes entitats, realment traslladar-lo en els 
grups polítics, i evidentment també en aquesta Comissió de sanitat del Congrés, i en aquesta, en el 
Servei de Salut de les Illes Balears, pel seu coneixement. No crec que tingui més problemes. Vostès 
s’escuden en temes formals, en temes tècnics, en temes legals, i creiem que bé és una manera de 
passar, passar la pilota i aplicar el rodillo. I per un altre part, està el tema també de la Comissió europea, 
aquests que han de, que fem cas quan ens convé i quan no, no fem cas. I està molt clar que s’incompleix 
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per part del Govern d’Espanya, aquesta Carta dels Drets Socials, que ja ha enviat una advertència a 
Espanya, perquè no es pot impedir l’accés universal a la salut a la població, i no ha d’haver 
discriminacions. Realment nosaltres, que aquest Ajuntament de Palma es posicioni en defensa dels drets 
socials i dels drets humans, jo crec que té també la seva importància, també vostès varen votar en 
contra, perquè no era vinculant, ja ho sabem que no són vinculants, són recomanacions és que ja ho dic, 
ja ho dic a la proposició, però trobo que té molta rellevància, i sobretot posar també una mica de 
coherència. Si vostès volen esser coherents, estrictament, compleixin aquesta reforma local, que vostès 
han defensat en aquest Plenari, al llarg d’aquests darrers dos anys, amb tanta vehemència. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Sánchez. Senyora. A mitges? Pues empiece la Sra. Ferriol.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, és que Sra. Sánchez, no és un capritx, és que amem hi ha una Llei que és la Llei 
general de subvencions, que diu com s’han de justificar les subvencions que són concedides en base a 
un projecte, i per tant, en base en aquest projecte, es demana la justificació, no podem embullar la 
troca, és que lo que li estam dient no és un subterfugi legal, ni cap cosa semblant, és que la Llei diu lo 
que s’ha de fer, i com s’han de justificar les subvencions, i és en base en el projecte que presenten les 
distintes entitats, i que són aprovats i subvencionats. Per tant, d’aquí no ens podem moure, perquè això 
és el plantejament que fem.” 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
 
“Yo no quería dejar de decir, que el último informe del Comité europeo de derechos sociales, que 
estudia la situación de la sanidad en España, y que tiene fecha de enero de 2014, que está aquí, es 
verdad que no es un informe definitivo, y está en inglés, desglosa el artículo 11, que es el que hace 
referencia a su proposición en tres apartados, y en ninguna de ellas dice que España incumpla. En el 
primer apartado, que estudia el derecho a un mayor estándar, al mayor estándar posible de sanidad, y 
de salud, y el derecho a la sanidad, dice: el Comité pide más información, y aplaza las conclusiones del 
estudio, pero en ningún caso dice que España esté incumpliendo. El segundo apartado, que estudia el 
aumento de la concienciación, vinculada a la salud, y las terapias y el análisis de las enfermedades, el 
Comité concluye que la situación en España es conforme. Y en el tercer apartado, que se habla de la 
salud ambiental, del tabaco, el alcohol y las drogas, y la inmunización y los controles de epidemia, el 
Comité concluye que el sistema en España es conforme. Por tanto, el estudio de este artículo, en ningún 
caso dice que España este incumpliendo las normas que establece este Comité social de derechos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Sánchez. Perdón, Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé, des del grup MÉS ja sabeu que hem denunciat sempre que hem pogut, tant aquí com en el 
Parlament, com en el carrer, les retallades del Partit Popular en termes de sanitat. A Espanya el sistema 
espanyol, tenia un sistema sanitari públic i universal excel·lent, era l’enveja d’Europa i de molts de 
països del món, i des de fa un parell d’anys, des de que el Partit Popular està tant a l’Estat com aquí en el 
Govern autonòmic, totes les passes que ha fet, ha estat per carregar-se aquest sistema públic i 
universal. Aquest és el motor de la política sanitària que teniu des del Partit Popular, i per lo vist aquest 
Ajuntament vol seguir essent còmplice d’aquestes retallades, i d’aquesta injustícia envers a les 
persones, sobretot a les persones que estan malaltes o que necessiten atenció sanitària. Heu llevat la 
targeta sanitària a moltes persones que viuen a Balears, clar, i que viuen a Palma també. Ja hem 
denunciat que lo que li anomeneu el copagament, que realment és un repagament, perquè ja paguem 
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impostos per a poder pagar els medicaments, i poder tenir accés en aquests medicaments, ja hem 
denunciat moltes vegades que el repagament és una nova retallada dels serveis públics, penalitza a les 
persones malaltes, sobretot a les persones cròniques, les persones que necessiten més medicaments, 
seran més penalitzades. Ho justificàveu com un sistema dissuasori, perquè la gent no anés a comprar 
medicaments perquè li agrada prendre medicaments, la gent no es medica per gust, es medica per 
necessitat, perquè està malalta, i a l’administració pública i els serveis públics, li han de donar resposta. 
És més, vull recordar aquí, per posar encara més de relleu l’actitud i la voluntat que té el Partit Popular, 
envers a la sanitat pública, aquest mes en el Parlament el grup MÉS, va presentar una proposta de cara 
en el copagament que fan dels medicaments els pensionistes, allà on davant la mala gestió que es fa des 
del Parlament, per retornar en aquests pensionistes, que han adelantat doblers a l’hora de pagar 
medicaments, que s’imposés qualque tipus de mecanisme tècnic, perquè es detectés quan un 
pensionista ja ha arribat en el màxim de lo que ha de pagar mensualment, i no hagués de pagar més. El 
Partit Popular va votar en contra, de posar un mecanisme d’aquest tipus. O sigui no és que només 
apliquin retallades en els serveis públics, sinó que els fan malament, quan fan retallades a damunt 
encara incrementen més la injustícia, perquè deuen doblers a pensionistes que estan en una situació 
econòmica molt ..., i a damunt estan malalts i no els estan tornant els doblers que els haurien de tornar. 
M’agradaria que aquest Ajuntament i que el Partit Popular en concret, rectifiqués d’una vegada aquesta 
deriva destructiva dels serveis públics de salut. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Truyol. Sra. Sánchez, quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. Bé, jo crec que la insensibilitat social és la seva marca, i manca de voluntat. 
Nosaltres si fem aquesta proposició, com he dit abans, és perquè hem detectat aquestes necessitats. I 
cap administració, ni el Govern de les Illes Balears, ni el Govern d’Espanya, presenta cap informe 
econòmic, que pugui justificar, que justifiqui com s’estalvia, que estalvia el nostre país, amb aquestes 
retallades que hem fet. Jo sé les conseqüències, d’aquí a 4 o 5 anys, veurem que l’esperança de vida 
d’homes i dones d’aquest país, baixarà. Això són les conseqüències, de quan es retalla i no s’inverteix en 
salut, i això és la conseqüència també, de l’aplicació d’una ideologia neoliberal, com la que va aplicar la 
Sra. Thatcher, i també hi ha les conseqüències en el Regne Unit en aquest sentit. No? I mirin, vostès 
facin lo que vulguin, mirin cap a un altre banda, el poble bull, bull, està en ebullició, i vostès no escolten, 
i veurem com acaba aquest malson, i veurem que vostès han creat, i veurem com evoluciona aquest any 
2014, i que passa a les eleccions europees, que són les més properes, i a les eleccions autonòmiques i 
municipals. I abans de que me digui, és que vostès me varen deixar, ens varen deixar un dèficit. Clar, 
varem deixar un dèficit, perquè hi havia una crisis econòmica, se va pressupostar unes determinades 
quantitats econòmiques, i els ingressos varen caure d’una manera espectacular, això són les crisis però 
es va invertir en educació pública i de qualitat, aquesta que no li agrada en el Sr. Bauzá, i es va apostar 
per aquesta salut, també pública i de qualitat. Vostès també sabem, la gent també tenim memòria, que 
varen invertir, quines inversions públiques varen fer en el darrer Govern d’en Matas, en el Palma Arena i 
en un metro submergible. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Sánchez. Sra. Ferriol.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sra. Sánchez, insensibilidad social es que tengamos también, como se han venido 
tanto siempre desde, no desde estos tres años, ni de los cuatro años anteriores, sino de mucho antes, 
ayudas para cuestiones sanitarias, ¿esto es tener insensibilidad social? Porque esto es lo que estamos 
haciendo, esto y otro tipo de ayudas, que hasta ahora no se venían dando, y que estamos dando. Hemos 
incrementado en un 84% ayudas a vivienda por ejemplo, porque nos estamos adaptando. O sea, no 
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digan que no nos estamos adaptando a la realidad, lo que pasa es que Ustedes pretenden hacer un 
discurso, que lo que haga es, bueno, quieren evidenciar que las decisiones de otras administraciones al 
final, acaban teniendo una incidencia en las administraciones, en este caso en el Ayuntamiento de 
Palma. Bueno, muy bien, Ustedes hagan  su discurso ínter administraciones, pero tengan en cuenta que 
el Ayuntamiento es responsable, con las necesidades de las personas que viven en nuestro municipio, y 
que en consecuencia con esa responsabilidad, se dan las ayudas que las personas precisan. Así que, creo 
que es importante que eso quede claro.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muy bien. Moltes gràcies idò. Passem a la votació” 

 
Dictamen desfavorable per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda sol·licitar a totes les entitats que reben subvencions 
municipals, que acreditin quina aportació econòmica destinen per a pagar despeses derivades 
dels copagaments sanitaris, a la justificació anual requerida pels tècnics municipals. Donant 
trasllat d’aquesta documentació al Servei de Salut de les Illes Balears i a la Comissió del Sanitat 
del Congrés dels Diputats pel seu coneixement. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda demanar al Servei de Salut de les Illes Balears i al 
Ministeri de Sanitat, que compleixi l’article 11, de la Carta Europea de Drets Socials, on s’obliga 
als estats membres de la Unió Europea, a assegurar que l’accés universal a la salut sigui 
accessible a tota la població sense cap discriminació”. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
28.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la problemàtica plantejada a les 

famílies i centres educatius pel canvi de llibres de text com a conseqüència de la 
LOMCE (181/2014). 

 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 28, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la problemàtica plantejada a 
les famílies i centres educatius, pel canvi de llibres de text, com a conseqüència de la LOMCE. Sra. 
González.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, como consecuencia de los nuevos diseños curriculares, que se plantean 
con el desarrollo normativo de la LOMCE, va a ser preciso cambiar los libros de texto, que se están 
utilizando actualmente en todas las etapas educativas obligatorias. Esta circunstancia se va a producir 
dentro de una situación de recortes a nivel educativo, como todos sabemos, desde el principio de esta 
legislatura, en todas las administraciones públicas, entre ellas la propia del Estado, que en materia 
educativa ha sido bastante drástica. Concretamente en nuestra Comunidad Autónoma, del año pasado 
al actual, ha habido un descenso del 48%, de la aportación del Estado en materia educativa, esto es 
bastante, bastante grave. A esta circunstancia tenemos que añadir además, la subida del IVA para la 
adquisición de material escolar, que como hemos expuesto al inicio del texto, con la entrada en vigor de 
la LOMCE y del TIL, en nuestro caso, en el caso de nuestra Comunidad Autónoma, va a obligar a editar 
nuevos libros de texto escolares. Todo esto, en un contexto de una fuerte crisis económica, donde las 
familias pasan dificultades importantísimas, y todo esto está mermando la igualdad de oportunidades 
en materia educativa. La gravedad de la situación económica, continua atacando a nuestras familias, y 
pone en riesgo a nuestros niños y niñas, sobretodo a causa de los, todos los recortes que afectan a los 
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servicios públicos, de todas las administraciones, y que de manera muy exhaustiva, ha caído sobre los 
servicios educativos, que daban soporte y ayudaban a las familias, y garantizaban condiciones de 
igualdad de oportunidades, para el sistema educativo sostenido con fondos públicos. El grupo municipal 
del PSIB-PSOE piensa, que para que la educación obligatoria sea realmente gratuita, los libros de texto y 
el material escolar, también tendrían que serlo, ya que son herramientas imprescindibles para el 
aprendizaje. Creemos que es fundamental que sea una prioridad para este Consistorio, dar soporte a las 
familias de nuestros niños escolarizados, y buscar maneras de solucionar este problema, y darles el 
soporte necesario. Por ello lo que pedimos es que el Ayuntamiento de Palma inste al Gobierno de 
España, a que no se realice el cambio de libros de texto para el próximo curso, a consecuencia de la 
puesta en marcha de la LOMCE, y también solicitamos instar al Gobierno de las Islas Baleares, a que 
reinicie el programa de reutilización de los libros de texto en los centros educativos. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. González, muy amable. Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Vamos a ver, el tema de los cambios de libros de texto, afecta en el curso 
2014-2015, no a todos los cursos como Usted ha afirmado, sino a primero, tercero y quinto de primaria, 
y a primero de formación profesional básica. Hay que decirle que los libros de texto, no son 
necesariamente obligatorios en estas etapas, dado que los docentes pueden preparar material 
didáctico. Evidentemente, evidentemente existe un nuevo sistema educativo, la LOMCE, el primero que 
pone en práctica un Gobierno del Partido Popular. Ustedes han puesto en práctica la LODE, la LOGSE, la 
LOPEG, la LOE. En todos ellos han cambiado el modelo curricular, y en todos ellos han cambiado los 
libros de texto, y en todos ellos no he oído a ninguno de Ustedes que diga que se hagan los libros, que 
no se cambien los libros al nuevo sistema educativo. Y le recuerdo que en la LOE, en la LOE, pusieron 
incluso una asignatura nueva, que era la educación para la ciudadanía, y no le oí decir para nada, que 
por favor no hicieran libros de educación para la ciudadanía, para poder hacerlo. Bien, entonces como, y 
por supuesto en el tiempo de la LOE ya había crisis, aunque Zapatero lo negara, ya la había. Entonces, 
mire, es normal que si se cambia un sistema educativo, se cambie el modelo curricular de este sistema 
educativo. Que hay alternativas a los libros, sí, ya le he dicho, los libros en estas etapas no son 
obligatorios. Puede haber material didáctico, preparado por los propios docentes para hacerlo. Entonces 
nosotros votaremos en contra de esta primera proposición, en cuanto a la segunda proposición que 
Usted me refiere, quiero decirle que el Programa de reutilización de libros, implica una asignación 
presupuestaria, que no ha sido posible, debido a la situación de crisis actual. Cuando Ustedes 
gobernaron, es verdad que tenían una partida presupuestaria para ayudas de libros de texto, pero 
nunca plantearon una iniciativa relativa a establecer la gratuidad de libros de texto, entre otras cosas, 
porque el presupuesto de la Conselleria, y Ustedes son bien conscientes, resultaría imposible el poderlo 
hacer. Entonces por todas estas razones, nosotros votaremos en contra de las dos proposiciones. 
Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si moltes gràcies Sr. Sansó. Don Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“No, faré dos breus comentaris, el primer, clar ¿que ens diferencia dels països del nord? ¿que ens 
diferencia dels països del nord? Ens diferencia que aquí les Lleis educatives són carn dels partits polítics, 
i no són carn d’un acord ampli, en el qual la veritat, tota la comunitat educativa i tots els partits, 
apostessin per un model educatiu, que veritablement té un projecte de llarg recorregut, i sobretot mira, 
no tant per la ideologia sinó per l’interès general, i és una pena, vostè ho ha dit, des de que ha comentat 
la democràcia hi ha hagut un total de set reformes educatives, LOE, més de set reformes educatives. 
Llavors clar és per fer un poc de reflexió que bé, que les reformes educatives, aquelles reformes que 
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depenen del benestar de les persones, no estiguin subjectes a criteris partidistes, sinó que 
veritablement la Constitució blindi aquestes reformes, tindran un suport polític i social majoritari, i 
majoritari no vol dir una majoria absoluta, sinó majoritari. I després també un altre cosa negativa és la 
dependència del model educatiu en els poders fàctics, concretament en els grans poders de les grans 
editorials, que veritablement, sobretot lo que volen fer amb això és negoci, negoci i negoci. Tots aquells 
que hem estudiat carreres d’educació, coneixem les pedagogies més llibertàries, que veritablement 
sense llibres es podria arribar a aprendre, a estudiar i  a educar, i en aquest moment ens donem compta, 
que una de les primeres reunions que tenen els Ministres quan fan una Llei d’aquestes característiques, 
és amb les editorials. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Sr. Sansó. Perdone Sra. González, perdón, perdón.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Sansó, es verdad que ha habido diferentes reformas, o diferentes Leyes 
educativas, a lo largo de la historia de la democracia que llevamos, pero desde luego primero no 
teníamos la situación de crisis que tenemos, y también le tengo que decir, mientras en la legislatura 
anterior concretamente, que es a la que Usted se refiere, había las ayudas por parte del Ayuntamiento, 
y las ayudas por parte del Govern Balear, de manera que progresivamente se pudiera llegar a una, al 
máximo de la gratuidad de los libros, en un proceso que estaba iniciado, y que de haberse continuado, 
probablemente ahora no nos encontraríamos en la situación en la que estamos. Estamos hablando de 
una situación en la que las familias, las familias no pueden pagar los libros, de ninguna de las maneras. 
Estamos hablando de situaciones, como ocurre en colegios o en institutos, como el Aurora Picornell, en 
el que los centros son los que tienen que asumir los libros, le habló concretamente de un centro en el 
que he estado, y así me lo han expuesto, y han tenido que invertir, hace pocos años, más de 30.000 
euros en libros, para tenerlos en el centro, porque sino los alumnos no tendrán libros, no tendrán libros, 
ni de una manera ni de otra, y ahora se encuentra el centro, el centro se encuentra con que le cambian 
los libros, y no tiene para volver, porque no tiene porque además no hay becas, es que se han 
eliminado, es que se han minimizado en el mejor de los casos, es que no hay ningún tipo de ayuda para 
que las familias y los centros puedan, puedan, en este momento, estamos hablando de este momento 
Sr. Sansó, de este momento. Y que es una necesidad, más allá de que tengan, o no tenga libros el 
centro, es verdad que pueden, los profesores pueden, o el centro educativo, puede, optar por no tener. 
Pero igualmente necesitara tener un material escolar, y tampoco tienen ayudas para este material 
escolar, que además ha subido el IVA, paga, ahora mismo se paga el mismo IVA por el material escolar, 
que el IVA que tiene un yate de lujo, ¿no lo ha oído esto? Quiero decir, es ahora cuando hay que buscar 
una solución, es ahora cuando hay que dar una solución, y además, es ahora cuando se ha producido un 
cambio de normativa, que va a exigir que se cambien una serie de libros, y es ahora cuando el 
Ayuntamiento, lo que estamos pidiendo es que el Ayuntamiento ayude a las familias, de soporte a las 
familias de este municipio, para que puedan afrontar esta situación, y por eso es por lo que planteamos, 
primero que se pida que no se cambien los libros, por lo menos que se espere, y que se ponga en 
marcha el sistema de reutilización, que siempre será muchísimo más económico y que a las familias no 
les supondrá, el gravamen tan alto que supone la compra de los libros. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Doña Maribel, muy amable. Don Tià.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. González, mire, vamos a ver, yo también le voy a hablar de este momento, 
del momento en que el Partido Popular entró a gobernar, y lo que nos encontramos. Mire, Conselleria 
de Educación, solo le voy a dar nada tres datitos, Conselleria de Educación, en el lado del IBISEC, el 
organismos encargado de las obras dependientes de la Conselleria de Educación, agujero económico 
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que dejaron Ustedes de 14 millones de euros, y que han tenido que pagar en esta legislatura. Pero 
sigamos, en la propia Conselleria, y debido a contratos de financiación suscritos mediante figura de las 
cesiones de crédito, la Conselleria ha tenido que regularizar incrementos de presupuestos de obra, que 
contabilizaban más de 4 millones de euros, sin presupuesto para ello. Por tanto, ya nos dejan otro 
agujero de 4, que sumado a los 14, hacen un total de 18. Sigamos, pero es que además, se encontraba 
una deuda contraída con profesionales independientes, es decir, arquitectos, aparejadores, ingenieros, 
etcétera, que no se dotó, que Ustedes no dotaron nunca, y que la Conselleria ha tenido que regularizar y 
hacer frente, aflorando deudas no facturadas, por importe de unos 2 millones de euros. Es decir, ya 
tenemos 14 millones por una parte, 4 millones por la otra, y ahora 2 millones más, si no me equivoco 
suman unos 20 millones de euros. Con 20 millones de euros, le aseguro que seguramente podríamos 
poner los libros gratis, pero teniendo que pagar estos 20 millones de euros que Ustedes dejaron a 
deber, pues es imposible. Sra. González, cuando las cosas, lo que hacen es hacer cosas, hacer cosas, 
pero no las pagan, el que viene detrás tiene que pagarlo y tiene que dejar cosas sin hacer, por desgracia, 
para poder tirar adelante. Ya le digo, si Ustedes no hubieran despilfarrado 20 millones de euros, 
seguramente estos 20 millones de euros ahora podrían ir para los libros. Entonces, Usted comprenderá 
que es imposible hacerlo todo, muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Sansó. Idò anem a passar a la votació” 

 
Dictamen desfavorable per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. Instar al Govern d’Espanya a que no se realitzi el canvi de los llibres  de text per el pròxim 
curs com a conseqüència de la posada en marxa de la LOMCE.. 
2.- Instar al Govern de les Illes Balears a reiniciar el programa de reutilització de llibres de text 
amb els centres escolars”. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
37.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir el manteniment en 

matèria d’infraestructures urbanes en els barris més desfavorits de Palma (180/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el pròxim punt, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a garantir el manteniment 
en matèria d’infraestructures urbanes en els barris més desfavorits de Palma. Senyora, quan vostè 
vulgui.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Desde que el Sr. Garau gestiona el Área de Infraestructuras, realmente desde el 
grupo Socialista, no acabamos de entender las prioridades que se están marcando, en materia de 
mantenimiento de la infraestructura básica de la ciudad, es decir, el mantenimiento de lo que son 
nuestros barrios. Hace cosa de un mes, el grupo Socialista denunció que el Partido Popular había 
decidido invertir, más de 120.000 euros, en una de las zonas mejor mantenidas de Palma, el Paseo del 
Borne, convirtiéndolo en un hall de hotel de 5 estrellas, mientras otros barrios desgraciadamente están 
absolutamente abandonados. Para nosotros, para el grupo Socialista, este tipo de actuaciones, no 
atienden a ningún tipo de criterio lógico, no atienden a ningún criterio técnico, por cuanto las 
infraestructuras de esa zona, están en un correcto estado del mantenimiento. Aún así, a pesar de la 
comparecencia, y a pesar del debate que hubo en la Comisión, al Sr. Garau le gusta decir que las 
prioridades de actuación las marcan los técnicos y no los Concejales ni el Alcalde, ni los políticos, ni este 
Pleno. Y a nosotros esto nos parece una absoluta aberración. En todo caso, y para evitar por ejemplo 
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que ahora al Área de Infraestructuras, al Sr. Garau, se le ocurra invertir por ejemplo digamos en las 
Ramblas, en el Paseo Mallorca, hemos creído conveniente traer a Pleno esta propuesta, donde se 
establezcan unos criterios básicos de, para establecer prioridades en temas de donde se tiene que 
invertir el poco dinero que tenemos para lo que son, el mantenimiento de las infraestructuras básicas de 
esta ciudad. Y lo que proponemos es muy simple, es establecer un cruce de datos, establecer un mapa 
territorial de actuación, de los 86 barrios de Palma, y para priorizar, establecer un cruce de datos, entre 
el estado de obsolescencia y mayor deterioro que presentan las infraestructuras urbanas de la ciudad. 
Este dato cruzarlo con aquellos barrios más desfavorecidos desde el punto de vista social, y para ello 
tenemos un diagnóstico social de barrios, que realiza el Área de Servicios Sociales, y luego cruzar el dato 
de las peticiones de las entidades vecinales, que al fin y al cabo son las personas que más y mejor 
conocen sus barrios. A partir de ahí, con este cruce de datos, establecer un mapa territorial de 
actuación, y un compromiso de este Pleno, un compromiso del Equipo de Gobierno, que todas las 
actuaciones que haga en materia de infraestructura, en materia de mantenimiento, seguirán ese mapa 
territorial de actuación, en base a esos tres criterios, un criterio en función del estado de las 
infraestructuras de la ciudad, en función de los indicadores sociales de los barrios, y en función de las 
peticiones de las entidades vecinales. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Abraham. Té la paraula, si, Senyor, no hi ha, perdó, Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bien Sra. Abraham, yo para hacerlo corto, me remito a lo que ya comenté en la Comisión, pero para 
resumirlo, fundamentalmente, para mí el tema de mantenimiento de instalaciones y de activos del 
Ayuntamiento, tiene que regirse por criterios técnicos, es decir, si es necesario que se realice cualquier 
actuación sobre cualquier activo, pues evidentemente tiene que obedecer, o a criterios de seguridad, o 
a criterios de mantenimiento, etcétera, como le expliqué que veníamos haciendo a criterios por ejemplo 
de eficiencia energética, etcétera. Pero bueno, como vi que seguía preocupada, y que Usted quería 
cruzarlo efectivamente, por lo que Usted definía, si no recuerdo mal, por zonas donde, zonas con menos 
recursos, ya le dije que bueno, que entendía que en zonas que Usted podía considerar que eran más 
pudientes, pues también había gente con menos recursos. Por tanto eso desde el punto de vista técnico, 
ese cruce es realmente complicado. Pero yo me he molestado en saber que hemos gastado en 
diferentes barriadas, por ejemplo ¿Qué es para Usted una barriada más necesitada? ¿No? Por ejemplo, 
no se, no se yo, Son Gotleu por ejemplo, ¿no? Son Gotleu, pues hemos invertido en determinadas 
mejoras, lo que podríamos considerar este tipo de mejoras asociadas a mantenimiento, del orden de 
300.000 euros, un poco más, 311.000. Por ejemplo en el Polígono de Levante, 232.000 euros. En, no se, 
en el Rafal Vell, 197 euros. Para Usted ¿Qué es una zona pudiente? Son Vida por ejemplo, es lo típico 
¿no? Pues allí hemos invertido 22.000 euros. En fin, con eso quiere decir que no tenemos que invertir en 
Son Vida, y tenemos que seguir invirtiendo más en Son Gotleu, yo creo que quizás en Son Gotleu, se 
tienen que invertir y hacer actuaciones que sean estrictamente necesarias, como por ejemplo las 
bibliotecas que se pedían hace unos momentos, o invertir en determinadas actuaciones que se pedían 
también hace solo unos momentos, en actuaciones, por ejemplo quitando los asbestos, los amiantos, 
etcétera, cuestiones así sí, ahora, intervenir con ese criterio que Usted dice de, sobre las instalaciones, si 
son zonas más pudientes o menos pudientes, pues mire, no lo vemos, creo que es sencillamente, 
técnicamente es irracional. Que Usted tiene una manera política de ver las cosas, en cuanto al 
mantenimiento de la ciudad, pues bien, ahora desde el punto de vista técnico, para mí si eso si que 
constituye una verdadera aberración. Bueno, gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Andreu. Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
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“Bé, jo volia comentar que, bé a nosaltres ens pareix molt bé la proposta que fa el PSOE, i la recolzarem, 
perquè a demés lo que precisament crec que es proposa des del Partit Socialista, és aplicar criteris 
tècnics, però no tècnics només a nivell d’enginyer diguéssim, sinó també a nivell social i del model de 
ciutat que volem construir o que volem mantenir. Vull dir, tenir, poder fer un mapa social d’allà on hi ha 
les necessitats socials més importants de la ciutat, per a poder, perquè aquesta sigui una de les 
variables, a l’hora de decidir quines inversions es fan en els barris, crec que és molt positiu. Fer un mapa 
de les infraestructures, i l’estat d’aquestes infraestructures, també és un altre criteri tècnic, que es pot 
tenir present a l’hora de fer el planning d’intervencions. I tot aquest pla d’intervencions, de millores 
d’aquestes infraestructures, de manera descentralitzada, allà on hi hagi per exemple un pressupost 
mínim per barri, per a poder fer aquest manteniment i aquesta inversió d’infraestructures, creiem que 
va en la línea de lo que s’ha proposat i el recolzarem. Perquè és evident que les intervencions s’han de 
descentralitzar, i no només descentralitzar en el sentit de centre, sinó que no invertit allà on el 
deteriorament és inferior, hem d’invertir allà on hi ha més deteriorament i on hi ha més necessitats, 
sobretot perquè sempre ens estam justificant que hi ha crisis, hi ha poc recursos, o sigui que els recursos 
han d’esser més eficients, i aquesta és una manera.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Sra. Abraham.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Mire, realmente de su intervención, es que no he entendido absolutamente nada 
de nada, nosotros lo que pedimos es que Usted utilice criterios, criterios políticos y criterios técnicos, 
pero que haya un criterio de decisión, que marque como definimos las prioridades de actuación en esta 
ciudad, y no en base a caprichadas, porque cuando se decide invertir en el Paseo del Borne, es una 
caprichada del Equipo de Gobierno, que no atiende a ningún criterio, ni técnico, desde el punto de vista 
de infraestructuras, ni social. Entonces claro, para poner un poco de orden, habrá que seguir unos 
criterios, entonces se trata de ponernos de acuerdo, que criterios tenemos que aplicar. El Partido 
Socialista dice, bueno, oiga Usted, criterio técnico, en función del estado de las infraestructuras de la 
ciudad, es decir, invertir en estos barrios, donde las infraestructuras estén en peor estado. Un criterio 
social, es decir, no que lo defina el PSOE, es que hay un estudio que realiza el Área de Servicios Sociales, 
que es un diagnóstico del estado de la ciudad por barrios, desde el punto de vista social, pues utilicemos 
ese estudio, y lo crucemos con los datos que tenemos en infraestructura, y a partir de ahí tenemos un 
mapa. Pero además crucémoslo con quien realmente conoce los barrios, que son las entidades 
vecinales, y cuando hagamos ese cruce, tendremos una relación de barrios, donde invertir de manera 
prioritaria. Barrio 1, barrio 2, barrio 3. Seguramente el Borne saldrá en el último lugar, y las Ramblas 
también saldrá en el último lugar, pero seguramente en primer lugar no creo, creo que saldrán barriadas 
como el Polígono de Levante, Son Gotleu, Son Roca y un largo etcétera. Eso es lo que pedimos, no 
pedimos, ¿Qué entiende Usted por criterio? No mire Usted, criterios técnicos y políticos, en base a 
datos, a datos objetivos, que están ahí, unos en Servicios Sociales, de acuerdo con un estudio, que 
realiza el Área, creo que es cada dos, tres años, y un estudio en base de necesidades que tiene el Área 
de Infraestructuras, es algo muy sencillo. Y es más le quería comentar una cuestión, Usted me 
comentaba en la comparecencia, y también en la Comisión, que en el año 2013, el Área de 
Infraestructuras, ejecutó más de 15.000 actuaciones, en todos los barrios de Palma. Yo crucé este dato 
con un poco con el recorrido, con el trabajo que realizamos nosotros, y me ha sorprendido el dato, 
porque nosotros tanto entre, en el año 2010, ejecutamos más de 30.000 actuaciones. Entonces claro, a 
mí me ha preocupado este dato, y se lo quería mencionar, porque me parece que hay un poco de 
relajación por parte del Área, un poco de relajación en cuanto a lo que es el seguimiento de las 
contratas, porque claro no se entiende muy bien que en un año con Ustedes solo se realizaran 15.000 
actuaciones, y en cambio nosotros en un año realicemos el doble. Entonces yo si que me gustaría, que 
es un indicador que debiera revisar con los técnicos de su Área. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gràcies. Don Andreu.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“A ver, sin ánimo de ofender, yo creo que hay una confusión ¿no? Es decir, una cosa es el 
mantenimiento, y otra cosa son las inversiones. Es verdad que Ustedes, en su legislatura, tuvieron algo 
que nosotros no hemos tenido, tenían una inmensa capacidad de inversión, entonces cuando Ustedes 
pueden realizar inversiones, y pueden dedicarlas a bibliotecas, a colegios, a centros culturales y tal, 
entonces ahí entra el criterio que Ustedes llaman político. Entonces, puede ser positivo, pues que para 
determinado barrio, pueda haber un Casal o pueda haber una biblioteca, o un polideportivo. Bien, pero 
cuando hablamos de mantenimiento, mantenimiento de lo que ya tenemos, el criterio, como creo que 
no puede ser de otra manera, es, ha de ser un criterio técnico. Oiga, que pasa, voy a dejar de mantener 
el alumbrado público, porque Usted considera que esa zona es de rico, y vamos a sobre dotar, en una 
zona que Ustedes consideran que es de pobres. Oigan, esto no es serio. La Sra. Truyol, evidentemente 
confunde inversión con lo que es mantenimiento, y yo aquí me he ceñido en el mantenimiento, porque 
la propuesta iba, o al menos eso he entendido, que pretendían que pusiésemos criterios en cuanto al 
mantenimiento. Estoy seguro que coincide con los criterios técnicos, que mantenemos actualmente, y 
Usted le quiere aportar una, algo más abstracto, que es el criterio social. Bueno pues mire, 
curiosamente, si vamos a los datos de mantenimiento que Usted me está pidiendo, bueno, pues las 
zonas que me imagino que Usted considera menos favorecidas, precisamente coincide que son las que 
tienen más dotación de mantenimiento. En cuanto a que si cree que estamos relajados o menos 
relajados, claro, porque de las 15.000 actuaciones a las que hacía referencia la Comisión, son 15.000 
actuaciones que entran dentro de H32, porque hay un tema que se llama eficiencia, que es hacer más 
con menos, que es lo que nos ha tocado hacer. Y hay otro tema que es eficacia, que es responder de una 
manera más rápida, que es lo que también estamos haciendo con la política de H72. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Pasamos pues a la votación” 

 
Dictamen desfavorable per la Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 
1. Donar compliment a  l’acord plenari aprovat en el Debat de l’Estat de la Ciutat 2012, que 
deia: “El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a establir un mapa territorial 
d’actuació en matèria de manteniment i infraestructures amb l’Àrea de Benestar Social i els 
diferents districtes de Palma, prioritzant en funció d’aquelles barriades més desfavorides 
socialment d’acord amb el diagnosi de barris de Palma”. 
 
2. Realitzar amb caràcter immediat plans d’actuació de millora del manteniment i les 
infraestructures prioritzant en aquells barris més desfavorits socialment i en aquells on les 
seves infraestructures urbanes estiguin més obsoletes i presentin un major deteriorament.  
 
3. Que des de l’aprovació d’aquest acord totes les inversions de conservació, millora i 
renovació de l’ infraestructura urbana de Palma es prioritzi en funció d’aquells barris més 
desfavorits socialment i en aquells on les seves infraestructures urbanes estiguin més 
obsoletes i presentin un major deteriorament”.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
22.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS  relativa a més i millor ocupació 

per més autonomia de les dones (108/2014). 
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Dictamen desfavorable per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
 “1.  L’Ajuntament Ple insta al govern municipal a dotar de competències i responsabilitats a la 
Regidoria d’Igualtat, entre d’altres, mesures per facilitar la coresponsabilitat i polítiques per a 
l’autonomia de les dones. 
 
2. L’Ajuntament Ple exigeix el compliment de la llei orgànica 3/2007 per a la igualtat efectiva 
de Dones i Homes, i el Pla d’Igualtat municipal entre Dones i Homes referent als Programes de 
millora de l’ocupabilitat de les dones. 
 
3. La Regidoria d’Igualtat conjuntament amb Palma Activa i els agents socials posaran en marxa 
un programa per augmentar l’ocupació cap a les dones i la seva autonomia, que hauria de 
contemplar a més de la informació i orientació, la formació tan reglada com a ocupacional i les 
eines imprescindibles per a la recerca d’ocupació”  
 
Queda SOBRE LA TAULA 
 
25.  Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a  facilitem la feina al Club esportiu Sant 

Jordi (159/2014). 
 
Dictamen desfavorable  per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Institut Municipal d’Esports a solucionar per l’inici 
de la temporada que ve (2014-2015) el problema dels vestidors del Club Esportiu Sant Jordi 
incrementant el seu nombre pel correcte funcionament de l’entitat”   
 
Queda SOBRE LA TAULA. 
 
31.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Palma recolza la 

banca ètica i cooperativa FIARE (13/2014). 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
L'activitat econòmica no és neutral. No es desenvolupa mitjançant mecanismes automàtics, 
involuntaris o inintencionats. Tota decisió econòmica és, en darrer terme, una decisió ètica, 
assumida des d'un marc determinat de convicció. 
 
En els nostres entorns, cada vegada més persones i organitzacions es van fent conscients 
d'aquesta realitat i intenten prendre les decisions sobre el destí dels seus estalvis, sobre les 
seves sol·licituds de crèdit o les seves inversions amb responsabilitat, basant-se en una 
informació fiable i suficient.   
 
Creiem que les finances ètiques són un mecanisme innovador de transformació social basat en 
l’assumpció del concepte de responsabilitat social i mediambiental per part d’empreses i 
institucions financeres. 
 
Finançar activitats econòmiques que tinguin un impacte social positiu, representa donar suport 
a empreses i projectes socials, mediambientals i humanitaris amb especial atenció en posar 
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recursos a l’abast de les persones i col·lectius més desafavorits i a les organitzacions que 
treballen per aquesta causa. 
 
La Banca Ètica representa oferir a les persones estalviadores i inversores, la possibilitat de 
donar suport a activitats i projectes amb un objectiu clarament social, canalitzant els seus 
desitjos de decidir responsablement l’ús que d’aquests en fa l’entitat financera. 
 
Que L’ASSOCIACIÓ FIARE ILLES BALEARS és una iniciativa ciutadana sense ànim de lucre, 
caracteritzat per un funcionament participatiu i cooperatiu. L’objecte social principal és "el 
treball i suport a la implantació a les Illes Balears d’una proposta concreta d’intermediació 
financera ètica" mitjançant la creació d’una Cooperativa d’àmbit estatal que es fusionarà per a 
la constitució d’una Cooperativa de Crèdit europea en els termes previstos en el Projecte 
FIARE. A les Illes Balears formen part d’aquesta xarxa la Fundació Deixalles, REAS Balears, 
l’Ateneu Pere Mascaró, l’Ateneu Alcari, S'Altra Senalla, Càritas Diocesana de Mallorca, Avanç 
Filmacions Educatives i Càritas Diocesana de Menorca, a més de nombroses persones que a 
títol personal volen donar suport a la iniciativa. 
 
Per tot, el Ple de l’Ajuntament de Palma adopta els següents acords:  
 

1. El Ple de l’Ajuntament de Palma valora positivament la iniciativa de l’Associació 
Fiare Illes Balears i es compromet a donar suport en la creació d'una cooperativa 
de crèdit d’àmbit Estatal que funcioni d'acord amb els criteris de la Banca ètica. 

2. El Ple de l’Ajuntament de Palma introduirà, entre els objectius de les 
subvencions per entitats socials, el foment de la banca ètica. 

3. El Ple de l’Ajuntament de Palma donarà suport a la difusió de les iniciatives de la 
banca ètica, entre la ciutadania com entre les persones emprenedores. 

4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al govern municipal a estudiar, de cara al 
futur, l’obertura d’un depòsit bancari com a client de Fiare.  

5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al govern municipal a estudiar les 
possibilitats de treballar amb Fiare en matèria de microfinances. 

 
32.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al fons de pagament a proveïdors en 

els ajuntaments (173/2014). 
 
Dictamen desfavorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de l’Estat a revisar les condicions establertes 
en les operacions financeres formalitzades per les entitats locals en el marc del Pla de 
Pagament a Proveïdors. La revisió d’aquestes condicions serà mitjançant: 
- L’ampliació del període de carència 
- L’ampliació del termini d’amortització 
- La reducció del tipus d’interès. 
Per determinar aquesta revisió, el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques convocarà la 
Comissió Nacional d’Administració Local”. 
 
Queda SOBRE LA TAULA 
 
33. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’elecció del Cap de la Policia Local 

de Palma (175/2014) 
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Dictaminat per la Comissió de Serveis a la Ciutadania, es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 es dictamina  favorable  per unanimitat i els  punts 2 i 3 dictaminats  
desfavorablement:  
 
“El Ple de l’Ajuntament d Palma insta a l’equip de govern a: 
1. Que la plaça del nou cap de la Policia Local sigui una plaça de lliure designació que permeti 
al batle  o batlessa  que en aquell moment ocupi Cort el seu nomenament o destitució. 
 
S’APROVA per UNANIMITAT el punt 1 i es retiren  els punts 2 i 3 de la proposició. 
 
36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al consens amb el comitè 

d’empreses de l’EMT en la convocatòria del borsí de xofers (179/2014).  
 
Es RETIRA de l’ordre del dia. 
 
38.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a clàusules socials per a la 

contractació pública sostenible (182/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El 37, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a clàusules socials per a la contractació pública 
sostenible. Hi havia unanimitat, no sé si. Vol intervenir? Pues quan vostè vulgui.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias. No, únicamente.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Un momentito, avisamos a la Sra. San Gil que entre, para que le pueda” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Me sabe mal, podemos dejarlo. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sra. San Gil por favor, la Sra. Pulido va a empezar su intervención.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“No, únicamente, para comentar que este tema se ha traído otras veces al Pleno, siempre hemos 
llegado a acuerdos, parece que todos tenemos sensibilidad sobre esta cuestión, y ahora lo que falta es 
darle el impulso definitivo, y incorporar de una vez estas cláusulas. Ya que llevamos años hablando de 
esta cuestión, y no hemos alcanzado todavía la materialización, pues yo quiero recordar, aunque la Sra. 
San Gil lo sabe perfectamente, que ya en otras administraciones se han hecho guías y protocolos, para 
incorporar estas cláusulas, que si bien hasta ahora podía ser una cuestión de voluntariedad, y de 
especial sensibilidad, ahora en el momento en que vivimos, tiene un plus de responsabilidad, por lo que 
supone primar a empresas que tengan un mayor número de trabajadores con dificultades especiales, y 
que en su proceso de producción, pues tengan más cuidado con el medio ambiente. A parte de eso, de 
la voluntariedad y de la sensibilidad, esto en poco tiempo va a ser obligatorio, porque la Unión Europea 
está preparando la normativa, que aquí tendremos que adoptar, y por tanto se trata únicamente de 
adelantarnos a lo que va a ser obligatorio en breve. Yo creo que conviene en estas cuestiones, que 
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tienen un efecto positivo inmediato, de cara a colectivos desfavorecidos, conviene tenerlo preparado y 
empezar a aplicarlo, antes de que se nos obligue, porque es un tema que ya tenemos muy debatido, y 
que por eso quiero insistir que no quisiera que esto sea un acuerdo más unánime, y que dentro de dos 
meses tengamos que volver a repetir que lo hemos debatido muchas veces, y que falta ponerle, ponerlo 
en práctica. Yo lo que quisiera es que en un grupito pequeño de trabajo, se trata de trasponer o de 
copiar, o de llamémoslo como sea, otras guías que están en otras administraciones, y sencillamente 
mostrarlo a las asociaciones o a los representantes que consideremos que tienen que formar parte de 
esa Comisión, e inmediatamente dar instrucciones al Departamento de Contratación, para que las 
incorpore. Creo que no tiene que ser especialmente dificultoso, y por eso insisto en que sea lo más 
breve posible el periodo de preparación y de implantación. Gracias, y perdón otra vez.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Sra. San Gil, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Bueno, yo decir que ya sabe que hubo unanimidad en la Comisión, decir que estamos absolutamente 
de acuerdo en la necesidad y en la bondad, de ir incluyendo cláusulas de tipo social, en la contratación 
que puedan tener una función más allá de la mera compra, o de servicios y de suministros. Decir que 
desde el Área de Servicios Sociales, ya desde que nosotros llegamos se han hecho cosas, es verdad que 
conviene ponerlas todas en un mismo documento, para darle más visibilidad a todo lo que se ha 
realizado, pero hay una sensibilidad importante en el Área de Servicios Sociales, con los pliegos y los 
contratos que realizan, de prestación de servicios. Ya en la Comisión, como nos comprometimos a una 
reunión, yo ya he empezado a trabajar con el Área de Servicios Sociales, para que me expliquen las 
cláusulas que ellos proponen, o que van, están incorporando ya. Y como ya les dije en la Comisión, me 
comprometo a tener una reunión con Ustedes pues en una semana o dos, en la que podamos entre 
nosotros, ver un poco como enfocar esta Comisión, ver un poco como podemos invitar, porque claro, no 
está muy claro quienes pueden ser destinatarios o que pueden aportar, por eso yo creo que es mejor 
que nos sentemos nosotros y lo veamos, y que podamos avanzar en esta materia.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. San Gil. No? No? Muy bien. Pues entonces pasamos al siguiente punto del orden del 
día, que es el 38, también había unanimidad. No se si hi ha qualque intervenció, que és relativa a les 
clàusules socials per a la contractació. Perdó el 38.” 

 
Dictamen favorable per  la Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a incorporar de forma immediata 
clàusules socials i mediambientals a totes les contractacions i a constituir la comissió de 
propostes i seguiment aprovada al Ple de desembre de 2013 en el termini d’un mes”. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’acusació de corrupció a EMAYA 

(183/2014). 
 
Dictamen favorable per  la Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
“1. El ple de l’Ajuntament de Palma lamenta que el batle Isern i el senyor Garau es neguin a 
investigar una denuncia de corrupció dels dos excaps de tallers d’Emaya, alhora, insta al senyor 
Isern a explicar a la ciutadania els motius pels quals es nega a investigar-ho. 
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2. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a nomenar una comissió de tres 
tècnics de l’empresa municipal Emaya, consensuats amb l’oposició, per tal que en el termini 
d’un mes presentin un informe en relació a les denuncies dels excaps de tallers” 
 
Queda SOBRE LA TAULA 
 
42.  Proposició del Grup municipal MÉS relativa a tanques publicitàries dins sòl rústic 
 (170/2014). 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“42 idò, és el darrer punt que ens queda, que és proposició del grup MÉS, relativa a tanques publicitàries 
dins sòl rústic. Don Toni, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Bé, simplement, tenim un problema de contaminació visual, paisatgística, en aquesta ciutat. La 
degradació de l’espai, del paisatge, amb la proliferació de les tanques publicitàries. En concret en el 
Carnatge tenim un exemple clar d’unes tanques publicitàries, sense llicència, a un espai, a un espai 
protegit, l’any 2006 aquest Ajuntament, va aprovar per unanimitat revertir aquesta situació, en concret 
lo que es va aprovar és, l’Ajuntament farà complir les Ordenances, i farà retirar immediatament les 
tanques publicitàries que es troben dins l’espai protegit del Carnatge. Estam a l’any, això era el 2006, 
una proposició del PSM, estam a l’any 2014 i les tanques publicitàries del Carnatge segueixen allà 
mateix. L’any 2009 el GOB va presentar denúncia, s’han tramitat, evidentment són tanques publicitàries 
sense llicència, com vaig poder comprovar l’altre dia a l’expedient, s’han tramitat per lo tant els 
corresponents expedients de disciplina urbanística, perquè no tenen llicència. L’article 7 de l’Ordenança, 
prohibeix la publicitat, la instal·lació d’aquestes tanques a sòl rústic. La disposició addicional novena de 
la Llei 6/99, de las directrius d’ordenació territorial, prohibeix la publicitat a sòl rústic també, no és un 
tema només de normativa municipal, també de normativa supra municipal, han passat 8 anys, i les 
tanques del Carnatge segueixen allà, i a altres bandes de la ciutat. És vera que l’article 8, en certa 
manera, posa en discussió el contingut de l’article 7, que és el que es basa, això va esser la contesta del 
Sr. Valls en Comissió, però estam parlant d’una qüestió afectada per normativa supra municipal, la 
direcció d’atenció en el territori. I a demés estam parlant, d’un sistema general a un anell, per tant és un 
sistema general que no, a una zona protegida que no es desenvoluparà urbanísticament. Per tant, jo 
torn a insistir amb el contingut de la moció i de la proposta, que lamentablement es va votar en contra 
en Comissió. Són unes tanques publicitàries sense llicència, per tant, les facin retirar, o sinó si la 
propietat no les retira, les retirin subsidiàriament, s’ha de posar ordre en aquesta qüestió, les del 
Carnatge són un cas clar i clamorós, està afectat, és una contravenció clara de diferent tipus de 
normativa, no només municipal sinó també supra municipal, no tenen llicència a dia d’avui, no tenen 
llicència a dia d’avui. Si qualcú qualque vegada s’atreveix a donar una llicència, en aquests moments 
hauríem canviat d’escenari, ara mateix són tanques sense llicència, i per tant facin complir la normativa, 
les facin retirar, o sinó les retirin subsidiàriament, i evidentment també forma part de la moció, hem 
d’afrontar en aquesta ciutat que, no només les del Carnatge, sinó altres tanques, hem d’evitar la 
proliferació d’aquestes tanques, a espais on no pertoca, i on estan prohibides per la normativa. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Sr. Valls, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, jo no vull tenir ànim de polemitzar, perquè diguem que estam d’acord 
en el fons de la proposta, però miri Sr. Verger, no es pot tenir contínuament despreci a la legalitat 
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vigent. Si hi ha una Ordenança municipal, on l’article 8 diu s’estableix, apartat d’activitats publicitàries a 
sistemes generals regulats en el PGOU, s’estableix el mateix règim que sòl urbà, però amb caràcter 
provisional. Per tant, és un caràcter provisional, per tant temporal, fins que no s’executi el que preveu 
l’ordenament urbanístic en aquest tipus de sòl. Aquesta gent, l’any 2009 es varen començar una sèrie 
d’expedients administratius, de disciplina urbanística. Quatre, es varen començar i es varen iniciar 
expedients de multa. Cinc crec, aquesta gent ha fet al·legacions, i han demanat la legalització, per lo tant 
han demanat llicència, i no se per quins cinc cèntims, no han tingut a bé coordinar llavors entre el lletrat 
de la Gerència i el Departament d’Activitats, perdó i el Departament d’Obres, en relació a la legalització, 
acollint-se a l’article 8 d’una Ordenança municipal que està en vigor. Vostè que me vol dir? Que s’ha 
d’impugnar la Ordenança. S’ha de modificar l’Ordenança? Bé, idò jo li vull explicar molt breument, 
segons lo que me diuen, l’origen d’aquestes tanques publicitàries. Resulta que dia 20 d’octubre de l’any 
98, es va fer una espècie de conveni, bé una espècie no, un conveni, entre MAYA S.A. i l’Ajuntament de 
Palma, pel qual MAYA es comprometia, això crec que es bo sabreu també, a llevar 30 tanques 
publicitàries, del centre de la ciutat. A Jardí Botànic, a la Rambla devora la Plaça Major, a la Rambla, a 
Avinguda Argentina U, a Avinguda Argentina Rentadors, Porta de Sant Antoni, Rambla 12, Sindicat, Sant 
Antoni, Sant Antoni, Argentina, carrers Socors, carrer Oms, Porta de Sant Antoni devora l’estanc, Baró 
Santa Maria del Sepulcre, Escola Graduada i en el garatge del Temple. Tot això es va aconseguir 
gratuïtament, sense tenir que indemnitzar a pesar de que existien llicències en vigor, llavors. Vull que 
sàpiga de on me conten que ve aquest tipus d’acord. I a demés, es diu, escolti, es permet d’una manera 
temporal, no es permet d’una manera definitiva, i per tant això és la legalitat vigent que tenim, i per tant 
es pot estudiar si la legalitat ha d’esser un altre per un altre, o si s’ha de canviar algo. Ara, avui amb 
l’Ordenança en la mà, lògicament aquests Senyors que posen, si posen contenciosos administratius, 
posen en via de recurs administratiu, lògicament l’Ordenança els assisteix. Per tant, no és un tema de 
voluntat, és un tema de constatar la realitat. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Valls. Sra. Garvi.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Yo Sr. Valls no termino de entenderlo, porque el artículo 7 nos está diciendo 
exactamente que en suelo rústico no se pueden colocar, además es un suelo rústico de alta protección, 
una zona anell. Usted de sus palabras se desprende que, en fin, que hay que quitarlas, bueno, tiene el 
tema clarísimo de que son vallas colocadas sin licencia, hay expedientes urbanísticos abiertos de 
disciplina, cuando gobernábamos nosotros. Y está intentando decirnos que ha habido una 
descoordinación entre lo que opina el Director de los Servicios Jurídicos, o el Asesor de la Gerencia en 
Servicios Jurídicos, con Licencias de Obras. Y nos ha leído que en el artículo 8, ha leído textualmente, 
hasta que no se ejecute lo que se prevé en estos espacios. Hasta donde yo se hay un Plan especial, de 
recuperación del Carnatge, hecho la legislatura anterior, entre las Áreas de Infraestructuras y de 
Urbanismo, es una, bueno, tropelía, que allí permitamos, o seamos incapaces como administración, de 
ordenar el desmantelamiento de esas vallas, cuando son vallas sin licencia, cuando son vallas que están 
colocadas en anell, cuando hasta donde yo se, y está muy por encima la clasificación de anell, que un 
sistema general, que está en otro estadio mucho más diferenciado, y por lo tanto es absolutamente 
interpretable. Si para la ciudad y para ese espacio, es una cosa absolutamente desmedida, que se 
pongan unas vallas publicitarias. Que no tengamos mano como administración, dentro de toda la 
legalidad jurídica, a mí no me cabe en la cabeza, no me cabe en la cabeza Sr. Valls. Y si se iniciaron 
expedientes, desde luego es porque esas licencias no estaban concedidas, y en estos momentos estoy 
convencida de que no deberían ser legalizables.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Si, moltes gràcies. Don Toni, si.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si. El Sr. Valls me xerra del despreci a la legalitat vigent. I les DOT? Això no és legalitat vigent? I les DOT 
no prohibeixen la instal·lació de tanques publicitàries en sòl rústic? Aquestes tanques no estan dins sòl 
rústic? Jo és que clar, vostè després m’invoca la Ordenança municipal, però les DOT són una Llei, són 
una Llei que prohibeix la instal·lació dins sòl. No me xerri de que jo tinc un despreci per la legalitat 
vigent, perquè el despreci el té vostè, quan diu que no vol fer complir lo de les DOT, perquè té una 
Ordenança municipal, que amb un article 8, pareix que eximeix, lo que diu clarament l’article 7. Escolti, 
les DOT està clar lo que diuen, s’apliqui. Aquestes tanques no tenen llicència. Vostè s’ha demanat 
perquè no han tingut mai llicència aquestes valles, aquestes tanques? Perquè no en poden tenir, perquè 
va en contra de la Llei, perquè estan dins anell, perquè és un sòl rústic de la màxima protecció. És que no 
en tindran mai de llicència, mai cap tècnic firmarà una llicència per aquestes tanques. I evidentment si la 
signa, aquí ja evidentment hi haurà actuacions jurídiques per part nostra, perquè seria una contravenció 
clara de normativa vigent. Directius d’ordenació del territori, per tant, escolti, jo me xerra del conveni 
aquest de l’any 98, de retirada de tal. Això està molt bé, però avui en dia lo que tenim és una situació 
clara, de il·legalitat en la instal·lació d’unes tanques, a una zona anell, una zona protegida. El 2006 es va 
aprovar que això s’havia de retirar, a lo millor també estaven descoordinats en aquell moment, els 
lletrats d’aquella època amb els serveis jurídics, amb el Departament d’Habitabilitat d’aquella època, 
però el 2006, no, 2006, Sra. Cirer, 2006 també estaven descoordinats encara en aquella època, 2006 
varen aprovar que aquestes tanques s’havien de llevar, es va aprovar per unanimitat d’aquest plenari, a 
proposta del PSM, el PP va concedir això, es va aprovar per unanimitat que es farien retirar, i que 
s’aplicaria la legalitat vigent, el 2006. Per tant, estam 8 anys després, i no hem aconseguit encara, 
segueixen allà encara, segueixen allà plantades aquestes valles. Escolti, i ara m’invoca l’article 8, jo li 
torn a manifestar, hi ha les DOT, és una zona anell, per favor actuem, actuem en aquest tema, de la 
única manera que podem actuar com Ajuntament, de la manera que ja es va establir l’any 2006, és que 
el camí de ruta està aquí claríssim, la legalitat també està clara, si l’article 8 de l’Ordenança contravé una 
normativa superior, com les DOT, escolti pues evidentment és inaplicable. Hi ha una Llei, les DOT, que 
prohibeix la instal·lació d’aquestes tanques a sòl rústic, assumeixin la legalitat vigent, no la menyspreïn 
més la legalitat vigent, l’assumeixi, i actuï en conseqüència, i retiri aquestes tanques. I contesti a lo de 
les DOT, perquè a la primera intervenció, s’ha limitat a l’Ordenança municipal, i no contesta a lo de les 
DOT. A lo millor ara té la gran contesta de les DOT, i ja sense torn de rèplica. Però escolti, no es pot 
atorgar una llicència en aquestes tanques, i vostè ho sap, i els tècnics de la casa jo crec que també ho 
saben. A posta no en tenen, i a posta s’ha tramitat durant anys un expedient sancionador. Per favor, no 
enredem més aquest tema, i actuem de la única manera que podem actuar. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, molt breument. Jo li contestaré lo que vostè ja sap, i jo lo que li dic és que àugur que per desgràcia 
aquests expedients administratius, l’administració si va a contenciós els perdrà, i els perdrà en virtut de 
la legalitat vigent. Vostè no hauria d’haver dit, vostè va llegir l’article 7 i no va llegir l’article 8. Si vostè 
hagués llegit l’article 8, vostè la proposta, la moció l’hagués proposada d’un altre manera. Escolti, volen 
modificar l’Ordenança en aquest punt. No? Seria això. No, és que els perdrem, però no els perdrem 
perquè nosaltres vulguem. Jo estic d’acord en que hi ha puestos que és millor que no hi siguin, pues a un 
temps anterior es va aconseguir que no hi fossin dins el centre de Palma, pues ara hem d’aconseguir que 
dins sòl rústic no hi siguin. Nosaltres estam absolutament d’acord. Però lògicament lo que no podem fer 
és negar la legalitat vigent, la legalitat, la normativa. Per tant a partir d’aquí, no podem fer un altre cosa 
que estar a lo que hi ha. Les Directrius, lògicament, bueno pues entonces, primer es va prendre un acord 
contra Llei, perquè aquell acord no va tenir en compte la vigència de l’Ordenança. Les DOT lògicament 
es va aprovar, me vol dir que vostè, que quan es va aprovar aquesta Ordenança, es va aprovar amb un 
informe jurídic favorable, que no tenia en compte les DOT. Que me vol dir? Jo ho dic perquè, a 21 del 11 
del 2002, no, i per tant si trobem, si vostè troba que hi ha una, diguem que per jerarquia normativa, una 
Ordenança s’ha de modificar, únicament lo que ha de distar és a modificar una Ordenança, no a que es 
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produeixi uns actes unilaterals per part de l’administració, al marge de la legalitat vigent, així de clar. Per 
tant, ho podem parlar, jo estic d’acord amb el fondo, però no tinguem aquest despreci, como tiene la 
Sra. Garvi cuando dice, no, Ustedes hagan, Ustedes hagan, porque tienen que hacer, porque está 
protegido. Oiga, mire, aquí están los artículos a aplicar, y la realidad jurídica es la que es.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé idò acabem ja. Vots a favor de la proposta... Molt bé idò Senyors, donem per conclòs el Plenari 
ja, donat que han quedat damunt la taula les preguntes també que hi havia.” 

 
Dictamen desfavorable  per la Comissió d’Urbanisme: 
 
“1. L'Ajuntament farà complir l'ordenança de publicitat de Palma i farà retirar immediatament 
les tanques publicitàries que es troben dins l'espai protegit del Carnatge. 
 
2. L'Ajuntament de Palma farà complir l'ordenança de publicitat de Palma i inspeccionarà, 
sancionarà, i obligarà a retirar, les tanques publicitàries ubicades a sòl rústic o no programat 
que incompleixen la normativa”.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE) 
 
46. Informe d’Intervenció 64/2014 sobre resolucions de discrepàncies. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Ah, falta el donar compte del informe d’Intervenció.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Falta?” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“El 46.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Punt 46, que és donar compte del informe d’Intervenció sobre resolucions de discrepàncies. I les dues 
preguntes” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò ja està. Si Sra. Abraham” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Si, una cuestión, a mi se que me gustaría un poco, por parte del titular del Área, una mínima 
justificación, porque claro aquí en el punto 46, estamos hablando de dos prórrogas extraordinarias, de 
dos contratos importantes, y si que pediría una mínima justificación por parte del responsable. Al fin y al 
cabo tenemos un informe contrario, por parte de Intervención. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Muy bien, pues Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sra. Abraham, que sepa que esto es un cambio que nunca había pasado en el Ayuntamiento, informes 
de este tipo se deberían haber hecho, porque este tipo de prórrogas le quiero decir que, tanto en la 
legislatura pasada, como en la anterior, y seguramente las otras, se hacían pero bueno había otro 
Interventor, y no hacía este tipo de informes, que es como se tiene que hacer, y se tiene que dar cuenta 
en el Pleno. Se había iniciado un procedimiento, cumpliendo en tiempo y forma, lo único es que cuando, 
por el Departamento de Infraestructuras, cuando otros departamentos, pues, participaron en ese 
proyecto, pues no lo vieron adecuado como se estaba planteando, y por tanto tienen que replantearlo, 
y por eso hay esa prórroga extraordinaria, pero le quiero decir que prórrogas extraordinarias se han 
hecho muchas, que son las que no están recogidas en los pliegos, y es por eso simplemente, se tiene 
que informar, porque lo dice la Ley de Haciendas locales, que este es el procedimiento, lo que pasa es 
que es novedoso, porque nunca antes se había hecho. Yo creo que hay que hacerlo, no solo por 
cuestiones de transparencia, sino porque el Interventor cuando los puso, es como se tiene que hacer.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“No, en cualquier caso, si se retiran los pliegos de iluminación, están ya en Asesoría Jurídica, están listos, 
es decir, que esperemos que la prórroga sea por un espacio muy breve, muy breve de tiempo. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Nada, muchas gracias Señores. Y hasta el mes que viene.” 

       
“En compliment del que disposa l'article 218.1 del RDLeg. 2/2004 pel que s'aprova el text refús 
de la Llei reguladora de les hisendes locals, aquesta Intervenció informa al Ple: 
 
1. Que el 26 de febrer de 2014 va emetre l’informe 31/2014 de reparament a l’expedient 
“Pròrroga extraordinària del contracte del servei de porteria, control d’accessos, obertura i 
tancament de determinats centres escolars de Palma”  el qual va ser resolt pel Batle d’acord 
amb els informes tècnics emesos, elevada la proposta a Junta de Govern i aprovada en sessió 
de dia 10 de març de 2014. 
 
2. Que el 24 de febrer de 2014 va emetre l’informe 34/2014 de reparament a l’expedient 
“Pròrroga extraordinària i modificació del contracte del servei de manteniment i conservació 
de l’enllumenat públic de Palma”  el qual va ser resolt pel Batle d’acord amb els informes 
tècnics emesos, elevada la proposta a Junta de Govern i aprovada en sessió de dia 26 de 
febrer de 2014. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
47.  Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE dirigida Pregunta Oral del Grup 

Municipal PSIB-PSOE  relativa a transferir beneficis d’EMAYA (200/2014). 
 
“Que ha passat ara perquè sigui possible transferir 4’2 milions d’euros dels beneficis 
d’EMAYA?”. 
 
Queda SOBRE LA TAULA 
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48.  Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE  relativa als indicadors de transparència 
(201/2014). 

 
“Perquè l’Ajuntament de Palma no ha incorporat a la web tots els indicadors e transparència 
econòmico-financera des de 2012?”. 
 
Queda SOBRE LA TAULA 

 
PRECS I PREGUNTES .- 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL PSIB-PSOE 
 
517P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

518P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

519P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

520P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

521P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

522P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

523P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

524P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

525P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA. 

526P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

527P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

528P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

529P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

530P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

531P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

532P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

533P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

534P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT. 

535P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

536P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

537P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

538P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

539P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES 
 I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

540P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES 
 I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

541P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES  
I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

542P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES  
I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

543P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES 
 I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

544P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

545P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

546P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ.  

547P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

548P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ. 

549P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR. 

550P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  

551P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  

552P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR. 
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553P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR.  

554P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

555P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

556P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

557P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

558P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

559P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

560P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

561P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

562P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

563P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

564P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME.  

565P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

566P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

567P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

568P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ MUNICIPAL 

569P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

570P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

571P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

572P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

573P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

574P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

575P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

576P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

577P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

578P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

579P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

580P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

581P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

582P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

583P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

584P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

585P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

586P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

587P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

588P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

589P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

590P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

591P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

592P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

593P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A.  

594P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

595P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

596P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

597P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  
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598P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

599P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

600P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 

601P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

602P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

603P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

604P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

605P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

606P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  

607P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

608P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

609P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

610P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

611P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

612P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

613P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

614P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  

615P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

616P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

617P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

618P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

619P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

620P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

621P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

622P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

623P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

624P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

625P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

626P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

627P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

628P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS 

629P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 

630P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS . 

631P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.   

632P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

633P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

634P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS. 

635P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

636P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

637P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

638P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

639P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

640P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

641P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

642P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

643P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

644P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

645P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

646P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  

647P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

648P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

649P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 
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650P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

651P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

652P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

653P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

654P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

655P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

656P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

657P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

658P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

659P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

660P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

661P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

662P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN  
I CONTEMPORANI.  

663P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

664P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

665P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

666P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

667P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

668P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

669P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

670P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I  
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

671P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

672P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

673P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

674P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

675P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

676P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

677P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

678P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

679P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

680P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

681P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

682P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

683P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

684P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ INFORMÀTICA. 

685P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

686P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

687P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

688P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  
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689P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

690P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

691P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

692P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

693P_2014 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT  
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

694P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

695P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

696P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

697P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL  
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

698P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

699P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

700P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA.  

701P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

702P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

703P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

704P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

705P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

706P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

707P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

708P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   

709P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

710P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

711P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

712P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

713P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

714P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

715P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

716P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

717P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

718P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

719P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

720P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

721P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

722P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

723P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

724P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

725P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS 
PER A LA MÚSICA.  

726P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

727P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

728P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

729P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

730P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

731P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   
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732P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

733P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

734P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS.  

735P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

736P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

737P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

738P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

739P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

740P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 

741P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

742P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

743P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA.  

744P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

745P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

746P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

747P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

748P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

749P_2014 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

750P_2014 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

751P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.   

752P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE L'ÀREA D'EDUCACIÓ,  
FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

753P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

754P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA.  

755P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

756P_2014 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

757P_2014 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

758P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA.  

759P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

760P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

761P_2014 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  

762P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT. .  

763P_2014 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

764P_2014 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

765P_2014 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

766P_2014 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

767P_2014 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

768P_2014 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

769P_2014 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

770P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

771P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

772P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

773P_2014 PSIB-PSOE 
LLICÈNCIES DE TAXI 

774P_2014 PSIB-PSOE 
PERSONAL AJUNTAMENT 

775P_2014 PSIB-PSOE 
AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

776P_2014 PSIB-PSOE 
PLANS DE MANTENIMENT INTEGRAL DE L'ÀREA D'INFRAESTRUCTURES 

777P_2014 PSIB-PSOE 
ESTAT DE CONSERVACIÓ I MANTENIMENT DE BARRIS 

 

Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a  
secretari adjunt i secretari del ple accidental estenc aquesta acta. 
El Secretari general del ple acctal. 


